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CONSELL PLENARI

Acta de la sessió del 29 de setembre de 1984,
aprovada el 28 de novembre de 1984.

Ai Saló de la Reina Regent de la Casa Consistorial
de la Ciutat de Barcelona, a vint-i-nou de setembre de
mil nou-cents vuitanta-quatre, es reuneix el Consell
Plenari en sessió ordinària de primera convocatòria,
sota la presidència de l'Excm. Sr. Alcalde, Sr. Pasqual
Maragall i Mira, hi concorren els ll·lms. Srs. Tinents
d'Alcalde, Jordi Parpal i Marfà, Joaquim de Nadal i Ca¬
parà i Raimon Martínez i Fraile, els ll·lms. Srs. Regidors
amb rang de Tinent d'Alcalde, Pau Cernuda i Barrios i
Ramon Trias i Fargas, i els ll·lms. Srs. Regidors, Josep
M. Serra i Martí, Guerau Ruiz i Pena, Joan Torres i Ca¬
rol, Francesc Borrell i Mas, Antoni Comas i Baldellou,
Joaquima Alemany i Roca, Alexandre Pedrós i Abelló,
Josep Maria Pujadas i Porta, Antoni Dalmau i Ribalta,
Mercè Sala i Schnorkowski, Maria Aurèlia Capmany i
Farnés, Juan José Ferreiro i Suàrez, Jordi Vallverdú i
Gimeno, Enric Truñó i Lagares, Francesca Masgoret i
Llardent, Germà Vidal i Rebull, Albert Batlle i Bastar¬
das, Josep Espinàs i Xivillé, Josep Antoni Garcia i Es¬
paña, Joan Clos i Matheu, Xavier Valls i Serra, Fran¬
cesc Segura i de Luna, Josep Bueno i Escalero, Josep
Thió i de Pol, Fèlix Amat i Parcerisa, Antoni Fabregat i
Fabregat, Enric Vila i Andreu, Jordi Bonet i Agustí,
Joan Garcia i Domingo, Eudald Travé i Montserrat, Jo¬
sep Bascompte i Solà, Manuel Rial i Ferrer, Antoni M.
Satorras i Roji, Jordi Conill i Vall i Eulàlia Vintró i Cas¬
tells, assistits per l'IHm. Sr. Secretari general, Jordi
Baulies i Cortal, que certifica.

Hi és present l'Interventor municipal, Sr. Martí Pago-
nabarraga i Garro.

Oberta la sessió per la Presidència a les deu hores i
vint-i-set minuts, és llegida i aprovada, amb les preci¬
sions del Sr. Alcalde, l'acta de la sessió anterior, cele¬
brada el 17 de juliol de 1984.

En el despatx d'ofici el Consell Plenari acorda:
Quedar assabentat de l'acord de la Comissió Munici¬

pal Permanent, de 7 de setembre de 1984, que disposa1 adscripció a la Comissió Informativa de Pressupostosi Exaccions Fiscals i a la d'Ordenances i Reglaments
Generals, de l'Il-lm. Sr. Antoni M. Satorras i Roji, en
substitució de l'Il-lm. Sr. Jordi Fernández i Díaz.

Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de 18d agost de 1984, que designa l'Il-lm. Sr. Regidor Gue¬rau Ruiz i Pena, Vice-president Segon de la Comissió
formativa d'Ordenances i Reglaments generals.Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de 16 de
Piol de 1984, que designa l'Il-lm. Sr. Regidor Albertaule i Bastardas membre de la M.I.A. de l'Hospital dea Santa Creu i Sant Pau i de la Junta de Govern, en

Jjbstitució de l'Il-lm. Sr. Regidor Guerau Ruiz i Pena; i'ít Sr. Joan Carles Mas i Bassa, membre de la Junta
e Govern de l'esmentat Hospital, en substitució del
nJ°sep Marull i Gou.®uedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de 16 de

juliol de 1984, que nomena el Sr. Joan Maria Gual i Dal¬
mau Director de Serveis de Teatre, Cinema i Dinamit-
zació Cultural dins l'Àrea d'Ensenyament i Cultura.

Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de 16 de
juliol de 1984, que designa membres de la Junta de
l'Institut Municipal d'Assistència Sanitària (IMAS), els
ll·lms. Srs. Xavier Valls i Serra i Joan Carles Mas i Serra
en substitució dels Srs. Jordi Solé i Tura i Miquel Bote¬
lla i Pahissa.

Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de 20 de
juliol de 1984, que nomena el Sr. Antoni Codina i Olivé,
Assessor Cultural dins l'Àrea d'Ensenyament i Cultura.

Quedar assabentat, amb satisfacció, del nomena¬
ment pel Consell de Ministres, del Sr. Ferran Navarro i
González, que durant més de cinc anys ha estat el Cap
del Gabinet Tècnic de l'Alcaldia, com a Secretari del
Consejo Superior de Deportes.

S'entra, tot seguit en el debat de l'ordre del dia:

ALCALDIA-PRESIDÈNCIA

Atorgar la Medalla de la Ciutat, en la seva categoria
d'Or, a l'eminent jurista i antic Secretari General
d'aquest Ajuntament, l'Excm. Sr. Josep Maria Pi i Su-
ñer, com a públic reconeixement a la seva dedicació en
el camp del Dret i de l'Administració pública.

El Sr. Aclade sotmet directament a votació el dicta¬
men anterior perquè la personalitat del Dr. Pi i Suñer és
ben coneguda del Consistori i no requereix cap mena
de presentació.

S'aprova per unanimitat la proposta i a continuació,
la Presidència dóna la paraula al Secretari general de
la Corporació perquè glossi, breument, la figura del
guardonat.

El Secretari general agraeix molt sincerament la de¬
ferència del Sr. Alcalde i subratlla que l'Excm. Sr. Jo¬
sep Maria Pi i Suñer ha marcat una gran època de la
vida barcelonina, no solament en el camp del Dret i de
l'Administració pública, sinó en tota la vida social de la
nostra Ciutat; que ha estat mestre per a tots els que và¬
rem passar per la Facultat de Dret quan ell n'era Cate¬
dràtic i Degà; que per a l'Ajuntament ha estat una gran
sort la llarga època durant la qual ostentà la Secretaria
General; que format des d'acabada la carrera dins
l'Administració pública, és un dels homes que l'ha co¬
neguda millor: començà les seves tasques a la Diputa¬
ció de la qual fou Cap Lletrat, i, posteriorment, fou Cap
de Secció de l'Ajuntament, per accedir el 1931 a la Se¬
cretaria General de la nostra Corporació, càrrec en el
qual demostrà el seu gran criteri jurídic i que hagué
d'abandonar a conseqüència de la Guerra civil per les
pressions del moment, i encetà una nova faceta dedi-
cant-se a la docència; que el Dr. Pi i Suñer participà en
l'equip redactor de la Llei Municipal de Catalunya, vo¬
tada i aprovada per unanimitat en el Parlament de Ca¬
talunya i, tant a la seva etapa docent com després
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d'ella, ha estat un home obert a participar a les diver¬
ses activitats culturals ciutadanes i, en tot moment, ha
tingut a flor de llavi el consell adient i no ha defugit mai
ajudar aquest Ajuntament i la seva Secretaria General
que sempre ha tingut molt present i molt viva en el seu
record. Subratlla, finalment, l'infrascrit que, personal¬
ment, el Dr. Pi i Suñer ha estat tothora un gran com¬
pany i, sense desmerèixer altres antecessors de l'in¬
frascrit, ha estat, indiscutiblement, el millor Secretari de
l'Ajuntament de Barcelona dintre aquest segle; i que
l'estat de salut de l'insigne jurista és avui precari però
la seva esposa s'ha adreçat a l'Alcaldia agraint l'acord
d'incoació de l'expedient de la Medalla d'Or de la Ciu¬
tat que avui ha estat atorgada.

El Sr. Alcalde recorda també la contribució del Dr. Pi
i Suñer a la redacció, juntament amb el Dr. Manuel
Ballbé, de la Llei especial de Barcelona, la qual és dis¬
cutible des del punt de vista de la seva filosofia política
però presenta uns encerts de tècnica jurídica innega¬
bles que serà bo de preservar en l'actual període cons¬
tituent del règim local.

Atorgar la Medalla d'Honor al Mèrit als membres de
la Guàrdia Urbana que figuren en la relació adjunta i en
les categories que s'indiquen en la mateixa, produint la
de categoria d'argent els beneficis que s'extableixen a
l'apartat 1 de l'art. 5è. del Reglament d'Honors i Re¬
compenses dels membres de la Guàrdia Urbana i del
Servei d'Extinció d'Incendis i Salvaments, i, així ma¬
teix, concedir a les personalitats alienes al Cos que es
relacionen, la Medalla d'Honor al Mèrit en la categoria
d'argent, a títol honorífic, segons preveu la Disposició
Addicional de l'esmentat Reglament, en reconeixe¬
ment de les seves actuacions de dedicació i col·labora¬
ció envers la Guàrdia Urbana d'aquest municipi.

Atorgar la Medalla d'Honor al Mèrit als membres de
la Guàrdia Urbana que figuren en la relació adjunta, per
raó de la seva antiguitat ininterrompuda (35 anys en la
categoria d'argent, o 25 anys en la categoria de bron¬
ze) en la prestació de serveis sense cap nota desfavo¬
rable en els seus expedients personals: produint la
Medalla al Mèrit en la categoria d'argent els beneficis
que s'estableixen a l'apartat 1 de l'art. 5è. del Regla¬
ment d'Honors i Recompenses dels membres de la
Guàrdia Urbana i del Servei d'Extinció d'Incendis i Sal¬
vaments.

El Tercer Tinent d'Alcalde, Sr. Martínez i Fraile, sig¬
nifica que aquest darrer dictamen comporta un premi a
l'antiguitat per als membres de la Guàrdia Urbana que,
respectivament, han complert trenta-cinc o vint-i-cinc
anys de servei en el Cos, mentre per l'anterior es con¬
cedeixen unes Medalles honorífiques a les següents
personalitats de la vida ciutadana que han col·laborat
en les tasques de la Guàrdia Urbana, del Servei d'Ex¬
tinció d'Incendis i Salvaments i del Servei de Protecció
Civil: l'oftalmòleg Dr. Barraquer, que amb la seva tèc¬
nica ha contribuït a salvar la vista de molts bombers, el
Dr. Córdoba, Director de l'Institut de Criminologia, el
Sr. Agustí Linares, Cap Superior de Policia, el Capità
José Ramos, Cap de la Unitat Regional de Tràfic de la
Guàrdia Civil, el Sr. Prudenci Sánchez, President de la
Federació d'Associacions de Veïns, el Sr. Enric Sope¬
ña, President de l'Associació de la Premsa i el Capità
Santiago Sicart, Cap de la brigada de motoristes de la
Policia Nacional -que col·labora molt activament amb
els motoristes de la Guàrdia Urbana-; els mèrits de tots
els quals queden ben palesos en l'expedient, tanma¬
teix en els casos dels Srs. Sánchez i Sopeña s'ha vol¬

gut personificar també els mèrits de les Institucions per
ells presidides.

El Sr. Pujadas manifesta que el Grup popular ja va
donar la seva conformitat, que ara reitera, a la proposta
però recorda que en repetides ocasions ha demanat un

Reglament d'honors i recompenses per a aquells altres
funcionaris municipals que, tot i no tenir una tasca tan
perillosa com la dels bombers i guàrdies urbans, merei¬
xen també que se'ls reconegui la seva eficàcia i hones¬
tedat: insisteix, doncs, en la seva petició perquè, mal¬
grat la posició favorable de l'Alcaldia, el temps va pas¬
sant sense que tal Reglament arribi a materialitzar-se.

El Sr. Alcalde confirma que la petició del Sr. Pujadas
fou cursada a la Unitat de Personal però aquest òrgan
era en aquell moment refractari a l'atorgament de dis¬
tincions generalitzades perquè les considerava pròpies
d'un enquadrament, tendent a desaparèixer, del fun-
cionariat per cossos, tanmateix la voluntat política ha
instigat novament el tema amb un encàrrec específic
del Regidor de Règim Interior i Protecció Ciutadana a
l'esmentada Unitat Operativa.

S'aproven per unanimitat els dos dictàmens i l'Alcal¬
dia precisa que les distincions seran lliurades després
de la revista conjunta que tindrà lloc demà a l'avinguda
de Maria Cristina i de la qual es congratula per l'ager¬
manament que implica entre els diversos Cossos de
seguretat.

S'incorporen a la sessió els ll·lms. Srs. Jordi Borja i
Sebastià i Sebastià Alegre i Roselló.

La Presidència, amb l'assentiment del Consistori,
disposa, per la seva interrelació temàtica, el debat con¬
junt dels dos dictàmens següents de l'ordre del dia i
dóna compte d'una esmena a la totalitat que hi presen¬
ten els Srs. Trias, Comas i Bueno.

PRESSUPOSTOS I REGULACIÓ D'EXACCIONS

Modificar les Ordenances Fiscals següents: Orde¬
nança General núm. 1 "De la via pública", núm. 2 "Ta¬
xes per serveis generals i per aprofitaments de béns
municipals", núm. 3 "Taxes per serveis especials",
núm. 4 "Museus, parcs i instal·lacions esportives",
núm. 5 "Taxes per serveis mèdics, assistencials i higiè-
nico-sanitaris i prestacions dels laboratoris", núm. 6
"Serveis fúnebres i cementiris", núm. 7 "Servei d'extin¬
ció d'incendis", núm. 8 "Aparcament i estacionament
vigilat i circulacions especials", núm. 9 "Mercats", núm.
10 "Llicències per a construccions i instal·lacions i per
obertura de rases i renovació del paviment", núm. 11
"Llicència d'obertura d'establiments", núm. 12 "Sane¬
jament i neteja i taxa refosa sobre edificis urbans,
núm. 13 "Taxes de clavegueram i de depuració i des¬
guàs de les aigües residuals", núm. 17 "Increment del
valor dels terrenys", núm. 18 "Arbitri sobre la radicació ,
núm. 19 "Impost sobre la circulació", núm. 20 "]mPost
municipal sobre les despeses sumptuàries", núm. 21
"Impost municipal sobre la publicitat", núm. 23 "Arbitri
sobre tinença i circulació de gossos", i núm. 24 "Contri¬
bucions especials"; derogar les actuals Ordenances
Fiscals núm. 14 "Solars edificats i sense edificar , num.
15 "Solars sense edificar", núm. 16 "Servei de trans¬
ports en auto-turisme i altres vehicles de lloguer' i num.
23 "Arbitris amb fins no fiscals", llevat del de Tinença i
circulació de gossos; aprovar el nou "Arbitri sobre so
lars, amb finalitats urbanístiques"; i fixar la nova num
ració a les Ordenances Fiscals de 1985 tal com s indica.
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Fixar a l'empara del que s'estableix a la Llei 24/1983,
de 21 de desembre, en el 36 % el tipus impositiu de la
Contribució Territorial Urbana en relació als béns de
naturalesa urbana situats dintre del terme municipal
de Barcelona, tipus impositiu que regirà per a l'exerci¬
ci de 1985 i següents en tant no s'acordi la seva modi¬
ficació; i seguir el tràmit que disposa el Reial Decret
825/1984, de 25 d'abril.

El Tinent d'Alcalde President de la Comissió In¬
formativa de Pressupostos i Regulació d'Exaccions,
Sr. de Nadal, presenta els dos dictàmens precedents
dient que, des del punt de vista legal, les modificacions
de les Ordenances fiscals i les decisions sobre el tipus
impositiu de la Contribució territorial urbana s'han d'ha¬
ver adoptat abans del 1r. d'octubre de l'any anterior a
la seva vigència; que les propostes, elaborades pels
Serveis de Finances i dictaminades favorablement per
la Intervenció Municipal, han estat explicades profun¬
dament en dues reunions de la Comissió Informativa i
venen informades favorablement amb el vot dels mem¬
bres dels Partits de l'equip de govern i amb les reser¬
ves de vot per part dels Grups convergent i popular;
que les modificacions de les taxes responen a un es¬
tudi previ dels costos de cada servei; i que el tipus im¬
positiu de la contribució urbana es justifica per la ne¬
cessitat d'ingressos de l'Ajuntament segons el Pla i
Programa d'actuació i per l'opció de simplificació impo¬
sitiva, que són un compromís de l'equip de govern.

El Sr. Comas comença el seu torn de defensa de
l'esmena a la totalitat presentada pel seu Grup, recor¬
dant que en sesions anteriors amb la mateixa temàtica
ja s'ha esmerçat molt de temps a discutir la major fisca-
litat dels barcelonins en comparació a qualsevol altres
ciutadans de l'Estat; que l'any passat, el Tinent d'Al¬
calde responsable de les finances municipals, va reco¬
nèixer aquest fet, publicant en un diari que, Barcelona
era per al contribuent urbà, la Ciutat més cara de l'Estat
i que la capital de Espanya oferia els mateixos i, fins i
tot, majors serveis que aquest Ajuntament. Conse¬
güentment, no vol insistir en el tema però no pot analit¬
zar el projecte d'Ordenances presentat per l'equip de
govern sense considerar aquesta realitat perquè els
ciutadans de Barcelona són aquells que tenen la impo¬
sició fiscal municipal de grau més alt, i tot i això, el Pro¬
jecte presentat exhaureix les possibilitats d'imposició
en radicació i agreuja enormement l'agravi comparatiu
dels nostres conciutadans en proposar un augment del
18 % -que després justificarà- quan, segons uns re¬
talls de diaris que té a les mans, a Madrid les taxes i
impostos municipals només s'apujaran una mitjana del
5 %: l'Ajuntament, doncs no fa res per pal·liar l'agravi
comparatiu dels nostres ciutadanas quan defensar-los
es la primera obligació dels quaranta-tres membres del
Consistori.

Afirma que, segons comentaris, directes o derivats,
dels membres de l'equip de govern, el percentatge
d increment de la pressió fiscal oscil·lava entre un 8,7 i
un 9.5 % però tal xifra no és certa; que si bé a l'expe¬
dient es parla del 8,8 %, si hom afegeix a la compara-
Cl° la contribució urbana -que no s'hi contempla- la
nostra fiscalitat ja puja un 15,2 % segons valors resul-
ants del propi expedient; ara bé, aquest percentatge
ampoc és cert, a títol d'exemple, perquè: 1 r. en la par-
'C'Pació en ingressos bruts el fet de no incrementar les
anfes no implica no incrementar la fiscalitat perquè les
c°mpanyies gravades augmentaran els seus preus i
uns mateixos percentatges aplicats sobre uns ingres¬

sos més alts donaran uns rendiments superiors; 2n. en
la taxa de sanejament i neteja, la reducció del 9 i escaig
per 100 és purament teòrica perquè, en virtut d'una
clàusula de salvaguarda, durant 1985 les quotes dels
habitatges de tal categoria tindran el límit màxim en la
quantia de 1984 més un 10 %, i aquesta clàusula seria
innecessària si s'esperés la reducció de les quotes:
consegüentment, no es pot sostenir un increment de
l'Ordenança, només de l'1 %; 3r. en radicació, igual¬
ment, la clàusula de salvaguarda del 50 % pressuposa
uns increments que poden arribar fins a tal percentatge
per a molts contribuents: per tant, l'increment mitjà del
5 % adduït per l'equip de govern no sembla gaire se¬
gur; 4t. en llicència d'obertura d'establiments, tot i no
variar-se les normes, els lloguers de 1985 no seran pas
els de 1984: per tant, el mateix tipus produirà un rendi¬
ment superior; 5è. en despeses sumptuàries, tot i no
haver variat els tipus, la recaptació es fa per concerts i
la Permanent ja n'ha aprovat alguns per a l'any vinent
per un import superior al d'enguany, i els que s'aprovin
ulteriorment també seran més alts, de manera que no
es pot parlar d'increment zero; i 6è. finalment, en l'im¬
post sobre la publicitat, les xifres han d'estar forçosa¬
ment equivocades perquè si els augments són del 60,
del 75 i del 166 per 100 per als carrers de 1 a., 2a. i 3a.
categoria, respectivament, la mitjana resultant no pot
ésser pas el 30 %; exemples tots ells que el porten a
afirmar que l'increment mitjà de les Ordenances serà
del 18 % i no del 8,8 % o del 9,5 % com s'ha dit d'una
manera que no acaba d'entendre perquè degrada els
Regidors i els ciutadans.

Analitza, seguidament, si aquest increment del 18 %
és necessari per al funcionament de la Ciutat tot signi¬
ficant que, contràriament a les manifestacions del
Sr. Alcalde, les finances de la Ciutat no estan equilibra¬
des; que les Institucions públiques tenen més obligació
que qualsevol altra persona d'ésser solidàries amb els
ciutadans que estan patint els efectes d'una greu crisi;
i que, com ja ha afirmat en altres ocasions, hi ha altres
camins per resoldre el problema financer de la Ciutat
sense gravar els nostres ciutadans més que els altres
de l'Estat espanyol.

Indica que el primer de tals camins és el pagament
dels serveis de competència estatal prestats per l'Ajun¬
tament, qüestió que ja estaria resolta si s'hagués nego¬
ciat els anys 1980 i 1981, com ha reconegut el mateix
Sr. Alcalde en unes declaracions que no acaba d'en¬
tendre perquè el Grup convergent sortí del govern mu¬
nicipal precisament perquè no es feia tal negociació
que el Vice-president del Govern de llavors estava dis¬
posat a portar a terme però que no va interessar al Par¬
tit Socialista -així, l'Alcalde Serra, un mes i mig des¬
prés d'haver dit per quatre vegades que no acceptaria
cap acord que no passes pel reconeixement de tals
serveis, signà, sense donar explicacions al Consistori i
per pressions del Partit Socialista, una cosa totalment
diferent- i ara, en canvi, el Partit Socialista en el poder
no reconeix ni els 2.000 milions per tal concepte dema¬
nats per la Generalitat; que aquest Ajuntament no pot
gravar més els seus ciutadans perquè no se'n surti en
la negociació amb el Govern espanyol puix els barcelo¬
nins paguen moltes coses dues vegades car l'Estat no
els descompta pas res dels seus impostos pel fet que
hagin de pagar uns impostos municipals més alts per
atendre les escoles i la sanitat: aquest és, doncs, un
punt a defensar, que evitaria els increments impositius
avui proposats.
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Precisa que un segon camí per evitar tals increments
és millorar la gestió de les finances públiques perquè
s'ha parlat moltes vegades d'introduir un control de la
despesa però ell ha pogut comprovar que no es porta
a terme tal control, després de superar les dificultats
plantejades per l'equip de govern. Agrega, sense ànim
de parlar d'un tema que no figura a l'ordre del dia, que,
efectivament, l'any 1982 envià una carta a l'Alcalde
Serra en la qual demanava veure aquest tipus d'expe¬
dients i quatre mesos més tard se li contestà que s'atin¬
gués a allò que demana la Llei; que quan a mitjan 1982,
era l'hora d'examinar els expedients, no cregué oportú
tornar a suscitar el tema donat que s'havia de produir
la renovació del Consistori; però que enguany, final¬
ment, ha pogut realitzar el seu propòsit i ha trobat tota
mena de despeses absurdes i innecesàries, tota mena
de justificacions de despeses amb preus exorbitats -in¬
acceptables i intolerables per si sols- i presentades en
una forma fora de tota norma legal i lògica, punts tots
ells que s'haurien pogut discutir avui si s'hagués inclòs
a l'ordre del dia un assumpte ja informat per la Perma¬
nent i sotmès a informació pública: en conseqüència,
expressa formalment el desig dels Regidors del seu
Grup de discutir aquests temes en el si del Consell Ple¬
nari, altrament hauria de fer-ho fora perquè la seva res¬
ponsabilitat davant els ciutadans l'obliga a no callar
aquests temes i a instar-ne l'investigació, com ja va fer
en una altra qüestió similar de la qual no s'ha oblidat i
sobre la qual va plantejar un recurs de reposició que
encara no ha estat resolt.

Fa notar que el seu Grup no critica l'augment dels
impostos municipals demagògicament sinó perquè es¬
tima que hi ha possibilitats -que pot demostrar- de no
haver-lo de dur a terme, si les coses es fan bé. Opina
que l'actuació de l'equip de govern és incoherent amb
el Programa socialista perquè segons aquest no s'aug¬
mentaria la pressió fiscal dels ciutadans que paguessin
puntualment els seus impostos però augmentar les Or¬
denances un 18 % amb una inflació del 8 % i amb uns

augments salarias del 7 % és elevar-la, i perquè se¬
gons tal Programa es procuraria substituir els impostos
que no tenen present la crisi econòmica per altres fona¬
mentats en la riquesa real i l'activitat econòmica ciuta¬
dana i malgrat això, segons el Pla d'Actuació aprovat
el novembre de 1983, la fiscalitat municipal havia de
descansar sobre la propietat moderant la imposició so¬
bre l'activitat, opció aquesta que incomplia, per tant,
allò que s'havia promès; ara bé, segons el projecte en
debat, s'incrementa un 45 % el clavegueram i un 20 %
els tributs que tenen per base el consum d'aigua i, per
altra banda, els increments de la contribució urbana no

gravitaran pas sobre la propietat perquè són legalment
repercutióles en els llogaters i els augments de la plus-
vàlua pesaran sobre molta gent humil que s'ha com¬
prat el pis: en definitiva, el 80 % dels increments propo¬
sats no graven ni l'activitat ni la propietat sinó el fet de
la residència i calia, doncs, haver repassat els docu¬
ments elaborats amb anterioritat.

Entén que les modificacions presentades, tot i que
se li ha retret l'ús reiterat d'aquest qualificatiu, són re¬
gressives perquè: 1r. preconitzen uns increments fis¬
cals del 18 % quan els augments salarials només se¬
ran del 7 %; 2n. graven en un 10 % més, els carrers de
la categoria D) mentre que la quota dels de categoria
més alta només s'apuja un 3 % i, en alguns casos, fins
i tot es rebaixen i encara que això provingui de la nova
classificació de carrers aprovada quan ell era Tinent

d'Alcalde, calia haver tingut la flexibilitat suficient per
introduir-hi les degudes correccions quan variessin les
circumstàncies; 3r. la contribució urbana, la recaptació
per la qual passarà dels 6.500 milions de pessetes de
1983 a 12.000 milions el 1985, amb un augment
doncs, del 100 per 100 en dos anys, gravarà particular¬
ment les classes menys afavorides puix a pesar de gra¬
var tothom per igual, les diferències salarials no són
pas iguals a les que hi ha entre els valors cadastrals
dels diferents habitatges i, a més, en el projecte de Llei
de Pressupostos d'enguany, es pensa suprimir la pos¬
sibilitat de reduir el valor cadastral per la utilització del
valor-renda en la determinació de la base imponible a
la legalment exigible de manera que, com a resum de
tot això i segons un estudi realitzat personalment per ell
en nou zones de la Ciutat, els augments seran del 127
% a l'av. de Madrid, del 74,6 % al de Fastenrath i del
23 % als carrers del Rector Ubach i de València.
Agrega que el seu Grup ha mostrat ben clarament el
seu desacord en gravar la renda però des del punt de
vista social això hauria estat molt més just que no pas
l'increment que avui es proposa.

Recapitula el Sr. Comas la seva posició dient: 1r.
que amb la proposta sotmesa a l'aprovació del Consis¬
tori creix l'agravi comparatiu que pateixen els nostres
conciutadans; 2n. que la mitjana d'increment propo¬
sada és del 18 % i no del 8,8 o del 9,5 % ; 3r. que l'Ajun¬
tament podria funcionar sense necessitat de recórrer
als augments proposats si negociava amb Madrid el
pagament dels serveis específics i controlava millor la
seva despesa, punt, aquest últim, que espera poder
debatre seriosament; 4t. que no es compleix ni el Pro¬
grama electoral del Partit Socialista ni el Programa
d'Actuació municipal; i 5è. que les modificacions pro¬
posades són socialment regressives. Per totes aques¬
tes raons, acaba demanant, en nom del Grup conver¬
gent, la retirada dels dictàmens en debat per tal que es
pugui reconsiderar el seu contingut.

El Sr. Alcalde observa que el més suau dels adjec¬
tius avui dedicats pel Sr. Comas a l'equip de govern ha
estat ei de "mancat de sensibilitat i regressiu" però en
dies anteriors ha emprat els de "cínic, mentider i mal¬
sà", per remarcar que ni l'Alcaldia ni el seu equip de
govern utilitzarà mai aquest tipus de llenguatge, l'ús del
qual el Sr. Comas hauria de reconsiderar.

La Presidència comunica que es troben en la tribuna
del públic la doctora Alejandra Moreno Toscano, "Di¬
rectora General de Política Regional y Administración
Municipal del Gobierno Federal de México", i quatre Ti¬
nents d'Alcalde de l'Ajuntament de Bilbao, que han vin¬
gut a estudiar les tasques d'organització i de descen¬
tralització d'aquest Ajuntament, els Srs. Iñaki Zabala,
Rodolfo Ares, Juan Achucarro i Jon Nicolau, tot agraint
la seva presència, que és una exigència més de serio¬
sitat en els debats, la qual ve a sumar-se a la consti¬
tuïda pel caràcter públic de la sessió.

El Sr. de Nadal contesta la intervenció del Sr. Co¬
mas, advertint d'antuvi que no es valdrà del recurs de
dir que no tractarà d'un tema per passar-se una bona
estona parlant-ne com sol fer habitualment el Regidor
convergent, el qual després de dir que no en parlaria,
ha estat 7,5 i 4,5 minuts, respectivament, parlant de
problema de si a Madrid es paguen més o menys im¬
postos i de la revisió de comptés, que no és a I ordre
del dia; per tant, centrarà la seva intervenció en la revi
sió de les Ordenances fiscals i en l'establiment de i
pus impositiu de la contribució urbana.
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Referint-se al primer d'aquests punts, diu que no han
d'ésser objecte de discussió ni les formes de finança¬
ment ni la pressió fiscal de l'Ajuntament de Barcelona
sinó l'estudi específic de cada Ordenança i la corres¬
ponent proposta de modificació; que essent la mitjana
d'increment el resultat d'un càlcul aproximatiu, que
presenta enormes dificultats de pronòstic, la discussió
sobre si és realment un 8 % i escaig -la diferència amb
el 9,5 % previst inicialment prové de les aportacions
dels diversos Grups en el si de la Comissió informa¬
tiva-o una altra xifra, és supèrflua perquè la liquidació
del proper exercici donarà el percentatge exacte: que
la discussió s'ha d'orientar tècnicament analitzant si
són o no correctes les modificacions globals; que l'aug¬
ment del rendiment de la taxa sobre el producte brut de
les Companyies elèctriques; derivat de la puja de tari¬
fes no implica increment de la pressió fiscal sinó que és
conseqüència de la flexibilitat del sistema impositiu i no
es pot defensar aquesta i acusar, alhora, a l'equip de
govern si l'activitat del sector elèctric resulta més o me¬
nys productiva o si el consum d'aigua, creix; que cal ser
seriosos perquè quan s'estudien les Ordenances
s'està estudiant el pagament dels serveis oferts als ciu¬
tadans i la forma com aquests hi han de contribuir; que
cal, també, desdramatitzar el problema de la participa¬
ció dels ciutadans en el finançament dels serveis muni¬
cipals el qual distingeix actualment les esquerres de les
dretes, perquè avui aquestes estan insistint constant¬
ment en els diners que els ciutadans han de pagar i en
canvi s'obliden de les obligacions del sector públic
quant a millorar la qualitat de vida, a mantenir el valor
de les coses heretades i a oferir uns serveis més hu¬
mans i més dignes; que els gran fracassos de les ciu¬
tats, com en el cas de Nova York, han vingut per molts
anys de governs que no varen ésser capaços d'analit¬
zar les necessitats de manteniment i creixement dels
serveis i varen deixar anar dagradant aquest esperit
que ha caracteritzat els períodes de progrés; que li
agradaria estudiar històricament, com Barcelona ha
sabut reaccionar en moments de crisi davant d'aquesta
dificultat: així, les crisis dels anys 17 i 18 d'aquest segle
se superaren gràcies a les obres públiques-el Port i la
Rambla- impulsades per l'Ajuntament i pagades pels
ciutadans, que donaren ocupació.

Segueix dient que, insistint contínuament en si la mit¬
jana d'increment és ei 8, el 3 o el 5 per cent o en si aquí
es paga més que allà, només s'aconseguirà crear dèfi¬
cits que ara seran econòmics però d'aquí a quatre
anys seran dèficits de serveis i de manteniment i, en
definitiva, degradació de la Ciutat en el seu funciona¬
ment i en les seves possibilitats de creixement; que les
modificacions proposades són, en el noranta per cent
dels casos, purament tècniques i intenten mantenir el
Poder adquisitu dels diners puix en la majoria dels ca¬
sos els increments giren en torn al 8 %; que el Sr. Co¬
mas no pot estar contínuament acusant l'equip de go¬
vern d'intentar solventar situacions creades pel seu
Pas per l'equip de govern perquè, com sap perfecta¬
ment el Regidor convergent, les clàusules de salva¬
guarda en escombraries i en radicació, han representat
on problema gravíssim, introduït per una decisió, pos¬
siblement raonable en el seu dia, i no poden gravar
eternament qualsevol intent de racionalitat en l'Ajunta¬
ment; que el fet que una botiga pagui més que la del
costat per haver-se obert avui i no sis o set anys endar-
jera, s'ha de corregir encara que això comporti, com to¬es les mesures que combaten situacions injustes, una

quota d'impopularitat per part de 5.000 o 10.000 contri¬
buents, quota d'impopularitat que accepten el Tinent
d'Alcalde ponent i l'equip de govern perquè no es po¬
den tancar els ulls davant les situacions injustes.

Referint-se al segon punt, el tipus de la urbana, in¬
dica que possiblement el debat conjunt dels dos dictà¬
mens ha generat algunes confusions; que no admet els
percentatges concrets d'increment facilitats pel Sr. Co¬
mas perquè no es pot parlar d'un increment del 127 %
en localitzacions concretes: pensa, doncs, fer-los revi¬
sar i procedir, oportunament, si resulten diferències
perquè no és bo ni sa enganyar l'opinió pública adduint
uns percentatges d'increment-el 127 %- impossibles
i que amaguen la simplificació impositiva que després
comentarà; que durant el debat s'han confós dos te¬
mes; la modificació de les Ordenances i la necessitat
d'incrementar la contribució urbana; que, ja que se li ha
exigit coherència, ha de recordar els dos horitzons de
finançament contemplats en el Pla-programa, un posi¬
tiu en el qual s'incrementarien les transferències de
l'Estat i de la Generalitat, i un altre de continuista en el
qual existeix una continuïtat del creixement de l'aporta¬
ció de l'Estat als Ajuntaments però no hi ha resposta
per part de la Generalitat pels serveis de capitalitat i, en
tal cas, es preveu un increment, valorat, de la pressió
fiscal que es farà mantenint la pressió sobre l'activitat
en els nivells més suaus possibles i apujant la relativa
a la propietat; que aquesta és, doncs, la proposta de
l'equip de govern perquè la Llei ho permet i el futur del
finançament local s'ha d'articular a través d'una major
participació de la propietat urbana en la despesa pú¬
blica local d'acord amb els beneficis que la ciutat li ofe¬
reix; que es podria sostenir un llarg debat tècnic sobre
la progress i vitat o regressivitat dels impostos sobre la
propietat urbana però ell desitja fer les següents refle¬
xions: 1a. que la progressivitat o regressivitat d'un im¬
post no es pot definir per l'impost considerat en si ma¬
teix sinó en funció de la manera com s'esmercen els re¬

cursos que se n'obtenen i la contribució urbana, i com

palesa un estudi realitzat als Estats Units, serveix per
atendre sectors de població i necessitats essencial¬
ment progressives; 2a. que existeixen progressivitats
que provenen de modificacions en la base i en la me¬
sura que la contribució urbana és capaç de limitar la
base de creixement de la pròpia riquesa urbana i re¬
sulta ésser més gravosa per a totes aquelles activitats
especulatives en les quals la propietat no es té per a
usar-la sinó per a entrar-la en el mercat com a negoci;
3a. que l'equiparació d'oportunitats de renda és bàsi¬
cament un objectiu de solidaritat a nivell de Catalunya
i de tot Espanya perquè els objectius de la política eco¬
nòmica de distribució es basen, fonamentalment, en
les inversions territorials de les autonomies i en el tre¬
ball que pugui realitzar l'Estat: el sorprèn, doncs, con¬
templar com grups polítics que voten contra la progres¬
sivitat a nivell de l'Estat, l'exigeixen, en canvi, en el dels
Ajuntaments, amb una actitud que tem que no sigui
una estratagema per a presentar quelcom d'atractiu
per a la pròpia clientela política.

Creu, però, pertinent prendre en consideració un
punt tocat durant set minuts i mig pel Sr. Comas, a pe¬
sar d'haver dit que no en volia parlar, el relatiu a com
els ciutadans de Barcelona se'n surten de les necessi¬
tats polítiques en comparació als altres ciutadans de
l'Estat, tot significant que Barcelona ja comença a no
ésser sola en la llista de ciutats, que, per un sentit de
responsabilitats afronten directament els seus proble-
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mes: hi ha, també, Santander, la comunitat d'Euskadi,
Valladolid, Sevilla i Madrid, en part; que el problema es
planteja enguany amb més cruesa i per a una cohort de
Municipis l'autonomia municipal té un aspecte d'atrac-
tiu però també en comporta una altra de responsabilitat
pública i de sanejament; que, com el Sr. Comas i el seu
Grup saben perfectament, en unes Comissions conjun¬
tes amb la Generalitat els serveis de capitalitat s'han
valorat en uns 9.100 milions de pessetes -quantitat
que es manté des de fa tres anys perquè comencem a
ésser més productius- i per altra banda, la Federació
Catalana de Municipis ha demanat la creació per la Ge¬
neralitat d'un fons de cooperació municipal i ell, en con¬
seqüència, ha fet els seus càlculs que són els se¬
güents: el ciutadà de Barcelona paga al conjunt del
sector públic (Estat, Generalitat, Ajuntament), unes
350.000 ptes. de les quals, si les Ordenances s'apro¬
ven, 25.000 ptes. seran per a l'Ajuntament mentre que
de les 325.000 restants, 50.000 -sense comptar ni el
cànon de sanejament ni l'impost sobre el joc- seran
per a la Generalitat; consegüentment, aplicant una sim¬
ple regla de tres que compari allò que el ciutadà paga
a l'Estat i allò que l'Estat retorna al Municipi per la via
del Fons de Cooperació Municipal i allò que paga a la
Generalitat i allò que la Generalitat podria retornar per
la via del fons de cooperació dels Ajuntaments cata¬
lans, surt una quota de 1.500 ptes. per habitant, que re¬
presentaria entre 2.300 i 2.400 milions de pessetes per
aquest Ajuntament. En base a tais càlculs, ofereix,
doncs, una redacció transaccional per al cinquè dicta¬
men de l'ordre del dia en el sentit que, si durant el ter¬
mini d'exposició al públic de l'expedient es pot resoldre
favorablement el tema de la subvenció de capitalitat
-que s'està negociant conjuntament amb les qüestions
de TV3 i dels mossos d'esquadra, i sembla a punt d'és¬
ser resolta- o si la Generalitat tira endavant la idea del
fons de cooperació impulsada per la Federació Cata¬
lana de Municipis, els 5,4 punts del tipus de la contribu¬
ció urbana, que representen un escreix per damunt de
l'elevació del cost de la vida i de la refundició de les ta¬
xes es deixarien sense efecte absorbint només en el
nou tipus del 30,6 % la puja del cost de la vida (8 %) i
el rendiment de tots els impostos i taxes refosos dintre
la contribució urbana.

Clou el Sr. de Nadal la seva rèplica demanant que es
mantinguin els dos dictàmens en debat incorporant en
el segon l'esmena transaccional que acaba de formular
i que es rebutgi l'esmena a la totalitat presentada pel
Grup convergent.

El Sr. Trias observa que el Sr. Alcalde s'ha queixat
amb raó perquè, a vegades, s'utilitza un vocabulari que
cal corregir, com que es diuen mentides, però a vega¬
des això passa sense voler-ho perquè ell, amb els dos-
rellotges que porta, ha pogut constatar que els minuts
esmerçats pel Sr. Comas parlant de temes dels quals
no volia fer-ho, han estat 7,3 i 4,9 minuts, respectiva¬
ment: per tant, el Sr. de Nadal ha faltat a la veritat en el
temps que ell ha donat. Afirma que la gent es preocupa
de la pressió fiscal quan s'innoven les Ordenances i no
quan al cap d'un any i mig es liquidi el Pressupost, com
ha indicat el Sr. de Nadal; que quan un equip de govern
socialista i comunista, amb majoria absoluta, presenta
uns Pressupostos que dediquen l'1 o I' 1,3 per 100,
a serveis socials no es pot sostenir, com ha fet el
Sr. de Nadal, que les dretes es preocupen dels impos¬
tos i les esquerres dels serveis públics perquè ha estat
el Grup convergent qui, en sessions anteriors, s'ha

ocupat de tal serveis, com el Sr. de Nadal sap molt bé
Fa notar que el Sr. Comas formava part d'un equip

de govern presidit pel Sr. Serra: per tant, no li agrada
la pràctica d'atribuir les coses que es van fer bé, al
Sr. Serra i les que es van fer malament al Sr. Comas
perquè, tant en un cas com l'altre, el responsable ha
d'ésser el Sr. Serra; i que, per altra banda, la referència
que el Grup convergent segueix en el debat tàctiques
polítiques i no de contingut real, és un judici d'inten¬
cions totalment gratuït que no pot acceptar en rèplica
al qual podria dir, també gratuïtament, que la tàctica
d'afavorir Sant Gervasi i perjudicar el Carmel, obeïa al

propòsit de captar uns vots en el primer barri que ja se
saben segurs en el segon.

Comprèn que en el Partit Socialista hi hagi preocu¬
pació perquè la Generalitat té els avantatges de la des¬
pesa pública sense tenir el desgast de recaptar els in¬
gressos corresponents i per això el Govern Central no
vol donar diners a fi que la Generalitat no pugui desen¬
volupar la seva tasca sense posar impostos, ara bé,
això té la contrapartida que la Generalitat no en té mai
ni cinc per a ajudar als Ajuntaments: per tant, els socia¬
listes s'haurien de posar d'acord dient als seus com¬

panys socialistes de Madrid i del Parlament de Catalu¬
nya, que si bé per a guanyar les eleccions convindria
que la Generalitat es retratés amb impostos propis, en¬
tretant, com que ells necessiten més diners, s'ha de
procurar trobar una fórmula perquè la Generalitat pugui
tenir més diners i donar-ne als Ajuntaments.

Diu, finalment, que pensava acabar amb una nota
optimista perquè l'ha enternit veure el Sr. de Nadal dis¬
posat a sacrificar determinades quotes de popularitat
en defensa de la justícia, però no pot fer-ho perquè
després el mateix Tinent d'Alcalde s'ha reservat de
prendre les mesures adients si les dades donades pel
Sr. Comas no eren certes, adoptant d'aquesta manera
una actitud -que recorda la del Sr. González quan els
diaris van dir que en el Partit Socialista hi havia corrup¬
ció- que no és de l'estil de l'esmentat Tinent d'Alcalde
i de la qual el Partit Socialista s'hauria de desprendre.

El Sr. Alcalde, després de comentar que el debat ha
deixat ben clares les posicions dels signants de l'es¬
mena i del Ponent, constata, en l'exercici de les seves
funcions de moderador, l'excés d'al·lusions a temes
que no són pròpiament els que s'estan discutint, així,
una de les raons adduïdes per a presentar l'esmena a
la totalitat, és que l'increment de la pressió fiscal in¬
compleix el Programa socialista, quan Convergència i
Unió no n'és pas el defensor i, postriorment. el Sr. Trias
ha fet una referència al President del Govern i al Partit
Socialista respecte a la voluntat dels Socialistes que la
Generalitat posi impostos per tal de poder guanyar les
eleccions, punt sobre el qual creu necessari puntualit¬
zar: 1 r. que els socialistes estan convençuts que es po¬
den guanyar les eleccions recaptant allò que és neces¬
sari per prestar els serveis i, per tant, no són partidaris
de la demagògia antifiscal; 2n. que els socialistes, com
ell personalment ha proclamat en un discurs davant del
Sr. Pujol i del Sr. Boyer, sostenen la necessitat de des¬
centralitzar tant com sigui possible tècnicament els re¬
cursos públics i, per tant, volen més diners de I Estat
per a les Autonomies, més diners de l'Estat per as
Ajuntaments i més diners de les Autonomies per als
Ajuntaments; ara bé, en la pràctica succeeix que el Sr.
Boyer i el Sr. de Nadal posen impostos mentre que e
Sr. Pujol està vivint dels impostos que posa el Sr. Bo¬
yer, de manera que, en la conclusió de tal discurs,
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venia a admetre que, en la fase inicial del Govern auto¬
nomie era pudrent no estrenar-se fent de recaptador,
però, aleshores, aquest mateix Govern i el Partit que
l'anima no es poden posar en contra d'aquells que te¬
nen l'obligació de recaptar els impostos i aquesta peti¬
ció l'ha recordada al President de la Generalitat tant en
públic com privadament.

Sotmesa a votació l'esmena a la totalita presentada
pel Grup convergent, queda rebutjada per dinou vots a
favor -emesos pels Srs. Trias, Borrell, Comas, Ale¬
many, Segura, Bueno, Thió, Amat, Fabregat, Alegre,
Vila, Bonet, Garcia i Domingo, Pedrós, Pujadas, Travé,
Bascompte, Rial i Satorras- i vint-i-quatre en contra,
dels restants membres de la Corporació.

El Sr. de Nadal, abans d'exposar el contingut dels
dos dictàmens sotmesos a deliberació, creu pertinent
explicar amb claredat, que l'Ajuntament esmerça els
recursos que obté del contribuent perquè el seu repte
és, com ha dit abans, oferir serveis; i amb tal propòsit
especifica que del conjunt de recursos aportats pels
ciutadans, se'n gasta: un 10 %, en l'administració mu¬
nicipal; un 12,6 %, en seguretat ciutadana i protecció
civil; un 6,2 %, en educació; un 8,8 %, en sanitat; un

29,3 %, en habitatge i benestar comunitari; un 6,8 %
en altres serveis comunitaris i socials; un 16%, en càr¬
rega financera; i un 10 %, en seguretat social dels fun¬
cionaris. Referint-se seguidament als ingressos recorda
que surten de tres grans fons: 1 a. les aportacions d'al¬
tres administracions, que experimentaren un creixe¬
ment importantíssim l'any 1983, passant de 5.000 a
10.000 ptes., aproximadament, per habitant; 2a. les or¬
denances fiscals; i 3a. dos impostos locals de regulació
extramunicipal: la contribució urbana i la llicència fiscal.

Significa que el Pla-progama d'Actuació exigeix, per
una banda, un creixement pressupostari important per
la necessitat de generar un estalvi intern capaç d'aten¬
dre uns 6.000 milions de pessetes d'un pressupost
d'inversions de l'ordre dels 10.000 milions de pesse¬
tes, tot aixó en base a consideracions sobre l'endeuta¬
ment a llarg termini i sobre la cojuntura del tipus d'inte¬
rès puix el tipus d'interès interbancari se situava llavors
entre el 19 i el 20 % i no es veia clara la seva evolució
futura; que sota tal perspectiva, l'esmentat Pla-pro¬
grama implica l'obligació, per part de l'equip de govern,
d'aproximar-se als esmentats 6.000 milions de pesse¬
tes d'estalvi per via pressupostària; que, amb la demo¬
cràcia, l'Ajuntament ha sofert un canvi estructural im¬
portant, passant d'una situació en què el Pressupost
reflectia una petita part de l'activitat real de l'Ajunta¬
ment mentre que la resta s'atenia per vies extrapressu-
postàries no subjectes al control del Ple, a una altra en
què tot figura inclòs dintre el Pressupost, circumstància
que permet una decisió política sobre tot ell i, alhora,
ha comportat uns canvis quantitatius i qualitatius i ha
donat lloc a uns increments d'ingressos i correlativa¬
ment de les resultes, és a dir, dels impostos no cobrats
encara, de manera que, un cop estabilitzada la demo¬
cracia i la pròpia metodologia pressupostària, convé
pensar en unes quantitats per anar depurant tals resul-
ej?' finalitat a la qual el Pla-programa preveia uns■000 milions de pessetes que, sumats als 6.000 es¬
mentats abans, donen la xifra de 8.000 milions per
compromisos derivats del Pla-programa, ara bé, incre¬
mentant a més els 64.000 milions de pessetes que im¬porta el Pressupost d'enguany en el 8 % que ha baixatc valor de la pesseta, resulta que cal trobar recursos
Per a un Pressupost que gira entorn als 77.000 milions

de pessetes dintre d'un ventall que va dels 75.000 al
80.000 milions. Dintre d'aquest marc, comenta, que
s'han d'aclarir encara algunes variables exògenes com
l'evolució futura del Fons de cooperació respecte al
qual s'està a punt d'aconseguir l'acord intermunicipal
més important en molts anys, consistent a prendre en
consideració les particularitats municipals -entre elles
les Corporacions i Àrees metropolitanes- com una
tasca comuna de tots els Municipis espanyols; que, per
altra banda, quan es tracta de la solució als problemes
de Barcelona, i concretament, dels 9.000 milions de
pessetes pels serveis de capitalitat, es tendeix a obli¬
dar l'esforç important fet pel Govern socialista en do¬
blar les assignacions a Barcelona a través del Fons de
coperació municipal, circumstància que crea dificultats
d'entesa amb la resta de les comunitats municipals es¬
panyoles, de manera que Barcelona i Madrid estan dis¬
posades a negociar aquesta qüestió disminuint els
seus coeficients de població per acostar-los a la mit¬
jana i encara que tot això haurà d'ésser objecte d'uns
estudis tècnics molt acurats, anteriors a la nova Llei de
finançament local, enguany ja es vol donar un primer
pas en aquest sentit, al qual, en la seva opinió, els
Grups popular i convergent no s'hi oposaran perquè
l'any passat ja plantejaren el tema en el Parlament es¬
panyol; que hi haurà, doncs, un creixement moderat de
la participació en el Fons de cooperació municipal de¬
gut a aquests dos fets -la resolució dels problemes es¬
pecífics abans esmentats i la resolució del greuge
comparatiu dels altres Municipis- i, per tant, la partici¬
pació en el Fons de cooperació municipal difícilment
superarà el 8 % i es pot moure entre el 7 i el 9, segons
es distribueixen en funció de la població o es contem¬
pli, també, l'esforç fiscal. Agrega que no s'ha resolt el
problema de la capitalitat i de la participació de la Ge¬
neralitat en el conjunt de despeses d'aquest Ajunta¬
ment, tot i semblar haver-hi una via de solució, que no
satisfeia totalment l'equip de govern perquè rebaixava
a 2.000 milions de pessetes uns serveis de capitalitat
que en costen 9.000; que, per tant, la capacitat de fi¬
nançament d'aquest Ajuntament a través d'altres insti¬
tucions suma al voltant de 23.000 milions de pessetes,
que representen un creixement del 7 %; que pot inten¬
sificar-se l'esforç en l'àmbit de les despeses -en
aquest sentit agraeix i està disposat a discutir els ele¬
ments de dubte trobats pel Sr. Comas en les justifica¬
cions de despeses i a introduir-hi les correccions opor¬
tunes, raó que explica el retard en el seu examen per
part del Plenari- però per molt que es faci en la conten¬
ció de la despesa -que ara no és objecte de discussió-
cal preparar el manteniment d'un pressupost estable i
per això el segon dels dictàmens en estudi, cinquè de
l'ordre del dia, proposa incrementar, seguint les pautes
del Pla-programa, la pressió sobre la propietat.

Puntualitza que el 1983 la pressió fiscal global era de
2,4 punts sobre el producte interior brut i el Programa
d'Actuació preveia arribar als 3 punts al final de la seva
vigència, mentre que si avui s'aprova la revisió fiscal
proposada i el nou tipus de la contribució urbana, asso¬
lirà els 2,6 punts quedant, doncs, dintre de les previ¬
sions esmentades; que la pressió de la fiscalitat muni¬
cipal sobre la activitat econòmica desplegada a la Ciu¬
tat és de 0,9 punts quan la global de l'Estat és de 35
punts i de conformitat amb el Pla-programa es podria
arribar en aquest moment a 1,10 punts tanmateix amb
les modificaciaons avui proposades només se situarà
en 0,99 punts; que la pressió sobre la propietat urbana,
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que podia arribar, segons les directrius de l'esmentat
Pla-programa, a l'1,6 % dels valors cadastrals vigents,
els quals poden considerar-se equivocats en un 50 %,
se situarà en I'1,45, de manera que el 18 % citat pel
Sr. Comas és perfectament cert però és conseqüència
d'una decisió de govern; que, en definitiva, la fiscalitat
se situarà, doncs, força per dessota de les previsions
del Programa d'Actuació en els tributs sobre les activi¬
tats econòmiques i una mica per sobre en els relatius a
la propietat ja que en no tenir experiència encara en els
treballs de recuperació de padró, s'ha preferit aplicar
l'any vinent el marge per aquests conceptes, tanmateix
la pressió fiscal sobre la propietat és infinitament infe¬
rior a la de països on la contribució urbana és la princi¬
pal font de finançament local, com és el cas dels Estats
Units (on s'havia arribat a percentatges del 3 o 4 %
-aquest últim per acumulació de riquesa industrial—,
que gràcies a unes recents rectificacions han estat limi¬
tats a l'1 % sobre els valors reals, és a dir sobre les va¬
loracions actuaríais de les companyies d'asseguran¬
ces les quals representen el doble dels vigents ací) així
com, dels països nòrdics, de França i d'Itàlia.

Passant de l'emmarcament general de la revisió en
estudi, a l'específic, destaca que, en compliment de les
promeses electorals, es prossegueix la simplificació
impositiva: a) tres tributs queden refosos en un de sol,
concretament, la contribució urbana absorbeix la taxa
refosa sobre els edificis urbans i l'arbitri sobre solars
edificats i sense edificar, mentre que l'arbitri sobre
solars sense edificar ha quedat substituït per un noü
arbitri estrictament urbanístic que pretén gravar les
situacions d'inadequació al Pla General Metropolità;
b) s'han introduït altres simplificacions com la gratuïtat
dels serveis de Bombers per urgències i que no afectin
a incendis forestals, mesura que constitueix un pas im¬
portant en la via que la contribució urbana permeti sub¬
venir al màxim de serveis considerats normals dins la
Ciutat, de manera que aquesta decisió sobre una re¬
captació relativament petita, comporta l'obligació per
part de tots els ciutadans de finançar un servei que
costa 1.500 milions de pessetes; c) s'han suprimit
també més de 8 padrons no fiscals (sobre edificacions
deficients, escales mal il·luminades, etc.) amb el com¬
promís de les Àrees vinculades amb l'urbanisme d'ac¬
tuar contra tals situacions d'una manera molt més di¬
recta. Afegeix que, en aquesta mateixa línia de cara al
futur, dintre de la Comissió redactora de la nova Llei de
finançament local, els representants de Barcelona pre¬
conitzen la substitució de l'arbitri de radicació per un
nou impost sobre l'activitat econòmica que funcioni
amb més agilitat i sigui més fàcil de recaptar, i l'absor¬
ció dintre de la contribució urbana de la majoria de les
taxes pels serveis obligatoris (escombraries, clavegue¬
ram i depuració) així com la conceptuació d'alguns ele¬
ments, entre ells els guals, com a modificacions en el
valor urbà dels edificis per possibilitar també la seva

subsumpció dintre la contribució urbana, per tal d'es¬
tructurar el sistema impositiu sobre dues grans figures
tributàries que afectarien la generalitat dels ciutadans;
l'impost sobre la propietat i un altre sobre l'activitat que
s'intentarà que sigui en forma de participació en els im¬
postos de la Generalitat i de l'Estat.

Subratlla, també, que l'Ordenança fiscal general ex¬
perimenta una notable modificació per convertir-la en
un instrument útil de la gestió tributària suprimint-hi ex¬
pressament preceptes i institucions derogats i obso¬
lets, facilitant el pagament dels deutes tributaris i agi¬

litant la gestió administrativa; que en una sèrie de figu¬
res la pressió fiscal no s'incrementa i dintre de tal supò¬
sit es troba l'impost de circulació (on s'havia arribat al
límit màxim i no s'ha informat gaire positivament un
canvi legislatiu) de manera que la pressió fiscal que, el
1984 era de 144 sobre la base 100 de 1981, baixarà
l'any vinent a 134,9; que en la recollida d'escombraries
l'índex 100 de 1981 baixarà, també en pessetes cons¬
tants, a 81 i es produiran unes diminucions fins i tot en

pessetes corrents en els carrers de les categories D) i
C) de l'ordre d'un 10 i d'un 3 per 100, respectivament,
procurant amb la categoria D), subcategoria E), reduir
al mínim els casos afectats per la clàusula de salva¬
guarda citada pel Sr. Comas; que en el cas de les es¬
combraries dels locals, creu pertinent proposar "in
voce" un creixement 0, en lloc del 10 % contemplat en
el dictamen, iniciant la progressivitat a partir dels
200 m2 i no dels 100, perquè l'equip de govern és sen¬
sible a les discusions de les Comissions Informatives i
àdhuc després d'haver format un criteri continua fent
proves i simulant els padrons i proposa aquelles rectifi¬
cacions que tenen una base de raó; que, en la radica¬
ció, el percentatge baixarà, en pessetes constants, de
l'índex 100 de 1981, a 97,4 encara que en alguns ca¬
sos la clàusula de salvaguarda pressuposi uns incre¬
ments per damunt de la mitjana estimada; i que si
s'aprova el cinquè dictamen, la contribució urbana,
pròpiament tal, és a dir, descomptats els impostos que
s'hi absorbeixen passarà de l'índex 100 de 1981, a
I' 1,16.

El Sr. Pedrós, prèviament a l'anàlisi de la revisió pro¬
posada, desitja fer tres breus consideracions: 1a. que
en la seva opinió, caldria rectificar el títol de l'Orde¬
nança fiscal núm. 12, on s'hauria de suprimir la menció
de la taxa refosa sobre edificis urbans; 2a. que després
d'haver estudiat curosament les dades relatives a la re¬
visió de les Ordenances fiscals, les obrants a la pàgina
21 del Programa d'Actuació, àdhuc les xifres de l'an¬
nex numèric, i les aportades en el dictamen sobre la
contribució urbana així com en l'informe de l'Alcaldia,
constata que els números van cadascun pel seu cantó
i, per tant, caldria que en ocasions posteriors quedes¬
sin ben clarament fixats per evitar discussions; 3a. que
s'ha vist obligat a canviar el to de la seva intervenció
en la qual pensava limitar-se a tractar el tema dels in¬
gressos de l'Ajuntament des d'un punt de vista emi-
nenment tècnic, però després d'escoltar les referèn¬
cies de les intervencions precedents, ha de posar més
èmfasi en l'aspecte polític fent també unes considera¬
cions de tipus acadèmic que poden donar una certa
llum en el tema.

Després d'observar que el recàrrec sobre la renda
implantat per l'Ajuntament de Santander, governat per
la Coalició Popular, ve a demostrar que des de la dreta
es postulen recàrrecs i actuacions tributàries redistri-
butives que incideixen sobre els impostos directes i no
sobre els indirectes -com és la contribució urbana se¬
gons després justificarà-, examina els aspectes emi¬
nentment tècnics de l'informe emès per l'Assessoria
Jurídica respecte de l'Ordenança fiscal general, tot in¬
dicant: 1r. que el paràgraf 3r. de l'art. 21 és un anacro¬
nisme perquè la base liquidable, concepte aparegut en
la legislació tributària espanyola quan ho feu el fons de
previsió per a inversions, va desaparèixer totalmen
l'any 1979 i, per tant, no s'havia d'haver consolidat en
el temps de l'Ordenança; 2n. que, per les mateixes
raons, al punt c) del paràgraf 2n. de l'article 68, es para
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incorrectament de base d'imposició; 3r. que el paràgraf
2n. de l'article 90 -on la frase "base d'imposició"
s'hauria de substituir per "elements tributaris"- plan¬
teja el dubte de si les modificacions produïdes en ur¬
bana exigiran notificació individualitzada o bastarà l'ex¬
posició al públic dels padrons perquè, en aquest darrer
cas, s'hauria d'eliminar el text suggerit per l'Asses¬
soria.

Mostra, seguidament, la seva preocupació perquè,
malgrat parlar-se d'una disminució de la pressió fiscal
d'1,7 punts, la discussió ha girat entorn a si l'increment
era del 8,8 % o del 18 % i perquè mentre la pàgina 21
del Programa d'actuació preveu per a l'any vinent uns
ingressos de 80.500 milions de pessetes, l'informe de
l'Alcaldia contempla un Pressupost de 77.000 milions;
I tot això el porta a preguntar com s'ha calculat la pres¬
sió fiscal i que passarà amb la diferència de 3.000 mi¬
lions de pessetes, que no s'obtindran per transferèn¬
cies de l'Estat sinó que, segons la documentació distri¬
buïda, semblen esperar-se de millores de recaptació.
Troba un altre punt de contradicció en el fet que, men¬
tre l'informe relatiu al dictamen sobre ei tipus de la con¬
tribució urbana parla d'una pressió resultant del 0,92 %
dels valors cadastrals, durant el debat s'ha esmentat
l'1,45 %, tot inquirint si tal vegada ambdós percentat¬
ges quadrarien d'haver-se tingut en compte les rectifi¬
cacions cadastrals operades els anys 1977, 1981 i
1984. Suposa que la suma (10.074 milions) de la re¬
captació esperada per urbana (7.657 milions) per so¬
lars (altres 1.917 milions) i per la taxa refosa (600), a
pesar d'advertir-se que no hi ha increment de la pres¬
sió fiscal, inclou un augment del 8 % sobre la recapta¬
ció de 9.420 milions, obtinguda enguany el qual suposa
750 milions de pessetes més que, sumats als 1.950 mi¬
lions de l'assignació a la Corporació Metropolitana, to¬
talitzen 2.700 milions de pessetes i representen un in¬
crement de la contribució urbana del 28,6 %. Remarca
que tal increment eleva, en pessetes corrents, la mit¬
jana d'increments de la recaptació en una franja si¬
tuada entre el 16 i el 20 %, si bé, segons sembla, serà
del 18 %; que la contribució urbana ja ha tingut en el
present exercici una pujada del 36 % que acumulada
al 28,6 % significa, pràcticament, haver arribat en dos
anys al límit establert a la pàgina 21, 2a. columna, 3r.
paràgraf del Programa d'Actuació, on es parla d'aug¬
mentar la imposició sobre la propietat en un 17 % inter¬
anual en el període 1984-1987: consegüentment, com
que malgrat haver menjat en dos anys els augments
previstos per a quatre, no s'arriba a les xifres d'ingres¬
sos fixades en ei Pla-programa, l'any vinent, de cara a
I exercici de 1986, caldrà aclarir l'incògnita de si s'inci¬
deix sobre la renda o sobre la urbana.

Estima que la nova Ordenança fiscal general, signi¬
fica un notable avenç perquè ve a recollir les reformes
legislatives operades a partir de 1977, a precisar la ter¬
minologia tributària, a adaptar els sistemes d'estimació
de les bases i a adequar de manera satisfactòria la nor¬
mativa municipal al Reglament general de recaptació:
Per tant, el seu Grup la votaria favorablement si s'ha¬
gués presentat en un dictamen separat.

Entén també que per aconseguir l'equilibri financerde determinats serveis cal ajustar-ne les tarifes i per
a|xo els Regidors populars tampoc posarien cap objec-
Cl° a fals rectificacions.

Referint-se a les modificacions que el seu Grup creu
Pertinent votar negativament les classifica en dos Grups,
segons que hi estigui total o parcialment, en desacord.

Assenyala entre els motius de discrepància parcial:
a) no haver-se tirat endarrera la tarifa conjunta del Zoo;
b) no haver-se enfocat degudament, per la seva com¬
plexitat i per la seva dificultat de valorar els índexs
d'eficiència, les taxes pels serveis del Laboratori" Muni¬
cipal; i c) haver establert, en radicació, una clàusula de
salvaguarda massa alta, punt en què, per cert, vol fer
notar que el Tinent d'Alcalde ponent, en establir com¬
paracions entre un contribuent nou d'avui i un altre de
fa set anys, s'ha fixat en un concepte d'equitat horit¬
zontal entre iguals, però ha prescindit de l'equitat verti¬
cal consistent a tractar a cadascú segons les respecti¬
ves posicions de renda de forma que no es pot igualar
una botiga situada en un carrer deprimit amb una altra
de la mateixa zona però situada en un carrer més im¬
portant: per això, ell sempre ha mantingut, personal¬
ment, una postura clara i definida, tant en defensa d'in¬
teressos de ciutadans concrets com en defensa dels
interessos generals, a partir de l'exercici de 1981 en
què es passà del sistema de carrers al de zones, que
crea problemes greus no solucionats satisfactòriament
per la clàusula de salvaguarda del 50 %.

Expressa que la posició del seu Grup és radicalment
adversa en el cas de cinc Ordenances fiscals com són:
la número 1, De la Via pública, la número 10, Llicències
per obres i instal·lacions -en les quals els augments
són molt forts i denoten una oposició clara i manifesta
a determinades activitats econòmiques, que no contri¬
buirà pas a resoldre els poblemes de l'atur-, la número
14, Mercats -on, per una banda, tot i no ser els aug¬
ments importants, alguns conceptes, com el d'escom¬
braries, encareixen més la situació de l'any anterior, i
per altra banda, es classifiquen inadequadament dins
la primera categoria alguns mercats de la zona alta de
la Ciutat als quals cada vegada acudeixen menys com¬
pradors perquè la motorització permet a la gent d'anar
a comprar a altres llocs-.

Tocant al tipus impositiu de la contribució urbana, co¬
menta que, a la llum de les deliberacions tingudes en
un Congrés patrocinat per la Diputació, no són correc¬
tes algunes de les asseveracions fetes en el curs de la
present sessió; que tal tribut té una incidència idèntica
a la de la imposició sobre el consum, és a dir, eminent¬
ment regressiva; que el criteri per determinar si un im¬
post és regressiu o no, és independent dels serveis
que finança, perquè la regressivitat de l'ingrés pot és¬
ser més forta que no pas la progressivitat de les despe¬
ses amb ell sufragades i per això des de 1959 s'ha re¬
corregut els processos d'incidència diferencial a través
dels quals hom pot veure que si per a atendre unes ma¬
teixes despeses, en lloc d'augmentar la contribució ur¬
bana s'hagués imposat un recàrrec sobre la renda, la
política hauria estat molt més progressiva: és per a ell,
doncs, una sorpresa que els passos de menys a més
regressivitat es donin des de posicions de govern al·le-
gadament progressives. Sosté que l'augment del 28 i
escaig per 100 per damunt del 36 % operat ja l'any an¬
terior, situa la tributació per urbana en uns nivells con¬
siderablement alts; i posa de relleu als qui votin favora¬
blement la proposta que a Espanya tothom queda sot¬
mès a una tributació successiva per urbana perquè
després d'haver-la pagat es torna a pagar per renda i
que dos augments consecutius del 36 i del 28 %, equi¬
valen, acumulativament, a una mitjana del 75 % sobre
les quantitats de fa dos anys i la inflació no ha estat pas
tan forta com per anar endarrera, en pessetes corrents,
de 144 a 134, com abans s'ha dit, Suposa, per altra



792 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA NUM. 31 10-XII-1984

banda, que en l'exemple de menor augment -23 %-
adduït pel Sr. Comas hi deu haver algun error de càlcul
perquè precisament correspon al carrer -el del Rector
Ubach- de casa seva i enguany ha pagat ja un 36 %
més. Remarca, per últim, que quan el 1893 el tribut
s'independitzà de la contribució rústica, el pagaven els
propietaris de les finques urbanes però, avui, amb el
régimen de propietat horitzontal, tenen aquest caràcter
la major part dels ciutadans de Barcelona, i tots, pobres
i rics, a qualsevol districte estan pagant quantitats simi¬
lars: val la pena, doncs, valorar el grau de progressivi-
tat de les despeses i posar molta cura en el seu creixe¬
ment, perquè per molt progressives que siguin, tenen
un finançament marcadament regressiu i la decisió pot
suposar un pas endarrera en l'oferiment d'uns serveis
i d'una tributació acceptables per a tots els ciutdans.

El Sr. Comas deixa constància que enguany es pro¬
dueix una simplificació de les Ordenances fiscals i
agraeix que el Segon Tinent d'Alcalde hagi reconegut
la certesa del percentatge del 18 % donat per ell i
s'hagi prestat a discutir els aspectes de control de la
despesa, vol precisar però, que el 18 % d'increment
global de la fiscalitat esmentat per ell es converteix en
el 22 % per als residents i que el seu Grup mai no ha
propugnat ni propugna que es deixin de complir cap
dels serveis que l'Ajuntament presta. Indica que ell
també ha detectat algunes incongruències com, per
exemple, que la Memòria parli d'una disminució de 130
milions en la recaptació per sanejament i neteja a
causa de les noves escales i l'estudi justificatiu de les
modificacions proposades deixi en 60 milions tal quan¬
titat, extrem que caldria aclarir. Renuncia a repetir no¬
vament els incompliments no solament del Programa
electoral del Partit Socialista, com ha interpretat el
Sr. Alcalde, sinó també del Programa d'actuació i es
ratifica en la posició del seu Grup i en el seu vot negatiu
a les propostes en debat tot destacant els aspectes de
millora de l'Ordenança fiscal general i d'algunes altres
Ordenances que si fossin votades separadament ob¬
tindrien el suport dels Regidors convergents.

El Sr. de Nadal expressa la seva satisfacció per les
paraules del Sr. Pedrós referents a l'Ordenança fiscal
general i aprofita l'elogi per felicitar la Direcció de Ser¬
veis Jurídicis i de tots aquells que han participat en la
redacció de tal disposició, que no podrà ser aprovada
per unanimitat pel fet d'haver-se de votar conjuntament
tot el dictamen. Referint-se a les observacions res¬

senyades pel Sr. Pedrós assenyala que actualment
s'estan notificant els canvis de valors que afecten a
10.000 registres del padró de solars; que es podria in¬
dicar als Serveis Jurídics, la necessitat de notificar, mit¬
jançant l'exposició pública del padró, qualsevol canvi
que es produeixi en les bases de càlcul; que el dicta¬
men esmenta el títol antic de l'Ordenança fiscal núm.
13, el qual, precisament, queda rectificat dintre de les
modificacions sotmeses a la consideració del Consis¬
tori; que el permís per a la instal·lació de tanques a la
via pública durava en el règim anterior sis mesos men¬
tre el nou va de dotze a divuit: consegüentment, el seu
cost ha de dividir-se per dos o per tres; que les qüestions
de tècnica jurídica podien haver-se tractat en el si de la
Comissió Informativa perquè el text de l'Ordenança fis¬
cal general fou distribuït el 15 de juny proppassat i tant
en aquest cas com en el de la radicació pot esperar-se
l'any vinent per a introduir-hi els oportuns retocs puix
en la seva opinió els defectes indicats no seran un obs¬
tacle per al bon funcionament de l'Ordenança; que la

concordança entre el Pla-programa d'actuació i les Or¬
denances és força superior a la comentada pel Sr. Pe¬
drós, així la diferència entre els 77.000 milions i els
80.500 milions en l'import del Pressupost de l'any vi¬
nent s'explica en funció de la desagregació pressupos¬
tària de l'IMAS, produïda posteriorment a l'aprovació
del Programa d'actuació, tanmateix vol advertir que la
negociació pressupostària per a poder assolir els
77.000 milions esmentats serà àrdua i difícil.

Significa també, amb tota cordialitat, que el Sr. Co¬
mas, a part del "vici" d'anunciar que no parlarà d'una
cosa i pasar una bona estona parlant-ne, també té el
"vici" de dir que el Segon Tinent d'Alcalde li dóna la raó
en coses en les quals, ell mai no ha dit el contrari però
que prèviament el Regidor convergent les hi ha atribuï¬
des: en efecte, concretament, el Segon Tinent d'Al¬
calde no ha dit mai que la pressió fiscal pugés al 8,8 %
sinó que les Ordenances fiscals ara modificades puja¬
ven el 9,6 % -encara que després s'hi hagin introduït
retocs en una mitjana del 8 %, aproximadament-i que,
concretament, l'Ordenança d'escombraries ha baixat
una mica -fet que no s'havia produït al llarg del segle-,
i ha afrontat amb tota claredat el tema de la urbana
-punt en què, per cert, els càlculs del Sr. Pedrós no
han tingut en compte l'1,2 % de la dècima d'aigües-
precisant que es recuperava el 8 % de l'augment del
cost de la vida i es pujaven 5 punts més -cadascun
dels quals representa 330 milions de pessetes-, justifi¬
cats pel cost dels bombers i la necessitat d'ésser pun¬
tuals en els pagaments a la Corporació Metropolitana.

Afegeix, per acabar, que contràriament a allò que
s'ha afirmat al llarg del debat, amb aquests dos anys
no s'ha esgotat la capacitat del creixement d'aquest
concepte tributari perquè l'actualització del cadastre
ens situaria molt per dessota de tals previsions: ara bé,
en el futur els augments hauran d'ésser moderats i cal¬
drà dosificar els efectes de la revisió de la base per tal
de no crear traumes importants: amb tal propòsit,
aquest Ajuntament, la Federació Catalana de Munici¬
pis i la Federació Espanyola de Municipis demanaran
a l'Estat i a la Generalitat que revisin la normativa dels
impostos sobre el patrimoni i sobre les transmissions
patrimonials, per tal que la transmissió no tingui unes
conseqüències excessivament fortes sobre ambdós tri¬
buts.

El Sr. Pedrós puntualitza que ell no ha formulat
abans les seves observacions jurídiques a l'Orde¬
nança fiscal general perquè l'informe de l'Assessoria
Jurídica porta data del 26 de setembre; que el Sr. de
Nadal no ha fet esment al seu suggeriment d'una pre¬
sentació econòmica global del conjunt dels equilibris fi¬
nancers, en l'informe justificatiu de les modificacions
fiscals que l'any vinent es proposin; espera, doncs, que
el prengui en consideració. Remarca que, quant a la
taxa d'escombraries, caldria dir d'una vegada la veritat
reconeixent que, si bé l'any vinent alguns sectors pa¬
garan poca cosa més i altres -el C) i el D)- pagaran
fins i tot menys, això és degut al fet que des de fa tres
o quatre anys els ingressos obtinguts per tal taxa eren
lleugerament superior als costos dels serveis i l'Ajunta¬
ment es trobava en una posició incòmoda i irregular-el
recurs contenciós-administratiu per la xifra de 1980 es
va poder aturar amb la declaració d'incompetència de
l'Audiència Territorial a favor de l'Audiència Nacional
perquè en la resolució de l'expedient hi havia intervin¬
gut el Ministre d'Hisenda-, ja que tan la doctrina com
la legislació estableixen que la recaptació de les taxes
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afectes a la prestació d'un servei no pot superar-ne els
costos.

El Sr. de Nadal anuncia que aprofitarà la presentació
jjglg pressupostos per a fer un balanç de com està
l'Ajuntament, però vol avançar ja ara que continua la lí¬
nia d'estabilitat i de sanejament; i tocant a l'últim punt
al·ludit pel Sr. Pedrós, comenta que ja no sap quins ar¬
guments emprar amb els Regidors de l'oposició perquè
si els impostos s'abaixen, li repliquen que és perquè
eren massa alts, si s'apugen, ho imputen a mala gestió
i si es mantenen, objecten que ho diu la Llei: tanmateix,
ell creu que els seus antecessors desenvoluparen una
bona gestió i establiren unes estructures de costos en¬
cara que aquestes puguin ésser opinables en una em¬
presa multifuncional, com és l'Ajuntament, on mai se
sap com repartir els costos indirectes ni les amortitza¬
cions.

S'aprova el dictamen relatiu a les modificacions a les
Ordenances fiscals -introduint en el text de la núm. 12
la rectificació indicada pel Sr. de Nadal- amb el vot en
contra dels Srs. Trias, Borrell, Comas, Alemany, Segu¬
ra, Bueno, Thió, Amat, Fabregat, Alegre, Vila, Bonet,
Garcia i Domingo, Pedrós, Pujadas, Travé, Bascomp-
te, Rial i Satorras, i per tant amb el quòrum de l'art. 3,2
h) de la Llei 40/1981.

La Presidència, recollint el suggeriment del Sr. de
Nadal, planteja la possibilitat que el dictamen relatiu al
tipus de la contribució urbana s'aprovi a reserva que no
es produeixi l'adopció per part del Govern de la Gene¬
ralitat de Catalunya, de les mesures financeres que se
li varen demanar per acords plenaris de l'any 1981, en
els quals, bàsicament, es demanava la valoració i
transferència corresponent als serveis de capitalitat, de
manera que si dintre del període d'exposició al públic
hi hagués un primer avenç de 2.000 milions de pesse¬
tes i una certa garantia respecte de la resta fins els
8.000 milions, no caldria afegir 5 punts d'aquest incre¬
ment en la contribució urbana.

El Sr. de Nadal concreta que el Pla-programa con¬
templa dos escenaris i la proposta es fa d'acord amb
un d'ells però si es produïen elements del segon esce¬
nari com la participació de la Generalitat en la subven¬
ció dels serveis de capitalitat, o com la creació d'un
fons català de cooperació municipal, no caldria establir
el tipus en el 36 %.

El Sr. Alcalde expressa, doncs, la conveniència de
precisar en el text del dictamen que el tipus del 36 %
és a reserva de l'adopció per la Generalitat de Catalu¬
nya de les mesures financeres demanades per aquest
Consell Plenari.

El Sr. Trias manifesta que, per al seu Partit, aquest
Ajuntament ha d'estar més subvencionat i així ho de¬
fensarà en el Parlament, però, en la seva opinió, l'es¬
mena "in voce" del Sr. de Nadal no té altre objecte que
poder dir que la pressió fiscal municipal augmenta per¬
què la Generalitat no dóna diners, i davant d'aquest ob¬
jectiu polític, els Regidors del seu Grup hauran de votar
en contra, llevat que en el text del dictamen es concreti,
també, que l'increment tampoc es produiria si l'Estat
donés 10.000 milions de pessetes.

El Sr. Pedrós constata que el debat ha quedat des¬
bordat pels aspectes polítics i preconitza que el dicta¬
men s'aprovi especificant-hi que es tracta d'un tipus
■mpositiu màxim.

El Sr. Alcalde subratlla que tindria molta força l'apro¬
vació per unanimitat d'un pronunciament que digués
que els 5 punts d'increment real no es produirien si

s'aconseguís la subvenció de la qual s'ha parlat els
darrers dies.

El Sr. Trias puntualitza que la Generalitat es va com¬
prometre a intentar obtenir, a Madrid, els esmentats
2.000 milions per a aquest Ajuntament: per tant, els
Regidors del seu Grup, votaran afirmativament si en la
redacció de la reserva es diu "si la Generalitat aconse¬

gueix, com ho està intentant, els 2.000 milions del Go¬
vern de Madrid".

El Sr. Alcalde ofereix afegir al dictamen el següent
redactat: "a reserva de l'adopció, pe! Govern de Cata¬
lunya, de les mesures financeres adoptades en el seu
dia i que representen una entesa entre els Governs de
Catalunya i d'Espanya".

El Sr. Pedrós insisteix que l'addició del mot "màxim"
donaria flexibilitat suficient per a baixar 2, 3, 4, 5 o 8
punts, en funció de la subvenció que es pugui rebre.

El Sr. Alcalde agraeix l'aportació tècnica del Sr. Pe¬
drós però remarca que s'està discutint una qüestió po¬
lítica perquè l'Ajuntament està fixant un tipus per a la
contribució urbana que absorbeix altres tributs però
comporta, a més, uns increments per a seguir funcio¬
nant, que no es produirien si es rebia l'aportació dema¬
nada a la Generalitat des de 1981 i sobre la qual el
Sr. Trias ha fet constar que aquesta subvenció depèn
també del Govern d'Espanya en la mesura que aquest
hagi d'aportar tals diners.

El Sr. Trias matisa que la Generalitat no té cap incon¬
venient a obtenir de l'Estat ni 2.000, ni 4.000, ni 6.000
ni 10.000 milions de pessetes per a aquest Ajuntament
però no aconsegueix ni els diners que demana per a
ella, ni molt menys encara, els que demana per a
l'Ajuntament.

El Sr. Alcalde puntualitza que en aquest Consell Ple¬
nari el Sr. Trias ha d'expressar la seva opinió com a
Regidor i no com a portaveu del Govern de la Genera¬
litat de Catalunya; i el Sr. Trias replica que, en la seva
condició de Regidor, ha de dir que els diners no s'han
d'anar a buscar allà on políticament convé des d'un
punt de vista electoral, sinó allà on són i a qui corres¬
pon donar-los.

El Sr. Alcalde recalca que els diners s'han de dema¬
nar al Govern de la Generalitat perquè és ell qui està
negociant amb el Govern de l'Estat les transferències
de serveis, siguin o no de capitalitat; que així es va
acordar, amb el vot favorable dels Regidors conver¬
gents, donant lloc a una sèrie de comunicacions amb
la Generalitat que varen ésser comentades en el seu
dia; i que, en definitiva, el Sr. Trias no pot defugir si està
disposat o no a acceptar que no es produeixi un incre¬
ment de la contribució urbana, a reserva d'unes sub¬
vencions demanades a la Generalitat per aquest Ajun¬
tament.

El Sr. Trias diu que no seguirà per un camí que porta
a l'altemativa d'haver de dir que sí a una proposta que
perjudica l'Ajuntament de Barcelona i políticament al
seu Grup o que no a una altra que també els perjudica:
demana, doncs, que el redactat de l'esmena transac¬
cional sigui: "a reserva que la Generalitat aconsegueixi
les transferències que té sol·licitades de l'Administració
Central en interès de l'Ajuntament de Barcelona".

El Sr. Alcalde objecta que no li consta si la Generali¬
tat les té efectivament sol·licitades; i el Sr. Trias diu que
la notícia ha sortit als diaris.

El Sr. Alcalde suggereix que l'esmena transaccional
comenci dient "a reserva de l'adopció pel Govern de la
Generalitat, de les mesures financeres demanades per
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aquest Consell Plenari en sessió de gener de 1981" i
acabi amb la frase que indiqui el Sr. Trias.

El Sr. Trias no troba adequat el començament de re¬
dactat proposat pel Sr. Alcalde i demana que el dicta¬
men es voti en la seva versió inicial; i la Presidència hi
accedeix tot posant de relleu que es fa així a instància
del Grup convergent.

S'aprova el dictamen relatiu al tipus de la contribució
territorial urbana, amb el vot en contra dels Srs. Trias,
Borrell, Comas, Alemany, Segura, Bueno, Thió, Amat,
Fabregat, Alegre, Vila, Bonet, Garcia i Domingo, Pe¬
drós, Pujadas, Travé, Bascompte, Rial i Satorras, i per
tant amb el quòrum de l'art. 3,2 h) de la Llei 40/1981.

Aprovar les transferències en el Pressupost d'Inver¬
sions de 1984, que es detallen a la documentació ad¬
junta.

El Sr. Comas assenyala que una vegada més les
transferències impliquen modificacions pressupostà¬
ries de certa importància perquè: 1 r. els 15 milions pre¬
vistos inicialment per a instal·lacions esportives i els
140 per a la urbanització de l'anell Olímpic ara es
transformen en 61,7 com a primera anualitat de l'edifici
de l'INEF i 93 per a obres d'urbanització, variacions
que no troba prou justificades a l'expedient: 2n. s'incre¬
menten les dotacions per al Palauet Albéniz, en 34 mi¬
lions per una banda i 29 per l'altra, quantitats que en
bona part, s'obtenen de consignacions relatives, en la
seva opinió, a la retolació viària, l'import de les quals
queda reduït a la meitat; 3r. també s'augmenten de 8,5
a 18,5 milions les previsions per als mitjans audiovi¬
sual, sense que en sàpiga veure la raó; 4t. les dota¬
cions de la Residència de Vells de Vallbona, que ini¬
cialment es devien haver calculat bé, es redueixen en
13,5 milions; 5è. les disponibilitats per a un estudi, que
fa molta falta, sobre la racionalització de les compres
de la Intendència municipal es disminueixen en 2,5 mi¬
lions que s'apliquen a l'acondiciament d'oficines; i 6è.
la consignació destinada a les instal·lacions per als
gossos es deixa en 1 milió testimonial rebaixant-la en
altres 14, que es dediquen a maquinària de neteja; mo¬
dificacions totes elles que impideixen al seu Grup de
votar afirmativament el dictamen.

El Sr. Pedrós recorda que el seu Grup votà favora¬
blement l'informe, per part de la Permanent, de la pro¬
posta en estudi i no té inconvenient a tornar a fer-ho
ara, encara que el tema de l'edifici de l'INEF els pre¬
senti algun dubte, perquè s'ha eliminat la transferència
que més els preocupava.

El Sr. Alcalde fa notar que en el si del Consell Rector
de la candidatura de Barcelona com a seu dels Jocs
Olímpics de 1992, no ha quedat definit encara qui
haurà de pagar els projectes corresponents; que
aquests, ajuí seu, formen part de l'obra però el Govern
de la Generalitat no ho ha entès així i no queda altre
remei que operar una baixa en una altra partida per fi¬
nançar el de l'esmentat edifici de l'INEF: espera, però,
que finalment prevalgui l'opinió que els projectes els
pagui qui finança l'obra, de manera que la Diputació
assumeixi el del Pavelló omnisportiu i la Generalitat el
de l'edifici de l'INEF.

S'aproven les transferències en el Pressupost d'In¬
versions amb el vot en contra dels Srs. Trias, Borrell,
Comas, Alemany, Segura, Bueno, Thió, Amat, Fabre¬
gat, Alegre, Vila, Bonet i Garcia i Domingo, i per tant
amb el quòrum de l'art. 3,2 g) de la Llei 40/1981.

Alterar, a l'empara de l'art. 8è. del Reglament de
Béns de les Entitats locals, la qualificació jurídica de la

finca de propietat municipal situada entre la plaça del
Duc de Medinaceli i els carrers Ample, de la Mercè i de
Louis Braille, adquirida pel Municipi mitjançant permuta
amb l'Organització Nacional de Cecs, desafectant-la
del domini i servei públics i restant qualificada com a bé
patrimonial de propis; sotmetre l'expedient a informa¬
ció pública pel termini d'un mes; i ratificar, a tots els
efectes, l'acord adoptat per la Comissió Municipal Per¬
manent el 23 de març proppassat, relatiu a la transmis¬
sió d'aquell immoble al Ministeri de Justícia, a títol de
compravenda i per destinar-lo a dependències judi¬
cials.

S'aprova per unanimitat, i per tant, amb el quòrum de
l'art. 3,1 g) de la Llei 40/1981.

PLANIFICACIÓ I ORDENACIÓ DE LA CIUTAT

Fixar en tràmit d'avinença, en 59.566.000 ptes.,
l'apreuament per tots els conceptes de la finca situada
en el sector del passeig de la Vall d'Hebron, de
22.910 m2 d'extensió, afectada quant a 21.874 m2de
parcs i jardins, quant a 561 m2 de vial, i quant a 475 m2
de protecció de sistemes generals, propietat del
"Banco Español de Crédito" (CIF A-28000032); aplicar
la despesa, prèvia fiscalització per la Intervenció de
Fons, quant a 19.856.000 ptes. amb càrrec a la part.
611.641, act. 005 del Pressupost d'Inversions pera
1984, i, quant a dues anualitats d'import 19.855.000
ptes., amb càrrec a les partides que en el seu dia es de¬
terminin dels Pressupostos d'Inversions per a 1985 i
1986, els quals aplaçaments devengaran l'interès le¬
gal; pagar l'import a la propietat, un cop justificat el do¬
mini i llibertat de càrregues de la finca o dipositar-lo en
el seu cas i, un cop això realitzat, ocupar la referida
finca.

Fixar en tràmit d'avinença, en 50.241.500 ptes.,
l'apreuament per tots els conceptes per l'adquisició de
la finca núm. 138 del passeig de la Vall d'Hebron, afec¬
tada per l'obertura del carrer de Lisboa, de
20.096,60 m2 d'extensió, propietat dels Srs. August i
Lluís Prat i Plà (DNI núms. 37.454.155 i 36.209.565,
respectivament); aplicar la despesa, prèvia fiscalització
per la Intervenció de Fons, quant a 16.747.168 ptes.
amb càrrec a la part. 611.641, act. 005 del Pressupost
d'Inversions per a 1984, i, quant a dues anualitats d'im¬
port 16.747.166 ptes., amb càrrec a les partides que en
el seu dia es determinin dels Pressupostos d'Inver¬
sions per a 1985 i 1986, els quals aplaçaments menta¬
ran l'interès legal; pagar l'import a la propietat, una ve¬
gada justificats el domini i llibertat de càrregues de la
finca o dipositar-lo en el seu cas i, això efectuat, ocupar
l'esmentada finca.

En relació als dos dictàmens anteriors, el Tinent d'Al¬
calde President de la Comissió de Planificació i Orde¬
nació de la Ciutat, Sr. Parpal, subratlla que l'adquisició
d'ambdues finques possibilitarà la construcció de les
cotxeres del Metro a Sant Genis, previstes en el Pla de
Metros.

La Sra. Sala comenta que amb tals expropiacions
queda desbloquejada la prolongació de la línia del Me¬
tro de Lesseps a Montbau, que es durà a terme en e
termini estudiat conjuntament per la Companyia del
Metro, l'Ajuntament i la Direcció General de Trans¬
ports; i que, una vegada més, amb l'adquisició
d'aquests dos immobles i de l'altre ja expropiat abans,
l'Ajuntament fa una inversió, d'uns 150 milions de pes-
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setes, en matèries en les quals hi ha legalment una
certa nebulosa entorn a qui pertoca finançar-les.

A requeriment de la Presidència la mateixa Sra. Sala
concreta que, en la seva opinió, la compra del sòl per¬
tocaria a l'entitat responsable de les obres d'infrastruc¬
tura -la Generalitat de Catalunya- si bé el tema és jurí¬
dicament difícil davant la pluralitat successiva de pro¬
pietaris; i que l'adquisició de l'immoble té extraordinà¬
ria urgència per a la prossecució de les obres de la Lí¬
nia III del Metro i la transformació, instada pel Districte
de Gràcia, de les cotxeres de Lesseps en zona verda.

El Sr. Alcalde preconitza que es faci constar en l'acta
que es deixa oberta la possibilitat de repercutir el cost
dels terrenys en l'entitat responsable de les obres d'in¬
frastructura i afegeix que en els darrers cinc anys han
decaigut extraordinàriament els ajuts de les Adminis¬
tracions superiors a les obres d'infrastructura de Bar¬
celona, puix, deixant de banda el Cinturó litoral (sufra¬
gat per la Corporació Metropolitana i l'Estat) un petit
tram del II Cinturó, i l'arranjament interior del Túnel de
la Rubira, així com les cues de maniobres del Metro, no
s'ha realitzat cap altra gran obra i l'Ajuntament s'està
carregant damunt les seves espatlles obres d'infras¬
tructura realitzades històricament amb altres nivells de
l'Administració pública.

El Sr. Parpal agrega que un fenomen similar es dóna
amb els Instituts de Batxillerat, per als quals, donat que
es tracta d'un equipament molt necessari per a la Ciu¬
tat, l'Ajuntament aporta ara els solars quan fins fa poc
els pagava el Ministeri.

El Sr. Alcalde espera que aquestes situacions s'arre¬
glin a mesura que es vagi assentant el nou sistema
constitucional i tots els nivells administratius vagin ad¬
quirint una solidesa financera i una distribució de com¬

petències més correcta.
S'aproven els dos dictàmens anteriors, fent constar

en acta que es deixa oberta la possibilitat esmentada
pel Sr. Alcalde.

Aprovar els adjunts Plecs de Condicions que regula¬
ran la promoció i consegüent construcció i explotació
dels aparcaments públics subterranis per a automòbils
de turisme ubicats al carrer de Menéndez Pelayo (entre
els carrers de Santa Perpètua i de Sant Salvador), a
l'avinguda Gaudí (entre els carrers de la Indústria i de
Sant Antoni M. Claret) i a la plaça del Sol, gestionats
directament per la Societat Privada Municipal d'Apar¬
caments, S. A., en relació amb allò que disposa l'acord
del Consell Plenari de 5 de novembre de 1982.

El Sr. Borrell, pel que fa a la forma, comenta que no
té cap sentit aprovar ara un Plec de condicions per a la
construcció d'uns aparcaments ja edificats i a punt de
ser inaugurats, de manera que l'Alcaldia hauria
d adoptar les mesures adients perquè en el futur no es
produeixin aquesta mena d'irregularitats; i pel que fa alfons recorda que quan es va discutir la descentralitza¬
ció funcional de l'Ajuntament a través de societats fi¬
lials, com les de cartografia i d'aparcaments, i d'insti¬
tuts com l'IMAS, es va adduir que tal descentralització
oferia l'avantatge d'agilitar la gestió i l'inconvenient de
sostreure els nous organismes al control del Consell
Plenari: i posa de manifest que el Plec de Condicions
avui elevat al Consistori deixa en plena autonomia a la

Societat per decidir quina ha d'ésser la política a seguir
en els aparcaments per hores i en els aparcaments per
a residents, qüestió important que afecta a la circulació
urbana i que no pot quedat a l'arbitri de la Societat i
del Comitè de Govern de l'Ajuntament perquè el Ple
també hi té quelcom a dir: creu, per tant, que s'haurien
d'introduir en tal Ple, les oportunes correccions pas¬
sant-lo a informe del Consell d'Empreses i Institucions
Municipals.

El Sr. Torres contesta que la proposta refon els as¬
pectes de construcció i d'explotació per a fixar un mo¬
del de cara al futur; i que la política d'aparcaments i de
tarifes de la Societat es determina pel seu Consell
d'Administració i pel Consell d'Empreses i Institucions
Municipals, que marca la política general de totes les
empreses de l'Ajuntament: demana, doncs, que
s'aprovi el dictamen i que les aportacions del Sr. Borrell
se sotmetin a debat en el si de l'esmentat Consell.

El Sr. Borrell diu que el seu Grup s'abstindria però
considera tanmateix que en el Plec de Condicions
s'hauria d'articular que la política d'aparcaments es re¬
gularà a través ja del Consell Plenari ja del Consell
d'Empreses i Institucions Municipals; i el Sr. Torres ad¬
met aquest suggeriment del Sr. Borrell.

S'aprova el darrer dictamen de l'ordre del dia.
En el capítol de precs i preguntes la Presidència

significa que, retirada la pregunta sobre el Pavelló Mies
Van der Rohe, si no hi ha objeccions, seran contesta¬
des per escrit les preguntes relatives a la Comissió
Tècnica de Seguretat Ciutadana, a les Cotxeres de
Borrell-Viladomat i a l'existència de contractats admi¬
nistratius per a tasques de nivell més elevat.

El Sr. Truñó indica també que ahir a la tarda van tenir
entrada ai Gabinet Tècnic de l'Alcaldia les respostes a
deu o dotze preguntes del Sr. Bonet relatives a l'Àrea
de Joventut i Esports, que s'han tramès al Regidor in¬
terpel·lant.

El Sr. Truñó s'ofereix a donar informació respecte
una moció, presentada pel Grup convergent, en la qual
s'invoca un conveni del 22 de desembre de 1982, dei¬
xat sense efecte per un altre del 24 de març de 1984;
el Sr. Bonet demana que l'escrit tingui el tractament de
moció ja que té aquest caràcter; i la Presidència pun¬
tualitza que tal moció formalment no pot ésser exami¬
nada ara pel Plenari perquè no ha estat informada en¬
cara per la Comissió Municipal Permanent.

El Sr. Bonet demana també la contestació d'un altre

prec del seu Grup sobre les gestions del Consell Rec¬
tor de la candidatura de Barcelona com a seu dels Jocs
Olímpics de 1992; i l'Alcaldia puntualitza que rebrà la
resposta per escrit.

Finalment, el Sr. Alcalde desitja tancar la sessió des¬
tacant el clima d'optimisme produït per aquestes dues
notícies: primera, que es torna a parlar del tema dels
serveis de capitalitat i sembla possible aconseguir en
aquest punt quelcom de positiu per a la Ciutat; i sego¬
na, que sembla imminent el reconeixement financer,
dins el Pressupostos Generals de l'Estat, de la Corpo¬
ració Metropolitana.

No havent-hi més assumptes per tractar, la Presi¬
dència aixeca la sessió a les catorze hores i quaranta-
un minuts.



COMISSIO MUNICIPAL PERMANENT

Acta de la sessió del 9 de novembre de 1984,
aprovada el 23 de novembre de 1984.

Al Saló del Consolat de Mar de la Casa Consistorial
de la ciutat de Barcelona, el nou de novembre de mil
nou-cents vuitanta-quatre, es reuneix la Comissió Mu¬
nicipal Permanent, en sessió ordinària, de primera con¬
vocatòria, sota la presidència de l'Excm. Sr. Alcalde,
Pasqual Maragall i Mira, hi concorren els ll·lms. Srs. Ti¬
nents d'Alcalde, Jordi Parpal i Marfà, Joaquim de Na¬
dal i Caparà i Raimon Martínez i Fraile, els ll·lms. Srs.
Regidors amb rang de Tinent d'Alcalde, Pau Cernuda i
Barrios i Ramon Trias i Fargas, i els ll·lms. Srs. Regi¬
dors, Josep Maria Serra i Martí, Guerau Ruiz i Pena,
Joan Torres i Carol, Francesc Borrell i Mas, Antoni Co¬
mas i Baldellou, Joaquima Alemany i Roca, Alexandre
Pedrós i Abelló i Josep Maria Pujadas i Porta, assistits
per l'Il-lm. Sr. Secretari general, Jordi Baulies i Cortal,
que certifica.

Hi és present l'Interventor municipal, Sr. Martí Pago-
nabarraga i Garro.

Excusa la seva assistència, l'Il-lm. Sr. Jordi Borja i
Sebastià.

Oberta la sessió per la Presidència a les onze hores
i vint-i-cinc minuts, és llegida i aprovada, amb unes
precisions del Sr. Parpal i del Sr. Serra i Martí, l'ac-
ta de la sessió anterior, celebrada el 26 d'octubre
de 1984.

En el despatx d'ofici la Comissió Municipal Perma¬
nent acorda:

Quedar assabentada del decret de l'Alcaldia, d' 11
d'octubre de 1984, que designa l'Il-lm. senyor Tinent
d'Alcalde, Joaquim de Nadal i Caparà, i el Director
de Serveis de Museus, senyor Lluís Domènech i Gir-
bau perquè formin part del Patronat de la Fundació
Miró, en representació de l'Ajuntament de Barce¬
lona.

Quedar assabentada del decret de l'Alcaldia, de 23
d'octubre de 1984, que designa representants de
l'Ajuntament de Barcelona en la Comissió que ha d'es¬
tudiar les necessitats de la comunicació informàtica en¬

tre els Municipis Metropolitans i la Corporació Metropo¬
litana de Barcelona, l'Il-lm. Sr. Guerau Ruiz i Pena, com
a representant polític, i el Sr. Manuel de Forn i de Foxà,
com a representant tècnic.

Quedar assabentada del decret de l'Alcaldia, de 23
d'octubre de 1984, que designa els patrons Josep M.
Bricall i Masip i Germà Vidal i Rebull -membres repre¬
sentants de l'Ajuntament- per tal que formin part de la
Comissió de seguiment de la marxa del Patronat del
Consorci del Gran Teatre del Liceu, com a membre i
substitut, respectivament.

Quedar assabentada del decret de l'Alcaldia, de 30
d'octubre de 1984, que nomena membre del Consell
d'Administració de l'Institut Municipal d'Assistència
Sanitària (IMAS), el Sr. Santiago de Torres i Sanahuja,

en substitució del Sr. Tomàs Moreno i Soriano, el qual
ha presentat la seva renúncia.

Quedar assabentada de la resolució del Conseller de
Política Territorial i Obres Públiques de la Generalitat
de Catalunya, de 27 de desembre de 1983, per la qual
s'aprovà definitivament la proposta de modificació del
Pla General Metropolità a l'illa delimitada per les avin¬
gudes Diagonal i de Sarrià i pels carrers de Fra Lluís
de Granada i de Loreto.

Quedar assabentada de l'acord del Consell Metro¬
polità de la Corporació Metropolitana de Barcelona, de
18 de juliol de 1984, pel qual s'aprova definitivament,
amb determinades precisions, la modificació del Pla
Especial del nou campus de Pedralbes de la Universi¬
tat Politècnica de Barcelona.

Quedar assabentada de l'acord de la Comissió Per¬
manent de la Corporació Metropolitana de Barcelona,
de 4 d'octubre de 1984, pel qual s'aprova definitiva¬
ment el nou Estudi de detall rectificat, de rasant, del
carrer de Dalmases entre la Via Augusta i el carrer
d'Anglí, a Barcelona.

Quedar assabentada del decret de l'Alcaldia, de 1r.
d'octubre de 1984, que aprova la rectificació de la
quantitat de 17.975.000 ptes., que figura en el decret
de l'Alcaldia, de 28 de juny de 1984, aprovatori de les
despeses de maig i juny de 1984, del II Pla d'Ocupació
Juvenil, per la de 21.975.050 ptes., per error material
en la suma de les quantitats parcials.

Quedar assabentada del decret de l'Alcaldia, de 30
d'octubre de 1984, que disposa, a proposta de la Inter¬
venció Municipal, l'anul·lació definitiva, per liquidació
defectuosa, d'obligacions contretes que figuren en el
Pressupost Ordinari de 1984 (Resultes de 1982), per
51.637.611 ptes., i el seu traspàs a economies de des¬
peses.

Quedar assabentada del decret de l'Alcaldia, de 6 de
novembre de 1984, que disposa, a proposta de la Inter¬
venció Municipal, la invalidació dels crèdits per liquida¬
ció defectuosa que importa 3.093.455 ptes., en el Pres¬
supost d'Inversions de 1984 (Resultes del d'Urba¬
nisme 1976 a 1980), i el seu traspàs a economies de
despeses.

Quedar assabentada i ratificar els decrets de l'Alcal¬
dia, de 2 de novembre de 1984, que aproven, en el
desplegament de les normes de l'acord de la Comissio
Municipal Permanent, de 28 d'octubre de 1983, els ex¬
pedients tramitats per les Agències executives 1, 5 i 6,
sobre declaracions de crèdits incobrables.

Quedar assabentada, als efectes de l'art. 7è. de la
Llei sobre Règim especial, dels decrets de l'Alcaldia de
23 i 30 d'octubre de 1984, que disposen comparèixer,
mitjançant procurador, en recursos contenciós-admi-
nistratius i interposar un recurs d'empara constitu¬
cional.

Donat compte de les propostes incloses a l'ordre
del dia, s'acorda:
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PRIMERA TINÈNCIA D'ALCALDIA

Unitat de Gestió Urbanística

Desestimar la sol·licitud d'incoació d'expedient d'ex¬
propiació forçosa, formulada pel Sr. Lluís Balaguer i de
Pallejà (DNI núm. 36.998.284) respecte a una finca,
avui convertida en terrenys vials del carrer de Numàn-
cia, front dels núms. 158-162 d'aquest carrer, de
399 m2, segons la Unitat Operativa del Pla de la Ciutat
i de 467,93 m2 segons el sol·licitant, perquè la finca re¬
clamada com a pròpia per ell és de propietat municipal
a títol de permuta amb la família de Pallejà i Ferrer-
Vidal.

Negociat de Circulació

Autoritzar, dins el programa ÀREA, a la Societat Pri¬
vada Municipal d'Aparcaments, S. A. l'explotació i la
gestió directa i control dels estacionaments vigilats,
mitjançant la instal·lació de màquines expenedores de
tiquets, a implantar a les zones següents:
Ampliació Àrea 1 :
- Carrer del Rosselló, entre el de Balmes i el passeig

de Gràcia.
- Carrer de Provença, entre el de Balmes i la rambla

de Catalunya, entre els carrers de Pau Claris i de
Roger de Llúria.

Área 3:
- Ronda de Sant Antoni, entre el carrer del Comte

d'Urgell i la plaça de la Universitat.
- Plaça de la Universitat.
Àrea 7:
- Carrer de Casp, entre el passeig de Gràcia i el carrer

de Pau Claris.
- Passeig de Gràcia, entre el carrer de Casp i la Gran

Via de les Corts Catalanes.
Àrea 8:
- Carrer de Casanova, entre els de Mallorca i de Còr¬

sega.
7 Carrer de Villarroel, entre els de Mallorca i Provença.
Àrea 9:
- Carrer de Moià, entre els d'Aribau i de Tuset.
- Carrer de Tuset, entre l'avinguda Diagonal i la Tra¬

vessera de Gràcia.
Àrea 10:
- Travessera de Gràcia entre els carrers de Calvet i de

Santaló.
- Carrer de Casanova, entre l'avinguda Diagonal i la

Travessera de Gràcia.
- Plaça de Francesc Macià (costat muntanya) entre

les avingudes Diagonal i de Pau Casals.
- Avinguda de Pau Casals, entre la plaça de Francesc

Macià i els carrers del Tenor Viñas i de Bori i Fontestà.
Establir el pagament de les taxes fixades a l'Orde¬

nança Fiscal sobre "Aparcaments i Estacionaments Vi¬
gilats" vigents a Barcelona pels vehicles que facin ús
d aquest servei; encomanar la vigilància dels vehicles
estacionats, als membres de la Guàrdia Urbana i per¬
sonal auxiliar del Cos; i mantenir, amb subjecció ai acord de la Comissió Municipal Permanent, de 28d octubre de 1983, l'esmentada explotació, gestió i
control de l'aparcament vigilat del passeig de Gràcia
(entre la Gran Via i la Diagonal), i al de la plaça de la

"a de Madrid, per haver-se arribat al termini experi¬
mental d'un any.

El Sr. Pedrós fa avinent que en les condicions del
contracte d'adjudicació, a favor de SABA de l'aparca¬
ment subterrani del passeig de Gràcia no es preveuen
establir aparcaments en superfície. El Sr. Borrell diu
que per a planificar les noves àrees d'aparcaments se¬
ria convenient de redactar un programa; i el Sr. Torres
manifesta que, d'acord amb la Societat Municipal
d'Aparcaments, es presentarà el Pla i Programa per a
l'any 1985.

Autoritzar a la Societat Privada Municipal d'Aparca¬
ments, S. A., titular de la concessió de l'aparcament
subterrani de l'av. Rius i Taulet, la revisió anyal de les
tarifes, de conformitat amb allò que disposa l'art. 35 del
Plec de condicions que regula la indicada concessió,
aprovat per acord del Consell Plenari de 15 de gener
de 1982, a fi de mantenir l'equilibri financer segons pre¬
veu l'esmentat art. 35, en relació amb l'art. 127 del Re¬
glament de Serveis de les Corporaciones Locals, que¬
dant fixades de la següent manera: Primera hora o
fracció: 70 ptes.; hores següents o fracció: 55 ptes.

SEGONA TINÈNCIA D'ALCALDIA

Negociat de Classes Passives

Declarar jubilat voluntari, el Tècnic d'administració
general, Sr. Andreu Espinós i Tayà, per haver-ho sol·li¬
citat i reunir les condicions exigides per l'art. 45 C) dels
Estatuts de la Mutualitat Nacional de la Previsió de
l'Administració Local, revisats per Ordre del Ministeri
de la Governació, de 9 de desembre de 1975, amb els
efectes que determina l'art. 66 del Reglament de Fun¬
cionaris d'Administració Local.

El Sr. Pujadas estima que caldria deixar constància
dels serveis prestats pel Sr. Espinós; i el Sr. Alcalde
proposa, i així s'acorda de fer constar en acta l'agraï¬
ment corporatiu a l'esmentat Cap de Secció pels ser¬
veis prestats a l'Administració municipal durant la seva
llarga trajectòria.

Declarar jubilat per invalidesa, conforme autoritza la
Mutualitat Nacional de Previsió de l'Administració Lo¬
cal, la Infermera (en situació d'excedent) Sra. Maria del
Roser Simon i Vert, amb els efectes que determina
l'art. 66 del Reglament de Funcionaris d'Administració
Local.

Subunitat de Patrimoni

Acceptar el llegat instituït per la Sra. Maria Abrate i
Bourgeois, consistent en els dos-cents noranta-cinc
objectes i obres d'art i mobiliari que es descriuen en el
llistat formulat per l'advocat i marmessor de l'herència
senyor Nicolau Furriol i Sogas, tot manifestant a aquest
la conformitat municipal a les condiciones referents a la
restauració, formalització de catàleg, exposició i ins¬
tal·lació dels béns donats en un Museu d'Art, on hi figu¬
rarà en lloc visible el nom de la donant, d'acord amb la
voluntat testamentària i el contingut de l'informe de la
Coordinació de Serveis de Cultura.

S'aprova aquest dictamen i, a proposta de l'Alcaldia,
s'acorda també donar-ne compte al Consell Plenari.

Negociat de Radicació i Llicència d'Obertura
Reconèixer, a favor de la "Sociedad Particular Civil
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Gritli", de conformitat amb aiiò que preveu l'art. 7è. de
l'Ordenança fiscal núm. 18, l'exempció de l'arbitri so¬
bre la radicació, amb efectes de març de 1983, per raó
del local situat al carrer de Servet núm. 26.

TERCERA TINÈNCIA D'ALCALDIA

Oficina Administrativa de Serveis Socials

Aprovar el model de conveni per a la prestació de
serveis d'atenció social a la infància i a la joventut, pro¬
posat per la Diputació de Barcelona i que s'adjunta al
present acord; facultare I Sr. Alcalde, Pasqual Maragall
i Mira, per la signatura de tots aquells documents que
siguin necessaris per a la formalització de tal conveni;
contractar tres Tècnics mitjans en ciències socials, tres
Tècnics superiors d'educació, i dos Tècnics auxiliars
de serveis socials; aplicar la despesa ocasionada per
aquesta contractació amb càrrec a la quantitat que es
rebi de la Diputació de Barcelona, en compliment d'allò
que s'estableix en el conveni a formalitzar; i ingressar
el que resti d'aquesta quantitat, a la partida que figura
al Pressupost d'aquest Ajuntament i que està desti¬
nada a les aportacions d'ens territorials per activitats
de Serveis Socials.

Negociat de Joventut

Aprovar les despeses previstes per als mesos de ge¬
ner, febrer, març, abril i maig, pel II Pla d'ocupació juve¬
nil, aprovat per la Comissió Municipal Permanent el 23
de març de 1984, per un import de 36.711.600 ptes.,
segons documentació que s'adjunta.

El Sr. Martínez i Fraile proposa de deixar aquest dic¬
tamen sobre la taula per a complementar-lo.

Queda, doncs, sobre la taula el dictamen anterior.

Negociat d'Esports

Declarar l'exempció del pagament de les taxes esta¬
blertes a l'Ordenança fiscal núm. 4 d'aquest Ajunta¬
ment, a favor del Club Esportiu Aura, per la utilització
de la piscina del complex polisportiu de Can Caralleu
per tot l'any 1984 durant l'horari que permetin les dis¬
ponibilitats de la dependència municipal, tractament
que s'atorga donats els fins socials, d'assistència sani¬
tària, docent i esportiva de l'Entitat a favor dels afectats
de paràlisi cerebral i altres disminucions de caire psí-
quico-motriu.

Declarar l'exempció del pagament de les taxes esta¬
blertes a l'Ordenança fiscal núm. 4 d'aquest Ajunta¬
ment, a favor del Centre Pilot "Arcángel San Gabriel",
per la utilització de la piscina del complex polisportiu de
Can Caralleu per tot l'any 1984 durant l'horari que per¬
metin les disponibilitats de la dependència municipal,
tractament que s'atorga donats els fins socials, d'assis¬
tència sanitària, docent i esportiva de l'Entitat a favor
dels afectats de l'aparell motriu.

Declarar l'exempció del pagament de les taxes esta¬
blertes a l'Ordenança fiscal núm. 4 d'aquest Ajunta¬
ment, a favor del Club Esportiu Minusvàlids (CEM), per
la utilització de les pistes del complex polisportiu de
Les Corts per tot l'any 1984 durant l'horari que perme¬
tin les disponibilitats de la dependència municipal,

tractament que s'atorga donats els fins socials, d'assis¬
tència sanitària, docent i esportiva de l'Entitat a favor
dels afectats de l'aparell motriu.

Declarar l'exempció del pagament de les taxes esta¬
blertes a l'Ordenança fiscal núm. 4 d'aquest Ajunta¬
ment, a favor de "AREP, Centro de Rehabilitación de
Enfermos Psíquicos", per la utilització de les pistes del
complex polisportiu de Can Caralleu per tot l'any 1984
durant l'horari que permetin les disponibilitats de la de¬
pendència municipal, tractament que s'atorga donats
els fins socials, d'assistència sanitària, docent i espor¬
tiva de l'Entitat a favor dels afectats de l'aparell motriu.

Es dóna compte dels següents assumptes per al
Consell Plenari:

Modificar l'acord del Consell Plenari de 17 de juliol
de 1984, en el sentit de que la porció de finca que ha
de ser objecte d'adquisició pel Municipi de Barcelona,
procedent de l'immoble situat al passeig de la Zona
Franca, carrer dels Alts Forns, passeig de la Mare de
Déu de Port, i Camí Antic de València, propietat de
"Farreró, S. A.", té una superfície de 11.059 m2 i no de
10.807 m2 d'extensió com erròniament s'havia fet
constar, no produint l'esmentada modificació cap alte¬
ració en la valoració.

S'informa favorablement.
Imposar al funcionari Sr. Enric Blas i Piquer, la san¬

ció de separació definitiva del servei, d'acord amb allò
que preveu l'art. 54, núms. 1) i 4) del Reial Decret
3046/1977, de 6 d'octubre, per la seva conducta conti¬
nuada de manca de probitat moral i material en preva¬
ler-se de la seva condició de funcionari per obtenir en¬
càrrecs i acceptar diners de particulars, i pel fet de no
haver declarat aquesta activitat, incorrent així en causa
d'incompatibilitat, tot segons allò que preveu l'art. 52,
ap. b) del Reial Decret 3046/1977 i l'art. 7è. de la Llei
20/1980 sobre incompatibilitats del sector públic.

El Sr. Pedrós creu que en la redacció del dictamen
es podria suprimir, per raons d'imatge, la motivació dei-
xant-hi solament la indicació dels preceptes i articles
aplicats a les faltes i sancions. Respon el Sr. Ruiz i
Pena que la motivació és necesària en el desplega¬
ment de l'acord definitiu però no té inconvenient a su¬
primir la part accesòria de la incompatibilitat.

S'informa favorablement amb la supressió indicada
pel Sr. Ruiz i Pena.

Aprovar les transferències de crèdit en el Pressupost
Ordinari de 1984, detallades en el document adjunt.

S'informa favorablement.
Modificar els estats de despeses i d'ingressos així

com de crèdits mitjançant entre diverses partides, dins
el Pressupost d'Inversions de 1984.

Aquest punt es concreta en la següent proposta:
1. Modificar els estats de despeses i d'ingressos

del Pressupost d'Inversions de 1984, de conformitat
amb la proposta que s'adjunta.

2. Aprovar les transferències en el Pressupost d In¬
versions de 1984, que es detallen en la documentació
annexa.

El Sr. Pedrós comenta que als sis mesos de vigència
del Pressupost es transfereixen 1.200 milions de pes¬
setes, i que hi ha un 20 % de baixes en ingressos per
no haver-se realitzat unes previsions de vendes d im¬
mobles, fets que considera negatius per al desenvolu¬
pament pressupostari de les inversions d'enguany. El
Sr. de Nadal contesta que la modificació dels estats de
despeses i d'ingressos és realista per quant el 31 de ju¬
liol s'havien presentat un 90 % dels projectes concre s
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i que les baixes de partides permetran atendre nous
projectes o altres que no tenien consignació pressu¬
postària. El Sr. Pedrós comenta, també, que creu alta
la xifra de 400 milions per contribucions especials,
sempre difícils de recaptar; i anota la baixa de 264 mi¬
lions per a escoles, previstos d'invertir en el conveni
amb la Generalitat. El Sr. Martínez i Fraile indica, sobre
aquest punt que, no havent-se signat el conveni, les
construccions passaran a l'exercici de 1985. El Sr. Co¬
mas anuncia que el Grup convergent votarà en contra
perquè la modificació de crèdits impedeix executar el
Programa d'actuació tal com fou aprovat. Finalment, el
Sr. Alcalde subratlla que el 90 % dels projectes estan
disposats per a la seva execució i que les acomoda¬
cions milloren, en tot cas, el Programa primitiu.

S'informa favorablement amb el vot en contra de la
Sra. Alemany i dels Srs. Trias, Comas, Borrell, Pedrós
i Pujadas.

Operació de crèdit amb el "Banco de Crédito Local
de España" i emissió de Deute públic municipal per a
nodrir el Pressupost d'Inversions de 1984.

Aquest punt es concreta en la següent proposta:
1r. Sol·licitar del "Banco de Crédito Local de Espa¬

ña" la celebració d'un contracte de préstec per a nodrir,
en part, el Pressupost d'Inversions de 1984, per un im¬
port de 3.000 milions de pessetes; i facultar a l'Excm.
Sr. Alcalde la realització de les oportunes gestions per
a l'obtenció de l'esmentat préstec.

2n. Donar compliment a l'interessat per la Direcció
General del Tresor i Política Financera, mitjançant l'es¬
crit de la de Coordinació amb les Hisendes Territorials,
i, en conseqüència, establir per a l'emissió de deute
públic municipal, per import de 4.000 milions pessetes,
destinada a finançar parcialment el Pressupost d'Inver¬
sions de 1984, el 13,50 per 100 d'interès anual i el 3
per 100 per les condiciones financeres de col·locació.

El Sr. de Nadal informa que l'operació de crèdit i
l'emissió de deute públic tenen per objecte dotar el
Pressupost d'Inversions d'enguany per la qual cosa
estan a punt les operacions amb el Banc de Crèdit Lo¬
cal, així com la de 4.000 milions de deute amb les Cai¬
xes d'estalvis.

S'informa favorablement.
Resolució de les reclamacions a les Ordenances fis¬

cals.
Aquest punt es concreta en les següents propostes:
Resoldre, de conformitat amb la proposta de l'Ofi¬

cina de Pressupostos, les reclamacions presentades a
les Ordenances fiscals aprovades per a l'exercici de
1985 i successius, per l'acord de 29 de setembre de
1984; aprovar definitivament les esmentades Ordenan¬
ces amb les rectificacions que s'assenyalen en el do¬
cument adjunt (annex únic), com a conseqüència de
I acceptació parcial d'algunes de les reclamacions pre¬
sentades, en els termes que resulten de les modifica¬
cions introduïdes.

Resoldre, de conformitat amb la proposta de l'Oficina
de Pressupostos, les reclamacions presentades a l'acord
del Consell Plenari, de 29 de setembre de 1984, que fixà
el tipus impositiu de la Contribució Territorial Urbana en
un 36 %; desestimar les reclamacions presentades; i
aprovar definitivament l'esmentat tipus impositiu.

El Sr. de Nadal dóna compte de les setanta-set reda¬
ccions presentades, cinquanta-sis singulars i la resta
repetitives. Detalla les més importants -com la de la

ambra de Comerç, Indústria i Navegació, sobre l'Orde-
nança general, que ha permès d'introduir-hi algunes

correccions-, i la inclusió d'observacions formulades
per serveis i empreses municipals al contingut de les Or¬
denances que, respectivament, els afecten; sintetitza al¬
gunes de les modificacions relatives a obres, neteja,
mercats, garatges, restaurants, escombraries, contribu¬
ció urbana i taxes sobre immobles, etc.; i assenyala els
criteris adoptats quant a les desestimacions. Comenta
també les reclamacions presentades pels Grups con¬
vergent i popular i per la Cambra de Comerç, que no són
pròpiament contra les Ordenances sinó que fan referèn¬
cia al marc genèric de la Llei de Pressupostos.

S'informa favorablement amb el vot en contra de la
Sra. Alemany i dels Srs. Trias, Comas, Borrell, Pedrós
i Pujadas.

Reestructurar les competències atribuïdes al Servei
Municipal de Parcs i Jardins de Barcelona, amb la su¬
pressió de les enunciades en els apartats o), p) i q), re¬
ferents al Parc Zoològic i activitats connexes; constituir
una societat privada municipal amb la denominació de
Parc Zoològic de Barcelona, S. A., l'objecte de la qual
serà el de gestionar el Parc Zoològic de Barcelona, as¬
sumint les esmentades competències sostretes al Ser¬
vei Municipal de Parcs i Jardins; aprovar els Estatuts
de la Societat al·ludida i les Normes complementàries
de tals Estatuts, regulant l'actuació de la pròpia Socie¬
tat (documents adjunts 1 i 2); i facultar l'Alcaldia per a
realitzar les operacions encaminades a l'efectivitat
d'aquest acord.

Modificar l'actual modalitat de prestació del Servei
Municipal de Parcs i Jardins com a òrgan especial do¬
tat d'autonomia funcional i financera, per tal d'adaptar-
lo al nou marc jurídic establert per la Llei 40/1981, de
28 d'octubre, donant-li la naturalesa d'òrgan de gestió
especial, amb autonomia funcional, únicament; i apro¬
var les Normes reguladores de l'esmentat Servei (do¬
cument adjunt núm. 1).

El Sr. Borrell comunica que, a causa d'uns dubtes
sobre els Estatuts i les normes complementàries de la
nova Societat, el seu Grup es reserva el vot per al Con¬
sell Plenari.

S'informa favorablement amb l'abstenció de la Sra.
Alemany i dels Srs. Trias, Comas, Borrell, Pedrós i Pu¬
jadas.

Aprovar l'Ordenança Municipal Reguladora del Ser¬
vei de Transport escolar i de menors, de caràcter urbà;
i donar-li el tràmit que disposa l'art. 109 de la Llei de
Règim Local amb relació a l'art. 1 r. 4,5 del Reial Decret
2115/1979, de 26 de juliol.

S'informa favorablement.
Justificada la urgència tal com determina l'art. 40,3

del Reglament d'Organització i administració munici¬
pal, es debaten les següents mocions:

Primera. - Dels Srs. Serra i Martí, Clos i Torres:
Modificar l'art. 30 de l'Ordenança Municipal de Mer¬

cats, aprovada pel Consell Plenari, l'1 de desembre de
1967 i 2 d'agost de 1968, que ha de quedar redactat
segons el document adjunt; i donar-li el tràmit que dis¬
posen l'art. 109 de la Llei de Règim Local en relació
amb l'art. 1 r. 4,5 del Reial Decret 2115/1979, de 26 de
juliol.

El Sr. Serra i Martí comenta que la modificació pro¬
posada respon íntegrament al protocol signat amb els
detallistes dels mercats i aprovat per la Comissió Muni¬
cipal Permanent en la passada reunió.

S'informa favorablement.

Segona. - Dels Srs. Garcia i Domingo, Trias i
Comas:
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Instar el Consell d'Administració de Transports de
Barcelona, per tal que acordi implantar els dissabtes i
diumenges, als transports públics de Barcelona, una
tarifa reduïda ál preu de 35 ptes. anada i tornada, de la
qual serien beneficiaris els infants i joves fins a 25
anys, amb llicència de l'esport escolar o de les federa¬
cions catalanes.

S'informa desfavorablement amb els vots a favor de
la Sra. Alemany i dels Srs. Trias, Comas, Borrell, Pe¬
drós i Pujadas, i amb els vots en contra dels Srs. Par-
pal, de Nadal, Martínez i Fraile, Cernuda, Serra, Ruiz i
Pena, Torres i del Sr. Alcalde.

Tercera. - Dels Srs. Garcia i Domingo, Bonet i
Comas.

El Consell Plenari acorda instar a l'Excm. Sr. Alcalde

que en el termini més breu possible compleixi, en tots
els seus termes, el contingut de la clàusula tercera del
Conveni signat el 22 de desembre de 1982 amb la Ge¬
neralitat de Catalunya i amb la Federació Espanyola de
Ciclisme referent al règim d'utilització del Velòdrom.

El Sr. Comas explica que el fons de la moció és co¬
nèixer la forma de gestió del Velòdrom d'acord amb el
conveni amb la Federació Espanyola de Ciclisme; el
Sr. Martínez i Fraile respon que aquest conveni no es
va signar per renúncia de l'esmentada Federació i que
s'estudia la instrumentació de la gestió futura del Velò¬
drom; i el Sr. Alcalde, per aquest motiu, prega que es
retiri la moció sense perjudici que el Grup convergent
demani les pertinents informacions, proposició que és
acceptada pel Sr. Comas com a signant.

Queda, doncs, retirada la moció anterior.
Quarta. - De la Sra. Alemany i del Sr. Comas:
Suspendre la celebració del concurs per a l'adjudica¬

ció de l'ús d'explotació del solar municipal situat al
núm. 84 del carrer de Giner i Partagàs, fins i tant no
s'aclareixi la seva situació legal i sigui desallotjat dels
seus actuals ocupants.

En relació a tal moció i a la interpel·lació annexa el Sr.
de Nadal informa que el problema plantejat radica en
les molèsties que el restaurant "Salamanca" ocasiona
als veïns i en el futur laboral dels treballadors de l'esta¬
bliment, en cas de tancament. Subratlla que és un con¬
flicte d'interessos en el qual l'Ajuntament ha constatat
la necessitat d'arribar a una fórmula de compromís per
resoldre la il·legalitat de l'ocupació de la via pública so¬
lució que passa per la subhasta de l'esmentat sobrant
per dos anys, període en què els treballadors poden
encaminar el seu avenir laboral. El Sr. Comas consi¬
dera poc oportuns el decret de l'Alcaldia de 6 d'agost
proppassat i no havent sotmès a la consideració de la
Permanent el Plec de condicions de la subhasta que
sembla afavorir l'actual ocupant. El Sr. de Nadal as¬

senyala que per la quantia, la licitació la disposa l'Alcal¬
dia; i que el decret pretén solament resoldre el conflicte
en el termini de dos anys.

El Sr. Cernuda afegeix que a la licitació, s'hi poden
presentar tant els veïns com els establiments dels
banys per aparcament; i que la subhasta està pendent
de resolució, condicionada a la solució de diverses irre¬
gularitats urbanístiques de l'interior del restaurant.

El Sr. Comas accepta els aclariments i retira la
moció.

Queda, doncs, retirada la moció esmentada.
El Sr. Alcalde manifesta que no aprecia la urgència

en una moció signada pels Regidors Trias, Borrell i Co¬
mas per la qual, es proposa requerir la tramesa, per
part de la Unitat de Personal, de l'expedient D.P. 5/83
sobre irregularitats al Conservatori Superior Municipal
de Música per tal que pugui ésser adoptada una deci¬
sió definitiva i immediata, i instar la rehabilitació
d'imatge dels funcionaris afectats en cas que no se'n
desprengui cap responsabilitat; i es demana que, en el
termini d'un mes, se sotmeti a la consideració del Ple¬
nari un Reglament de Règim interior de l'esmentat
Conservatori i el Sr. Comas indica que la retira per a
formular una interpel·lació al Consell Plenari en debat
sense votació.

El Sr. Alcalde estima que una última moció signada
pels Srs. Trias, Borrell i Comas, sobre la contestació de
determinats precs relatius a l'activitat de l'Oficina Olím¬
pica, ha perdut actualitat amb la inclusió del Cap de
l'oposició municipal en el Consell Rector de la candida¬
tura de Barcelona per als Jocs Olímpics de 1992. As¬
senyala que el Sr. President de la Generalitat, per carta
rebuda abans d'ahir, accedeix a modificar l'art. 1r. del
Conveni, en què es crea el Consell Rector, sobre el
qual el Secretari general ha preparat un protocol addi¬
cional; i que l'Alcaldia signarà tot seguit el decret de no¬
menament del Sr. Trias i Fargas. Subratlla que, amb el
nou Conseller, la informació demanada en la moció
restarà totalment a la seva disposició.

El Sr. Trias retira la moció citada, a reserva de sol·lici¬
tar, en cas de considerar-ho necessari, més informació
sobre la candidatura dels Jocs Olímpics.

En el capítol de precs i preguntes el Sr. Borrell fa
avinent el malestar dels veïns de l'av. Gaudí pels respi-
ralls de l'aparcament subterrani que s'hi ha construït,
tot demanant informació al respecte. Li respon el
Sr. Torres indicant que hi ha converses amb els veïns
per a reduir el volum de tais respiralls que són reconsi¬
deráis i estudiats novament per l'Oficina de Disseny.

No havent-hi més assumptes per tractar, la Presi¬
dència aixeca la sessió a les tretze hores i trenta
minuts.



DISPOSICIONS GENERALS

Decrets de l'Alcaldia

Decret. Els òrgans de suport de l'Alcaldia han es¬
tat establerts en èpoques diferents, atenent les urgèn¬
cies i necessitats de cada moment i regulats únicament
en quant als seus trets essencials. Com a primer pas
per a una ulterior i més completa regulació de llurs es¬
tructures i funcions, hom considera necessari dictar un
nou text que refongui les anteriors disposicions de l'Al¬
caldia i que en quant calgui les harmonitzi i completi.

A tal fi i en l'exercici de les facultats atorgades a l'Al¬
caldia per l'article 7è. de la Llei Especial de Barcelona,
en relació amb l'article 3r. del seu Reglament d'Orga¬
nització i Administració, i l'article 116 i) de la Llei de Rè¬
gim Local, disposo:

Primer. Adscriure a l'Alcaldia, sota la dependència
funcional del Secretari particular, la Unitat Operativa de
Cerimonial i Majordomia, amb les mateixes funcions
que té actualment, i feta excepció de l'oficina de Major¬
domia i de l'Administració del Palauet Albéniz, les
quals passaran a integrar-se a la Unitat Operativa de
Relacions Públiques, de l'Àrea de Relacions Ciutada¬
nes, i sense perjudici de les delegacions que l'Alcaldia
pugui fer a aquesta Àrea per a determinats actes.

Segon. Ratificar el nomenament fet el 1 r. de desem¬
bre de 1982, del senyor Oriol Morillo i Cusco, com a Se¬
cretari particular de l'Alcalde amb nivell estructural 5, i
de qui dependran funcionalment els serveis adminis¬
tratius de l'Alcaldia (Oficina administrativa, telefonistes
i ordenances).

Tercer. Constituir orgànicament el Gabinet de l'Al¬
caldia, amb nivell estructural 3, tal com ha vingut fun¬
cionant des del 25 d'abril de 1979.

Quart. Nomenar Cap del Gabinet de l'Alcaldia, a la
senyora Maria Pilar Marsan i Àlvarez, amb efectes des
del 16 de juliol d'enguany.

Cinquè. Ratificar el decret d'aquesta Alcaldia de 26
d'abril últim, que va organitzar el Gabinet d'informació,
documentació i comunicació social, el qual passarà a
anomenar-se "Gabinet de Comunicació", amb nivell
estructural 2, i adscrit directament a l'Alcaldia. Els Ser¬
veis de Premsa-fins ara anomenat Gabinet de Mitjans
de Comunicació social-, i el de Projecció Internacional
-creat per Decret de l'Alcaldia de 30 de desembre de
1983-, dependran del Gabinet de Comunicació i man¬
tindran les funcions que ambdós tenen atribuïdes en
l'actualitat.

Sisè. Ratificar el nomenament fet el 26 d'abril de
1984, del senyor Xavier Roig i Giménez, com a Cap del
Gabinet de Comunicació.

Setè. Aquest Decret es sotmetrà a la ratificació de la
Comissió Municipal Permanent en quant implica modi¬
ficacions de l'actual Organització municipal.

Barcelona, 8 de novembre de 1984. L'Alcalde, Pas¬
qual Maragall i Mira.

(Ratificat per acord de la Comissió Municipal Perma¬
nent del 23 de novembre de 1984.)

Cartipàs

Decret. D'acord amb l'article 7è. de la Llei Especial
de Barcelona i 29è. del seu Reglament d'Organització
'Administració, disposo:

Nomenar l'Il·lm. Sr. Joan Torres i Carol, Regidor de
Area de Transport i Circulació, representant de l'Ajun¬

tament de Barcelona a la Comissió de seguiment dels
treballs del Segon Cinturó.

Barcelona, 16 de novembre de 1984. L'Alcalde, Pas¬
cal Maragall i Mira.

Decret. D'acord amb l'article 7è. de la Llei Especial
de Barcelona i 29è. del seu Reglament d'Organització
i Administració, disposo:

Nomenar el senyor Josep Maria Vegara i Carrió,
Coordinador d'Obres Públiques i Urbanisme, perquè
formi part de la Comissió Tècnica creada per a segui¬
ment dels treballs del Segon Cinturó.

Barcelona, 16 de novembre de 1984. L'Alcalde, Pas¬
qual Maragall i Mira.



802 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA NÚM. 31 10-XII-19R4

Decret. Atès l'expedient relatiu al nomenament
d'un membre nou del Consell Municipal del Districte 6
de Gràcia i vistos els articles 10 i 13 del Reglament dels
Consells Municipals de Districte, disposo:

Nomenar el Sr. Enric Badesa i Ferrando membre del
Consell Municipal del Districte 6 de Gràcia, en substitu¬
ció del Sr. Agustí Company, la dimissió del qual ha es¬
tat acceptada de forma reglamentària.

Barcelona, 19 de novembre de 1984. L'Alcalde, Pas¬
qual Maragall i Mira.

* * *

Decret. Atès l'expedient relatiu al nomenament
d'un membre nou del Consell Municipal del Districte 10
de Sant Martí i vistos els articles 10 i 13 del Reglament
dels Consells Municipals de Districte, disposo:

Nomenar el Sr. Pere Hernández i Caron membre del
Consell Municipal del Districte 10 de Sant Martí, en
substitució de la Sra. Esperança Esteve i Ortega, la di¬
missió de la qual ha estat acceptada de forma regla¬
mentària.

Barcelona, 19 de novembre de 1984. L'Alcalde, Pas¬
qual Maragall i Mira.

★ ★ ★

Decret. Atès l'expedient relatiu al nomenament
d'un membre nou del Consell Municipal del Districte 4
de les Corts i vistos els articles 10 i 13 del Reglament
dels Consells Municipals de Districte, disposo:

Nomenar el Sr. Carles Martí i Selles membre del
Consell Municipal del Districte 4 de les Corts, en subs¬
titució del Sr. Lluís Tarrés i Sala, la dimissió del qual ha
estat acceptada de forma reglamentària.

Barcelona, 19 de novembre de 1984. L'Alcalde, Pas¬
qual Maragall i Mira.

* * *

Decret. Atès l'expedient relatiu al nomenament
d'un membre nou del Consell Municipal del Districte 3
de Sants-Montjuïc i vistos els articles 10 i 13 del Regla¬
ment dels Consells Municipals de Districte, disposo:

Nomenar el Sr. Joan Alamillo i Costa membre del
Consell Municipal del Districte 3 de Sants-Montjuïc, en
substitució del Sr. Jesús Arteaga i Fernández, la dimis¬
sió del qual ha estat acceptada de forma reglamentà¬
ria.

Barcelona, 23 de novembre de 1984. L'Alcalde, Pas¬
qual Maragall i Mira.

Decret. Atès l'expedient relatiu al nomenament
d'un membre nou del Consell Municipal del Districte 3
de Sants-Montjuïc i vistos els articles 10 i 13 del Regla¬
ment dels Consells Municipals de Districte, disposo:

Nomenar el Sr. Bernat Hernández i Hernández
membre del Consell Municipal del Districte 3 de Sants-
Montjuïc, en substitució del Sr. Adolf González i Fron¬
tons, la dimissió del qual ha estat acceptada de forma
reglamentària.

Barcelona, 23 de novembre de 1984. L'Alcalde, Pas¬
qual Maragall i Mira.

★ * *

Decret. Atès l'expedient relatiu al nomenament
d'un membre nou del Consell Municipal del Districte 8
de Nou Barris i vistos els articles 10 i 13 del Reglament
dels Consells Municipals de Districte, disposo:

Nomenar el Sr. Antoni Verdú i Sòria membre del
Consell Municipal del Districte 8 de Nou Barris, en
substitució del Sr. Víctor Pereiras i Verísimo, la dimissió
del qual ha estat acceptada de forma reglamentària.

Barcelona, 23 de novembre de 1984. L'Alcalde, Pas¬
qual Maragall i Mira.

* ★ *

Decret. Atès l'expedient relatiu al nomenament
d'un membre nou del Consell Municipal del Districte 5
de Sarrià-Sant Gervasi i vistos els articles 10 i 13 del

Reglament dels Consells Municipals de Districte, dis¬
poso:

Nomenar el Sr. Francesc Moreno i Royes membre
del Consell Municipal del Districte 5 de Sarrià-Sant
Gervasi, en substitució del Sra. Consol Maqueda i de
Anta, la dimissió de la qual ha estat per causa de mort.

Barcelona, 23 de novembre de 1984. L'Alcalde, Pas¬
qual Maragall i Mira.

* * *

Decret. Atès l'expedient relatiu al nomenament
d'un membre nou del Consell Municipal del Districte 9
de Sant Andreu i vistos els articles 10 i 13 del Regla¬
ment dels Consells Municipals de Districte, disposo:

Nomenar el Sr. Joan Costa i Riera membre del Con¬
sell Municipal del Districte 9 de Sant Andreu, en substi¬
tució del Sr. Josep Oliveras i Garcia, la dimissió del
qual ha estat acceptada de forma reglamentària.

Barcelona, 23 de novembre de 1984. L'Alcalde, Pas¬
qual Maragall i Mira.



CONSELLS MUNICIPALS DE DISTRICTE

Acords

Districte 8. Nou Barris

Sessió del 14 de novembre de 1984.

Quedar assabentat i ratificar el llistat de subvencions
que es relacionen, del Pressupost Ordinari 1984,
Cap. 4:

Jornades Internacionals Folklòriques de Ca¬
talunya 84.000
Associació de Veïns de Ciutat Meridiana ... 50.000
Jornades Internacionals F. de Catalunya ... 35.000
Ateneu Popular de Nou Barris 65.700
Associació de Veïns Canyelles 220.000
Grup Teatre Miscel·lània 20.000
Centre d'Higiene Mental de Ciutat M 37.300
Canyelles Vichyssoise 30.000
Grup de Pintors 40.000
Jornades Cant Coral 14.090
Associació de Veïns Porta 132.000
Associació de Veïns Torre Llobeta 200.000
Comissió Aturats Ciutat Meridiana 30.000
Escola d'Adults Freire 30.000
Escola d'Adults Freire -piscina- 28.000
Guarderia Pla de Fornells 43.200
Associació de Veïns Torre Baró 132.000
Centre Cultural García Lorca 33.000
Col·legi Públic Mio Cid 21.770
Associació de Veïns Vallbona 132.000
Associació de Veïns Ramon Albó 100.000
Associació de Veïns Prosperitat 132.000
Associació de Veïns Torre Llobeta 132.000
Associació de Veïns Trinitat Nova 132.000
Associació de Veïns Verdum 132.000
Associació de Veïns Roquetes 132.000
Associació de Veïns Ciutat Meridiana 132.000
Agrupació Sardanista l'Ideal d'en Clavé de
'es Roquetes 132.000
Associació de Veïns Turó de la Peira 132.000
Ateneu Popular de Nou Barris 100.000
Associació de Veïns Guineueta 132.000
Revista Sport 9 50.000

Aquestes subvencions cobreixen el període com¬

près entre el 13 de setembre de 1984 i el 14 de novem¬
bre de 1984.

Aprovar les obres i instal·lacions amb càrrec al Pres¬
supost d'Inversions 1983 (Despeses d'import inferior a
200.000 ptes.).

Pintura Col·legi Públic Esplai per un import de 60.330
ptes.

Reparació forats del Parc de la Guineueta, amb for¬
migó i repicar zones sortints, per un import de 14.175
ptes.

Construcció i col·locació d'una baraneta al passeig
de Fabra i Puig, en tub de ferro rectangular de 50 x 30
i sèrie de barres verticals reproduint la tanca existent,
per un import de 16.210 ptes.

Col·locació de tanca, de tub metàl·lic de 40 al carrer
de Pedraforca de Ciutat Meridiana, amb un total de
31 m. lineals, per un import de 51.150 ptes.

Cancel·lar i retornar la garantia definitiva de 26.795
ptes. constituïda a la Dipositaria Municipal el dia 14
d'abril de 1982, segons taló resguard 23.254 a favor
de "Sociedad Española de Construcciones Eléctricas,
S. A." (SECESA) per respondre del contracte relatiu a
les obres d'enllumenat del carrer Biscaia, entre Olesa i
Matanzas, per la seva conclusió.

Cancel·lar i retornar la garantia definitiva de 199.803
ptes. constituïda a la Dipositaria Municipal el dia 10 de
març de 1982, segons taló resguard 023175 a favor del
Sr. Manuel Martínez i Calderón, com a representant le¬
gal de "Derribos Martínez, S. A.", per respondre del
contracte relatiu a les obres d'enjardinament i pistes de
petanca als carrers de Montsant i de Sant Iscle, per la
seva conclusió.

Deixar sense efecte l'acord de data 5 de maig de
1982, pel que s'adjudicava a la Cooperativa de la
Construcció 9 Barris, els treballs de remodelació jardi¬
nera de la plaça Ramon Albó i del passeig d'Urrútia
(jardineria i elements auxiliars) per haver-hi renunciat i
haver estat executada pel Servei de Parcs i Jardins.
Cancel·lar i retornar la garantia provisional de 32.632
ptes., segons dipòsit núm. 23.336 de 17 de maig de
1982, relativa als treballs esmentats.



JUNTES I COMISSIONS

Comissió informativa de Pressupostos
i Regulació d'Exaccions

Acta de la sessió del 13 de setembre de 1984,
aprovada el 14 de setembre de 1984.

Al Saló del Consolat de Mar de la Casa de la Ciutat,
a tretze de setembre de mil nou-cents vuitanta-quatre
es reuneix la Comissió informativa de Pressupostos i
Regulació d'Exaccions sota la presidència de l'Il-lm. Sr.
Tinent d'Alcalde Joaquim de Nadal i Caparà.

Assisteixen l'Il·lm. Sr. Regidor Vice-president Josep
Maria Serra i Martí, l'Il·lm. Sr. Regidor amb rang de Ti¬
nent d'Alcalde Pau Cernuda i Barrios i els ll·lms. Srs.
Regidors Albert Batlle i Bastardas, Antoni Comas i Bal-
dellou, Alexandre Pedrós i Abelló i Antoni Satorras i
Roji.

També assisteix l'Il·lm. Sr. Regidor no vocal Sr. Joan
Torres i Carol.

Excusen la seva assistència els Srs. Vallverdú i Es¬
pinós.

Estan presents el Vice-interventor municipal, Sr. Jo¬
sep Maria Aymar i Costa, els Coordinadors de Finan¬
ces Guillem Sánchez i Juliachs (Ingressos) i Miquel Bo¬
tella i Pahissa (Despeses), de Cultura Srta. Graciela
Costa i Paretas, de Proveïments Enric Ribera i Grau,
de Serveis municipals Pau Verrié i Ainaud, de Rela¬
cions Ciutadanes Santiago Costa i Orfila i el Sr. Xavier
Casas i Masjoan de la Secretaria de l'Àrea de Sanitat.

Actua de Secretari el Vice-secretari de l'Ajuntament,
Sr. Josep Balcells i Junyent.

Oberta la reunió per la Presidència a les 17 hores i
20 minuts, és llegida i aprovada l'acta de l'anterior reu¬
nió celebrada el dia 9 de juliol.

Abans d'entrar a l'examen de l'únic assumpte que fi¬
gura a l'Ordre del dia, el Sr. President dóna la benvin¬
guda al Regidor Sr. Antoni M. Satorras i Roji, que ha
estat designat membre de la Comissió. El Sr. Satorras
agraeix l'atenció i s'incorpora a les tasques d'aquest
òrgan corporatiu.

ORDENANCES FISCALS, 1985

El Sr. Nadal diu que aquesta reunió, que possible¬
ment haurà de continuar demà, té com únic objecte
l'examen, estudi i informació del projecte d'Ordenan¬
ces Fiscals per a 1985, que ha preparat la Tinència
d'Alcaldia, per la qual cosa s'han distribuït a tots els
membres de la Comissió la documentació adient.

Manifesta el Sr. Nadal que les modificacions de les
Ordenances Fiscals s'inscriuen dins la línia i els criteris
que figuren en el Pla general 1984-1992 i el Programa
d'actuació 1984-1987, aprovats pel Consell Plenari el
18 de novembre de 1983, amb un Pressupost ordinari
d'ingressos per a 1985 de 80,5 mil milions de ptes. Per
a l'obtenció d'aquests ingressos recorda que el Pla i
Programa preveu dues alternatives que representen
dos escenaris absolutament diferents: el primer manté
una repercussió mínima de les transferències de l'Es¬
tat i de la Generalitat i el segon implica un desplega¬
ment efectiu de la participació de l'Estat i de la Genera¬
litat en el finançament dels serveis voluntaris de l'Ajun¬
tament. S'estén en consideracions sobre la situació
actual del municipi i del seu context econòmic i de lafis-
calitat explicant que ens hem de moure dins el primer
escenari ja que no es poden realitzar les previsions op¬
timistes del segon com desitjaríem per insuficients
aportacions de l'Estat i de la Generalitat. D'aquesta
manera, puntualitza que d'acord amb l'esmentat Pla i
Programa les transferències per a 1985 són de 25,1 mil
milions i la imposició municipal de 55,1 mil milions; la
pressió fiscal tindrà un augment de 0,33 punts dins del
0,88 de tot el quadrienni; i la distribució dels ingressos
municipals haurà de fer-se de tal manera que descansi
en la imposició sobre la propietat moderant la imposició
sobre les activitats i una distribució racional entre im¬
postos directes, indirectes, i les taxes, fent ressaltar
que aquestes limitacions hauran de comportar una
dura negociació a l'hora de fixar les despeses en el
Pressupost.

Entrant ja en el tema concret de les Ordenances Fis¬
cals exposa el Sr. Nadal que la Tinència d'Alcaldia es
mou en dos grans nivells: manteniment de l'equilibri
pressupostari i simplificar, agilitar i flexibilitar la percep¬
ció i el pagament dels ingressos; per això, d'una part,
es proposa la revisió a fons de l'Ordenança Fiscal ge¬
neral adaptant-la a la Llei General Tributària amb les
noves disposicions que regulen l'ordenament fiscal de
l'Estat, i d'altra banda, a cada Ordenança particular se
simplifica el nombre de figures tributàries, s'agilita el
procediment recaptatori, es cobreix el cost del servei
de les prestacions obligatòries, i se suprimeixen taxes
que poden esdevenir preus del servei prestat. Tambe
indica que es deroga la taxa refosa sobre edificis ur¬
bans i l'arbitri sobre "solars edificats i sense edificar
que s'incorporen dins la Contribució Territorial Urbana,
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suprimint també l'arbitri sobre "solars sense edificar"
pel nou impost sobre solars; i acaba dient que amb tot
això guanyem en simplificació i flexibilitat, s'apliquen
modificacions i revisions amb un increment del 8 % i
s'assegura l'aportació a la Corporació Metropolitana
directament a través de la Contribució Territorial Ur¬
bana.

Es procedeix a l'examen i discussió de les modifica¬
cions a cada una de les Ordenances que presenta la
Tinència d'Alcaldia.

ORDENANÇA FISCAL GENERAL

Experimenta una revisió aprofundida per tal d'adap-
tar-la a Llei General Tributària el Reglament General
de Recaptació, a les normes vigents sobre règim local
¡ a les disposicions aplegades posteriorment sobre or¬
denament fiscal de l'Estat. Diu el Sr. Nadal que s'ha
treballat a fons principalment per tal d'oferir un text jurí¬
dic coherent, clarificant diversos punts problemàtics,
com els sistemes de pagament, agilitant tota mena de
tramitació i verificant un reordenament general de tot el
contingut del text.

El Coordinador d'Ingressos, Sr. Sánchez i Juliachs,
explica alguns aspectes concrets i fa un resum de les
principals modificacions.

El Sr. Santiago Costa pregunta si es possible obtenir
recaptacions finalistes en alguns ingressos correspo¬
nents a la seva Àrea; contesten els Srs. Nadal i Sán¬
chez i Juliachs explicant els procediments reglats que
s'apliquen a ingressos i despeses en el Pressupost, tot
fent ressaltar la diferència entre els convenis on hi figu¬
ren taxes i preus dels convenis pròpiament fiscals.
També aquí el Sr. Nadal recorda que s'han suprimit de
totes les Ordenances les taxes que tenen o poden tenir
el caràcter de preus del servei, els quals tenen un altre
tractament.

0. F. núm. 1. - Taxes de la via pública
Indica el Sr. Nadal que s'ha seguit el criteri de simpli¬

ficar el nombre de figures tributàries i de la correspo¬
nent gestió, fa un resum de les modificacions que se'n
deriven i els augments sobre les O. F. de 1984: 30 %
sobre ús de voreres, 14 % tanques i bastiments i 10 %
la resta de conceptes, suprimint pals i suports publicita¬
ris i altres. Comenta el Sr. Sánchez i Juliachs el sis¬
tema alternatiu aplicat a les activitats recreatives cor¬
responent a un percentatge sobre el valor del sòl i con¬
testa a les observacions formulades pel Sr. Cernuda
sobre aquest punt i pel Sr. Pedrós que li preocupa
l'augment del coeficient reductor sobre tanques i basti¬
ments.

0. F. núm. 2. - Taxes per serveis generals i
Per aprofitaments de béns especials

S'aplica un augment generalitzat del 8 %, tot indi¬
cant el Sr. Sánchez i Juliachs que molts dels actuals
conceptes se suprimeixen donat el seu caràcter de
preus de serveis.

O F. núm. 3. - Taxes per serveis especials
L Area d'Ensenyament proposa no modificar cap de

es seves taxes i per a colònies el percentatge que cor¬
respongui per a cobrir el cost del servei establint un sis-
ema de beques per famílies d'escassa capacitat eco¬
nòmica.

S'examina la qüestió de la greu desproporcionalitat
entre el cost de l'ensenyament i les taxes i matrícules
que són inalterables, mentre que per a les activitats de
joventut s'adopta el sistema que permet un augment
de les quotes d'un 33 %.

La Presidència demana que per a la reunió que se
celebrarà demà, les Àrees d'Ensenyament i Serveis
Socials complementin la informació per tal d'establir el
criteri que sigui més equitatiu.

O. F. núm. 4. - Museus, parcs i instal·lacions esportives
El dret d'entrada al Museu d'Art Modern s'incrementa

en un 11 % i al recinte del Poble Espanyol un 10 %.
Sobre l'existència de Museus on l'entrada és sempre

gratuïta (com el Botànic) ho justifica la Srta. Graciela
Costa fent notar que aquests tipus gairebé només són
visitats pels estudiants, mentre que els altres, com són
el de Pedralbes, reben tota mena de públic. També la
Srta. Costa considera que caldria consignar una ex¬
cepció per a les companyies teatrals que utilitzen ins¬
tal·lacions municipals, contestant el Sr. Nadal que per
tractar-se de preus i no taxes es pot concedir en cada
cas concret.

El Sr. Pedrós considera que s'hauria de suprimir el
núm. 9 de la lletra A) de l'art. 8è. de la proposta, que
grava l'entrada de vehicles al recinte emmurallat del
Castell de Montjuïc recordant que ja es va portar a la
Comissió Permanent.

S'acorda suprimir aquest punt de la O. F.
També el Sr. Pedrós es refereix a les tarifes del Parc

Zoològic estimant que pot ser que el nombre de visi¬
tants s'hagi reduït pel cost excessiu de les esmentades
tarifes. Contesta el Sr. Serra que no obstant aquesta
observació, el nostre Zoo es un dels més barats
d'arreu del món i que per tal de justificar les noves tari¬
fes els responsables del Zoo aportaran la corresponent
informació a la reunió de demà.

O. F. núm. 5. - Taxes per serveis mèdics, assistencials
i higiènics-sanitaris i prestacions dels laboratoris

S'informa que s'ha seguit el criteri d'adequació de
les tarifes als costos raonablement esperats dels ser¬
veis prestats segons les previsions fetes al Pla d'Em¬
presa de l'IMAS, com també l'adequació de l'estruc¬
tura de les tarifes a l'actual pràctica assistencial. Així,
el nivell d'ingressos dels serveis mèdics s'estima que
s'incrementa en un 20 % i, d'altra banda, els prestats
per la Secretaria del Medi Ambient augmenten entre un
7 i un 20 %, i els serveis de virología i microbiologia del
Laboratori municipal s'incrementen en un 8 %.

El Sr. Casas dóna aclariments sobre la diferència en¬

tre les tarifes de les visites mèdiques en consulta ex¬
terna i consulta interna i l'anomenat Hospital a domicili.

Explica el Sr. Nadal la naturalesa de les tarifes del
Laboratori Municipal i el seu caràcter competitiu i que
l'Ajuntament ha de córrer amb el 80 % del seu cost;
considera el Sr. Botella que s'haurà de pagar tot i que
per això caldria fer un esforç de productivitat i reorga¬
nització dels serveis.

El Sr. Pedrós diu que falta informació sobre aquest
tema per tal de conèixer la freqüència d'alguns serveis
que por la poca utilització podrien suprimir-se o si més
no, reagrupar-los. Manifesta el Sr. Botella que per això
ja existeixen els indicadors de gestió, i acaba el Sr. Na¬
dal recordant que aquestes qüestions resten fora de la
temàtica fiscal i no corresponen a la Comissió de Pres¬
supostos i Regulació d'Exaccions.



806 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA NÚM. 31 10-XU-im

O. F. núm. 6. - Serveis funeraris i Cementiris
Es proposa un increment de tarifes del 6 %.

O. F. núm. 7. - Servei d'extinció d'incendis

S'aplica un augment del 8 % i es modifica la propos¬
ta, mantenint la taxa per als serveis que no siguin es¬
trictament d'incendis i declarant exemptes les presta¬
cions motivades per incendis. Per això s'acorda intro¬
duir un nou art. (el 3r.) que determini el fet imposable
com a taxa i es doni una nova redacció al 8è. (que serà
el 4t.).

O. F. núm. 8. - Prestacions de la Guàrdia Urbana i
circulacions especials

L'increment és del 8 %. Es manté la taxa d'aparca¬
ment vigilat igual a l'any anterior.

O. F. núm. 9. - Mercats
Es proposa un augment del 8 % en les tarifes i una

disminució en la taxa de recollida d'escombraries dels
mercats zonals, respecte a l'any anterior.

Informa el Sr. Ribera explicant que excepte pels
drets de traspàs les tarifes de nostres mercats són les
més baixes d'Europa; justifica modificacions com el de
les oficines bancàries i, després d'un debat sobre els
mercats de flors i ocells de les Rambles, s'acorda a

proposta de la Presidència, demanar informació com¬
plementària per a discutir-ho en la reunió de demà.

O. F. Núm. 10. - Llicències per a construccions
i instal·lacions

Indica el Sr. Nadal que s'ha procedit a una nova re¬
dacció i a donar adequada solució als problemes jurí¬
dics que arreu es van plantejant. Es deixa per a exami-
nar-la demà.

O. F. núm. 11. - Llicència d'obertura d'establiments
S'informa que no hi ha canvi. Solament es proposa

modificar la redacció d'alguns arts. per tal d'agilitar la
gestió administrativa, aclarint com s'ha de calcular
la base en el cas de mancar la renda cadastral (interès
bàsic del Banc d'Espanya, art. 8, b) i del leasing immo¬
biliari.

O. F. núm. 12. - Neteja
Es proposa donar nova redacció als arts. que fan re¬

ferència a les definicions d'habitatge i els diferents ti¬
pus de locals de negoci i modificar els coeficients cor¬
rectors que s'apliquen sobre les tarifes en funció del
volum d'escombraries que produeixen. Explica el Sr.
Nadal que es tracta d'una taxa internalitzada i que per
la major part dels locals comercials suposa un auqment
del 10 %.

Diu el Sr. Verrié que cal fer un replantejament gene¬
ral en tota aquesta temàtica per tal d'evitar agravis
comparatius, ja que avui paguen més els habitatges
que els locals comercials; per això proposa canviar la
fórmula que consta a l'art. 10, b) per adequar-la a l'es¬
mentada finalitat i fa esment que amb les noves Orde¬
nances Fiscals l'Ajuntament reduirà els serveis volun¬
taris que demanen els particulars i que sempre pro¬
dueixen complicacions. També es contempla la conve¬
niència de mantenir la clàusula de salvaguarda per a
les quotes dels habitatges que tributen per la categoria
D) i que no figura a la proposta.

La Presidència disposa que per a demà l'Àrea de
Serveis Municipals presenti a la Comissió la fórmula

definitiva contemplada en l'art. 10 b) i la nova redacció
dels arts. que cal variar.

O. F. núm. 13. - Taxes de clavegueram i de depuració
i desguàs de les aigües residuals

No es proposa canvi i solament que la recaptació co¬
breixi el cost dels serveis.

O. F. núm. 17. - Increment del valor dels terrenys
Es proposa l'augment del 20 % d'acord amb el criteri

establert a l'aprovar les O. F. de 1984 per l'aprovació
del Pla de valoracions 1984-1986.

Es deixa per estudiar-la demà amb més detall.

O. F. núm. 18. - Radicació

S'augmenten les tarifes en una mitjana del 7 % arri¬
bant al sostre establert pel R. D. 11/1979, de 20 de ju¬
liol, pel que fa a la categoria 9a. També s'ha suprimit la
clàusula de salvaguarda, la qual cosa suposa per al
Sr. Pedrós un agravi comparatiu derivat de la conversió
de la classificació de carrers per la de zones on existei¬
xen carrers interiors de poc valor comercial.

El debat se centra en el manteniment o no d'aquesta
clàusula i la Presidència disposa que quedi sobre la
taula per a discutir-ho novament en la reunió de demà.

O. F. núm. 19. - Impost sobre circulació
No hi ha cap modificació de tarifes i solament petits

retocs redaccionals.

O. F. núm. 20. - Impost municipal sobre les
despeses sumptuàries

Solament hi ha modificacions de redacció per adap¬
tar-la al compliment de sentències del Tribunal conten-
ciós-administratiu. Indica la Presidència que la majoria
dels conceptes gravats no poden ser objecte d'estima¬
ció directa i cal anar a la concertació amb les associa¬
cions de contribuents, on caldrà esperar la millora del
rendiment de l'impost.

O. F. núm. 21. - Impost municipal sobre la publicitat
Es presenten com a modificacions l'exempció pera

la publicitat dels partits polítics; tarifa única de 2.000
ptes. per m2 i trimestre per publicitat exterior; recàrrec
d'un 40 % per anuncis lluminosos al terrat; increments
del 33 % per a publicitat en camps de futbol amb afora-
ment superior a 50.000 localitats i d'un 15 % per unitat
de cabina i pal en la via pública; i ampliació de la res¬
ponsabilitat solidària als propietaris de finques i empre¬
ses explotadores de serveis que contracten tanques
publicitàries.

O. F. núm. 23. - Arbitri sobre tinença
i circulació de gossos

S'informa que els increments anuals passen de
1.710 ptes. a 2.500 en els carrers de la categoria A. i
B. i de 1.140 a 1.500 en els de C. i D. proposant la Pre¬
sidència la supressió de l'exempció que figura a l'ap. c)
de l'art. 6è. sobre tinença de cadells en l'exercici en
que han nascut.

O. F. núm. 24. - Contribucions especials
S'introdueix un nou apartat a l'art. 1 r. facultant la Co¬

missió Municipal Permanent per a determinar el per¬
centatge aplicable en cada cas segons el tipus d obra
a realitzar i l'interès públic i privat concorrent.

S'acorda discutir-ho demà.
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Nova O. F. Impost municipal sobre solars
Comenta la Presidència que d'acord amb els infor¬

mes jurídics aquest impost absorbeix i substitueix els
actuals arbitris sobre "solars sense edificar", sobre
"solars edificats i sense edificar" i els arbitris amb fina¬
litat no fiscal sobre edificació deficient i solars sense
tancar, amb una finalitat més urbanística que fiscal i
que el tipus de gravamen és progressiu.

A les 20 hores 15 minuts la Presidència suspèn la
reunió convocant-la per a demà dia 14 a les 5 de la
tarda per a continuar l'estudi i discussió de les Orde¬
nances Fiscals.

De tot això s'estén aquesta acta que signa el Sr. Pre¬
sident amb el Secretari que certifica.

Acta de la sessió del 14 de setembre de 1984,
aprovada el 22 d'octubre de 1984.

Al Saló del Consolat de Mar de la Casa de la Ciutat,
a catorze de setembre de mil nou-cents vuitanta-quatre
es reuneix la Comissió informativa de Pressupostos i
Regulació d'Exaccions sota la presidència de Nl·lm. Sr.
Tinent d'Alcalde Joaquim de Nadal i Caparà.

Assisteixen els ll·lms. Srs. Regidors Vice-presidents
Josep Maria Serra i Martí i Jordi Vallverdú i Gimeno, els
ll·lms. Srs. Regidors Albert Batlle i Bastardas, Josep
Espinas i Xivillé, Antoni Comas i Baldellou, Alexandre
Pedrós i Abelló, Antoni M. Satorras i Roji i Jordi Conill i
Vall.

També assisteix l'Il·lm. Sr. Regidor no vocal Sr. Joan
Clos i Matheu.

Estan presents el Vice-interventor municipal, Sr. Jo¬
sep M. Aymar i Costa, els Coordinadors de Serveis de
Finances Guillem Sánchez i Juliachs (Ingressos) i Mi¬
quel Botella i Pahissa (Despeses), el Conseller execu¬
tiu del Consell d'Empreses i Institucions Municipals, Sr.
Francesc Rafart i Estela, els Coordinadors de Serveis
municipals Pau Verrié i Ainaud, d'Ensenyament, Josep
M. Figueras i Jacomet i de Serveis Socials, Ramon Ni¬
colau i Nos i el Sr. Jaume Vergés i Coch, Director del
Zoo.

Actua de Secretari el Vice-secretari de l'Ajuntament,
Sr. Josep Balcells i Junyent.

Oberta la reunió a les 17 hores i 30 minuts, la Presi¬
dència manifesta que continua l'examen i discussió de
la modificació a les Ordenances Fiscals per a 1985 que
fou suspesa ahir.

Es fa un repàs dels punts de les Ordenances Fiscals
que van quedar en la reunió d'ahir pendents de com¬
pletar la informació i aprofundir en el seu estudi.

La Presidència dóna lectura de les modificacions
que es proposa introduir d'acord amb l'estudi que ha
preparat la Tinençia d'Alcaldia de Finances sintetit¬
zant-ho de la següent manera:

0. F. núm. 4. - Museus i Parcs
Suprimir el punt 9 de l'ap. A de l'art. 8è.

0. F. núm. 7. - Servei de Bombers
Modificar l'articulat introduint un nou art. amb el

rjum. 3, canviant el 8è. pel 4t. que també es modifica.Aquí s'acorda sotmetre a la Comissió Municipal Per¬
manent l'augment de les tarifes si ho creu adient.

Q F. núm. 8. - Prestacions de la Guàrdia Urbana
1 circulacions especials

Es reintrodueixen taxes que eren preus modificant
els arts. 1, 2, 4, 5, 7, 12, 13, 14 i afegint l'epíg. 3.

O. F. núm. 9. - Mercats
Substituir els apts. 2 i 4 de l'epíg. Ill per "Mercat de

plantes i flors i d'ocells i de gàbies a la via pública" I
"Mercat de llibres vells al carrer de la Diputació" amb
taxes de 15.000 ptes. per al permís i 4.500 ptes. al tri¬
mestre per al seu ús.

O. F. núm. 11. - Llicència d'obertura d'establiments
Nova redacció de l'art. 8, 3, c) sobre el leasing immo¬

biliari.

O. F. núm. 12. - Neteja
Modificació arts. 9è., 2, b. 5) i 9è., 3; fórmula defini¬

tiva a l'art. 10,1, b), afegint una disposició temporal so¬
bre salvaguarda i suprimir Tap. 2 de l'art. 10. Explica el
Sr. Verrié totes aquestes modificacions amb la informa¬
ció de l'Àrea.

O. F. núm. 13. - Taxes de clavegueram i depuració
i desguàs de les aigües residuals

Substituir dins l'art. 6è, a) el 23 % pel 25 %.

O. F. núm. 18. - Radicació
Afegir la disposició temporal de salvaguarda al 50 %.

O. F. núm. 23. - Arbitri sobre tinença i
circulació de gossos

Substitució de les tarifes en l'art. 5è. i suprimir l'ap.
c) de l'art. 6è.

O. F. núm. 24. - Contribucions especials
No hi ha canvi. Solament adaptacions de concepte

(art. 31,1 Pressupost d'inversions substituint l'especial
d'urbanisme) i redaccionals.

O. F. general
El Sr. Aymar es refereix a l'ajornament del pagament

del deute tributari que contemplen els arts. 99 i se¬
güents de l'Ordenança i per tal d'assolir uña bona efi¬
càcia de l'Administració considera que s'haurien de fi¬
xar uns límits dins la discrecionalitat que preveu
l'art. 99. Després d'examinar la qüestió es proposa fi¬
xar un termini màxim de 3 anys tal com s'aplica a la
plus-vàlua, llevat dels deutes tributaris no ajornables,
modificant els arts. 99 i 100.

La Presidència sotmet a debat les Ordenances Fis¬
cals que en la reunió d'ahir foren ajornades per efec¬
tuar-ho avui.

O. F. núm. 3. - Taxes per serveis especials
Ei Sr. Figueres informa àmpliament sobre el caràcter

dels drets de matrícula en els ensenyaments especials
manifestant que no es poden variar per estar sotmesos
a normativa reglamentària d'aplicació general. Co¬
menta les diferències del cost de les matrícules en les
escoles públiques i en les privades, fent ressaltar que
en aquests ensenyaments especials les matrícules
municipals no arriben a cobrir una mínima part del seu
cost, per la qual cosa no troba altra mesura que l'apor¬
tació de subvencions procedents de l'exterior i fona¬
mentalment de la Generalitat.

El Sr. Botella creu que la solució d'aquest palès des-
fassament no pot obtenir-se per la via dels ingressos
sinó mitjançant la reducció de costos, com ha fet l'Àrea
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de la Joventut aplicant un sistema de beques; en
aquest mateix sentit coincideix el Sr. Nadal tot conside¬
rant que això s'inclou dins el problema global de reor¬
ganització on es considera la coordinació entre costos
i beques; i el Sr. Comas fa ressaltar l'aspecte social de
la qüestió indicant que les taxes han de ser matemàti¬
ques prestant els serveis a les persones que els neces¬
sitin.

Proposa la Presidència discutir aquests temes en
una nova reunió ja que s'escapen de la específica de
la que ara se celebra.

O. F. núm. 4. - Museus, parcs i instal·lacions esportives
Quant al Parc Zoològic el Sr. Vergés explica les ca¬

racterístiques de les tarifes que es proposen fent res¬
saltar l'interès per a l'entrada combinada, la seva ren-
dabilitat i els avantatges per als visitants i fa un comen¬
tari general sobre les prestacions que considera idò¬
nies i superiors a la d'altres zoològics que tenen, en
canvi, preus més alts; tot això indica que justifica els
augments proposats en la nova Ordenança.

El Sr. Conill, president de l'esmentat Servei explica
que espera aconseguir un alt grau d'autofinanciament
del Zoo per a 1985 amb la nova estructura que s'està
preparant, i fa algunes consideracions sobre les tarifes
tot indicant que es pretén fomentar la visita familiar.

A la pregunta del Sr. Pedrós sobre que l'objectiu
preus condiciona el nombre de visitants contesta el
Sr. Nadal que aquest condicionament està més deter¬
minat per problemes de gestió que no pas de preus.
També intervé el Sr. Rafart exposant que actualment
es realitza un veritable esforç per a millorar aquesta
gestió en tots els ordres.

O. F. núm. 17. - Increment del valor dels terrenys
S'aplica l'augment del 20 % tal com ja s'ha informat

i quant al contingut i articulat resta igual que l'actual¬
ment vigent.

O. F. núm. 10. - Llicències per a construccions
i instal·lacions

Informa el Sr. Sánchez i Juliachs indicant que es
tracta d'una Ordenança Fiscal que alhora vol també
suplir la manca d'una Ordenança municipal sobre
aquests temes. L'import de les llicències d'obres se¬
gueix fixant-se en un percentatge sobre el pressupost
real de l'obra, equiparant-lo als nivells establerts pels
diferents municipis que composen la Corporació Me¬
tropolitana de Barcelona.

CONTRIBUCIÓ TERRITORIAL URBANA

El Sr. Nadal explica detalladament amb dades esta¬
dístiques i documentació complementària la situació
de la Contribució Territorial Urbana després d'incorpo¬
rar-hi la taxa refosa sobre edificis urbans i l'arbitri sobre
solars edificats i sense edificar, que es de l'ordre del
30,4 %. Per a fer front a l'aportació de l'Ajuntament a
la Corporació Metropolitana de Barcelona es necessari
augmentar en 5,9 punts el tipus de gravamen pel que
es proposa fixar-lo en el 36 % per a l'any 1985.

Sobre l'aportació a la Corporació Metropolitana el Sr.
Conill mostra la seva disconformitat sempre que el lliu¬
rament es faci directament, dient que tots els Ajunta¬
ments de l'Àrea metropolitana han estat requerits per
a aquesta aportació oposant-si; i l'Ajuntament de Bar¬

celona d'acceptar-ho pot molt bé condicionar tots els
altres municipis pel seu propi pes específic dins l'Àrea
Per això, diu, li resulta molt difícil acceptar l'aplicació
de l'esmentat increment.

Contesta el Sr. Nadal que l'Ajuntament té ara un
pressupost equilibrat, malgrat el seu endeudament i
que raons financeres aconsellen l'aportació proposada
a la Corporació Metropolitana, sense que això signifiqui
cap mena de generalització ja que en definitiva es
tracta d'ajudar a aquesta Corporació en els seus pro¬
blemes de liquidesa.

Intervé el Sr. Comas dient que no coneix el nivell ac¬
tual de l'endeutament però considera que ara cal cen¬
trar-se en el tema de la pressió fiscal independentment
que s'acordi o no l'aportació a la Corporació Metropoli¬
tana. També diu el Sr. Nadal que això no li crea proble¬
mes a l'Ajuntament pensant en el finançament de la
Corporació Metropolitana; i el Sr. Pedrós fa ressaltar
que l'increment de la contribució és molt fort recordant
el Sr. Nadal que està d'acord amb el Pla i Programa
aprovats.

Finalment el Sr. Conill fa la seva reserva quant a l'in¬
crement del 36 %, que no està d'acord si va per recap¬
tació directa a la Corporació Metropolitana l'aportació
de l'Ajuntament.

O. F. núm. 3. - Serveis Socials
El Sr. Nicolau es refereix als Serveis per a la Tercera

Edat, i després d'explicar amb detall les característi¬
ques de la prestació dels serveis, s'informa en el sentit
de redactar l'ap. C de l'epígraf 2 de l'Ordenança de la
següent manera: la quota importarà el 80 % dels in¬
gressos fins el màxim de 65.000 ptes. i restaran lliures
un mínim de 8.000 ptes.

Altres propostes
El Sr. Nadal proposa reduir les taxes de radicació: a)

en les botigues de venda d'animals sempre que d'una
o altra manera demostrin col·laboració amb l'Ajunta¬
ment; b) en garatges atenent la competència que els
fan els aparcaments en els blocs d'habitatges; i c) en
els establiments de mobles per les necessitats que te¬
nen de superfície creixent. Manifesta que les sotmetrà
a la Comissió Municipal Permanent.

També el Sr. Nadal manifesta que l'Ajuntament no
proposarà per a 1985 el recàrrec autoritzat sobre la
Renda de les persones físiques, la qual cosa podria
sol·licitar fins el 30 d'aquest mes. El Sr. Batlle pregunta
sobre la nova distribució de zones en els Districtes als
efectes de la taxa de recollida d'escombraries, contes¬
tant el Sr. Nadal que per a l'any 1985 es seguirà el ma¬
teix sistema.

El Sr. Pedrós demana un breu resum aritmètic i en
poques xifres sobre la repercussió de les noves Orde¬
nances, indicant el Sr. Nadal que li lliurarà abans de ce¬
lebrar la propera Comissió Permanent.

El Sr. President considera suficientment debatut el
tema de les Ordenances Fiscals per a 1985 i sotmeses
a votació, s'informen favorablement amb les modifica¬
cions acceptades, manifestant els Srs. Comas i Pe¬
drós, en nom del seus respectius Grups, que solament
es donen per informats, i el Sr. Conill vota a favor amb
la reserva que ha fet sobre l'aportació de la CTU a la
Corporació Municipal Metropolitana.

Acaba la reunió a les 19 hores 45 minuts i de tot aixo
s'estén aquesta acta que signen el Sr. President amb
el Secretari que certifica.
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Acta de la sessió del 22 d'octubre de 1984, apro¬
vada el 5 de novembre de 1984.

Al Saló del Consolat de Mar de la Casa de la Ciutat,
avint-i-dos d'octubre de mil nou-cents vuitanta-quatre
es reuneix la Comissió informativa de Pressupostos i
Regulació d'Exaccions sota la presidència de l'IHm. Sr.
Vice-president primer Josep Maria Serra i Martí, per
absència a causa de malaltia de l'Il·lm. Sr. Tinent d'Al¬
calde president de la Comissió.

Hi assisteixen l'Il·lm. Sr. Regidor Vice-president se¬

gon, Jordi Vallverdú i Gimeno i els ll-lms. Srs. Regidors
Albert Batlle i Bastardas, Josep Espinàs i Xivillé, Ale¬
xandre Pedrós i Abelló, Antoni Satorras i Roji i Jordi
Conill i Vall.

Excusa la seva assistència el Sr. Cernuda.
Hi és present el Coordinador de Serveis municipals

Sr. Pau Verriè i Ainaud.
Actua de Secretari el Vice-secretari de l'Ajuntament

Sr. Josep Balcells i Junyent.
Oberta la reunió per la Presidència a les 10 hores i 3

minuts es llegeixen i s'aproven les actes de les ante¬
riors reunions celebrades els dies 13 i 14 de setembre.

Plec de condicions de la concessió de la neteja pública

El Sr. Serra i Martí presenta el nou plec de condi¬
cions per contractar la neteja pública de la Ciutat que
ha de substituir l'actual concessió que acabarà el mes
de juny de l'any 1985. Explica detalladament el contin¬
gut de la normativa i els seus annexos i presenta el
canvi que es proposa, tant en l'organització de la ne¬
teja com en la utilització de les tècniques més avança¬
des, per tal d'assolir els nivells més alts d'eficàcia i de
productivitat.

Manifesta que, per tal de preparar aquest Plec de
condicions, es va convocar un concurs d'idees en el
qual van participar acreditades empreses nacionals i
estrangeres, i que durant aquests temps uns equips
assessors, externs i interns, han treballat decididament
per tal de poder presentar una proposta ben elaborada
on s'ha intentat de preveure i donar solució a totes les
alternatives que comporta una concessió de tan gran
abast i complexitat. Exposa també el calendari d'actua¬
cions procedimentals, indicant que en el cas d'aprovar-
se pel Ple del mes de novembre, les ofertes es podrien
presentar fins al 31 de gener de 1985, adjudicar la con¬
cessió el mes de març i iniciar el nou servei cap als me¬
sos de setembre i octubre.

Destaca el Sr. Serra i Martí com a punts d'especial
interès per la seva innovació: a) la sectorialització de la
neteja, dividint la Ciutat en cinc zones, d'una de les
quals se'n farà càrrec l'Administració municipal pel sis¬
tema de gestió directa del servei com a mitjà de control
1 d aplicació de nous sistemes. Comenta que amb això
es dóna entrada a diverses empreses, i es fixa el ter¬
mini en 7 anys i mig amb una despesa que s'estima
serà de l'ordre de 3.000 milions de ptes. anuals; b) el
canvi de mètodes i sistemes combinant la mecanitza¬
ció amb el regatge a pressió; c) la cura que s'ha tingut
en el fet de garantir l'ocupació del personal de que dis¬
posen les actuals empreses concessionàries, evitant
a|xí tota mena de conflictivitat; d) la finalitat que la con¬
ecta té per objectiu de pagar el resultat de la neteja, i

no pas com ara, que s'havia convertit pràcticament en
satisfer despeses del personal i del material, amb l'apli¬

cació d'uns sistemes de control molt evolucionats; i e)
la llibertat que es dóna als contractistes per tal d'aplicar
mètodes i sistemes adients a cada tipologia dels barris,
exigint uns serveis mínims, per la qual cosa no es fixa
cap pressupost en el Plec de condicions.

Reitera que el Plec i els annexos han estat molt tre¬
ballats, recorda que prèviament va ser objecte d'una
àmplia informació a tota la Corporació Municipal i
agraeix el treball i l'esforç de tots els qui han participat
i col·laborat en aquestes tasques.

El Coordinador de Serveis de l'Àrea Sr. Verriè pre¬
senta unes modificacions a l'articulat del Ple i els anne¬

xos explicant que en cap cas no alteraran substancial¬
ment el seu contingut perquè es tracta de correcció
d'errades, adaptació de nomenclatura i conceptes a la
legislació general i, en definitiva, la revisió estilística
(canvi de contracta per concessió, aparcament per es¬
tacionament, etc.). Quant a la tramitació del concurs
afegeix que la convocatòria s'anunciarà simultània¬
ment amb l'exposició al públic del Plec de condicions
per tal de guanyar temps en el cas d'haver-hi impugna¬
cions.

Fa notar també el Sr. Verriè com a novetat que en la
contracta s'introdueix un control estadístic mitjançant
una selecció de mostres representatives dels treballs
realitzats i la possibilitat per part del contractista de pro¬
posar canvis de sistemes que suposin millores de pro¬
ductivitat, modificant els preus unitaris inicials.

El Sr. Satorras pregunta si es produiran variacions
substancials en les relacions laborals com a conse¬

qüència de les noves concessions i responen els Srs.
Serra i Martí i Verriè que és prevista en el Plec de con¬
dicions l'adquisició del personal a les corresponents
empreses mitjançant la constitució d'una Comissió
Mixta i establint-se la possibilitat d'acudir a l'arbitratge
d'equitat en la forma que disposen els arts. 76 a 80 de
l'esmentat Plec.

S'interessa el Sr. Espinàs per la manca de neteja
viària durant els dies festius entre setmana i respon el
Sr. Verriè que cap dels sectors no restarà més de 2
dies sense tenir els serveis bàsics de la neteja; i el Sr.
Serra i Martí afegeix que també s'ha previst disposar
del personal sobrant per a realitzar determinats serveis
especials de difícil cobriment com poden ser la neteja
en dies festius.

El Sr. Pedrós exposa la seva preocupació respecte
a la neteja de les voreres dient que segons sembla cor¬
respon de netejar-les als porters de les finques i com
que aquests són en vies d'extinció, resulta que cada
dia resten més brutes. Respon el Sr. Verriè que el Plec
de condicions comprèn la neteja de totes les voreres i
preveu la formació d'equips especials per a aquest ti¬
pus de neteja. El Sr. Serra i Martí diu que el criteri de
l'Àrea és que correspon pràcticament a les contractes
la neteja de totes les voreres, indicant també que això
no incrementa el cost del servei a causa de la millor
prestació que permetrà la mecanització i l'aplicació
d'una tècnica molt elaborada.

A la pregunta del Sr. Pedrós sobre les motivacions
que determinen la divisió de la Ciutat en 5 zones als
efectes de la neteja, respon el Sr. Serra i Martí adduint
consideracions tècniques i per fomentar també la parti¬
cipació o poder adjudicar-se a diverses empreses. Diu
també el Sr. Pedrós que, amb la nova ordenació del
servei de la neteja, sembla que apliquem criteris opo¬
sats als de Madrid on es tendeix més aviat a centralit¬
zar aquest serveis, i explica el Sr. Serra i Martí que
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Madrid organitza el servei d'una altra manera però
quant a la divisió per zones és molt semblant a la
nostra.

Demana el Sr. Satorras quin és el cost actual del ser¬
vei i què costarà amb la nova organització i respon el
Sr. Serra i Martí que serà sensiblement igual, de l'ordre
dels 3.000 milions de ptes. l'any, però fa notar que amb
tot això s'espera una millora molt positiva en la presta¬
ció i eficàcia del servei.

Acaba el Sr. Serra i Martí destacant la transcendèn¬
cia d'aquesta concessió tot indicant que és la contracta
més important que s'ha fet dins l'Estat espanyol des
del començament dels Ajuntaments democràtics.

S'informa favorablement el Plec de condicions i els
annexos de la concessió de la neteja pública amb les
correcions presentades per la Coordinació de Serveis
Municipals, tot facultant l'Àrea perquè realitzi la tasca
de revisar, retocar, perfeccionar i esmenar les expres¬
sions, conceptes i dades tècniques que calgui per tal
de presentar el text a la Comissió Municipal Permanent
degudament preparat.

Acaba la reunió a les 11 hores i 14 minuts, de la qual
s'estén aquesta acta que signa el Sr. President amb el
Secretari que certifica.

Acta de la sessió del 5 de novembre de 1984,
aprovada el 8 de novembre de 1984.

Al Saló del Consolat de Mar de la Casa de la Ciutat,
a cinc de novembre de mil nou-cents vuitanta-quatre es
reuneix la Comissió informativa de Pressupostos i Re¬
gulació d'Exaccions sota la presidència de l'IHm. Sr. Ti¬
nent d'Alcalde Joaquim de Nadal i Caparà.

Assisteixen els ll·lms. Srs. Regidors Vice-presidents
Josep Maria Serra i Martí i Jordi Vallverdú i Gimeno, els
ll·lms. Srs. Regidors Albert Batlle i Bastardas, Josep
Espinàs i Xivillé, Antoni Satorras i Rojí i Jordi Conill i
Valls.

També assisteixen els ll·lms. Srs. Regidors no vocals
Antoni Fabregat i Fabregat, Joan Garcia i Domingo, Jo¬
sep Antoni Garcia i España i Xavier Valls i Serra.

Excusa la seva assistència I'll-lm. Sr. Antoni Comas i
Baldellou.

Estan presents l'Interventor municipal Sr. Martí Pa-
gonabarraga i Garro, i el Coordinador de Serveis de Fi¬
nances Sr. Guillem Sánchez i Juliachs (Ingressos).

Actua de Secretari el Vice-secretari de l'Ajuntament,
Sr. Josep Balcells i Junyent.

Oberta la reunió per la Presidència a les 10 hores i
25 minuts, és llegida i aprovada l'acta de la reunió ante¬
rior celebrada el dia 22 d'octubre de 1984.

1. Modificació de crèdits dins del Pressupost ordinari
per a 1984 mitjançant transferències entre
diverses partides

Es presenta una modificació de crèdits amb dues
agrupacions ben definides: una relativa al personal, per
un total de 1.320.955.688 ptes. i l'altra de diverses par¬
tides xifrada en 65.635.401 ptes.

Quant als crèdits de personal diu el Sr. Nadal que ve¬
nen imposats per l'aplicació del conveni, indicant que
al aprovar-se el Pressupost ordinari es calculà un aug¬
ment del 4,5 % i aquest s'ha situat en un 5,5 %. Per tal
d'atendre aquest increment proposa d'augmentar les

partides de retribucions i remuneracions del personal
mitjançant transferència per baixes d'altres partides
destacant les de contingències ja previsibles, de l'as¬
sistència mèdico-farmacèutica, per haver assumit la
MUNPAL aquest servei, i d'atencions al Pressupost
d'Inversions 1984, i explica les motivacions de detall
que justifiquen aquestes imputacions de baixes.

Intervenen els Srs. Valls, Batlle i Garcia Domingo re¬
ferint-se a atencions dels Districtes, el Sr. Fabregat so¬
bre el contingut de la part. 181 i el Sr. Garcia Domingo
sobre si aquestes transferències són degudes exclusi¬
vament al resultat del conveni. Respon el Sr. Nadal
aclarint les observacions formulades indicant que tot
això està evidentment determinat per l'aplicació de l'in¬
vocat conveni.

També el Sr. Nadal explica que l'alta en la part. 421
és motivada per l'aplicació de les clàusules actualment
vigents del Consorci del Palau de la Música i respecte
de les altres transferències que no són de personal
dóna una informació general d'acord amb el correspo¬
nent quadre que s'ha distribuït a tots els components
de la Comissió.

S'informen favorablement les transferències.

2. Modificació dels estats de despeses i d'ingressos,
així com crèdits, mitjançant transferències, entre
diverses partides, dins del Pressupost d'inversions
pera 1984

Explica el Sr. Nadal que les modificacions proposa¬
des en el Pressupost d'Inversions 1984 són conse¬
qüència d'haver donat de baixa una sèrie de projectes
que no estaven prou desplegats a mitjan d'any, tal com
aprovà la Comissió Municipal Permanent del 31 de ju¬
liol, amb la finalitat d'adequar el programa d'inversions
als ingressos que es podran considerar obtenir real¬
ment. Presenta els quadres on s'especifiquen les bai¬
xes d'ingressos i de despeses per un total de
1.470.133.116 ptes., comenta les magnituds de més
relleu tot indicant que s'ha realitzat un reajustament en
alguns projectes per tal de realitzar els equipaments i
serveis de més urgència. Presenta també la relació de
transferències dins del mateix Pressupost per
1.200.885.113 ptes. i posa en relleu que tot això es fa
d'acord amb l'autorització prevista en les bases d'exe¬
cució del Pressupost.

Els Srs. Batlle i Valls demanen aclariments sobre as¬

pectes concrets de les relacions i dels llistats que do¬
nen els Srs. Nadal i Sánchez i Juliachs.

Manifesta el Sr. Nadal que per tal de donar viabilitat
al Pressupost d'Inversions era necessari realitzar les
modificacions que es proposen i diu que tots els projec¬
tes que queden pendents podran incorporar-se al Pres¬
supost de 1985 realitzant-se així l'escalonat acopla-
ment de les inversions a les exigències pressuposta¬
ries.

S'informen favorablement les modificacions i les
transferències en el Pressupost d'Inversions 1984.

3. Informe sobre les reclamacions presentades
a les Ordenances Fiscals 1984

A títol merament informatiu el Sr. Nadal explica els
tràmits que s'han produït des de l'aprovació del Con¬
sell Plenari i exposició al públic de les Ordenances
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Fiscals per a 1984, que acabà el 30 d'octubre. Co¬
menta que fins ara se n'han presentat 58, de les quals
45 són individuals, però que s'espera l'entrada d'algu¬
nes altres per correu. Per tot això, no havent-se pogut
acabar l'estudi i el corresponent informe, la Presidèn¬
cia disposa convocar aquesta Comissió per a celebrar
la reunió especialment dedicada a les reclamacions de
les esmentades Ordenances pel dijous, dia 8 d'aquest
mes, a les 5 de la tarda.

4. Sol·licitar del Banc de Crèdit Local d'Espanya un
préstec de 3.000 milions de ptes. per a nodrir el
Pressupost d'Inversions 1984

S'Informa favorablement.

5. Emissió de Deute pública municipal per
4.000 milions de ptes. destinada a finançar el
Pressupost d'Inversions 1984

Es dóna compte d'una comunicació de la Direcció
General de Coordinació amb les Finances Territorials
del Ministeri d'Economia i Finances, de 5 d'octubre, in¬
dicativa d'haver-se modificat el tipus d'interès que
baixa del 14,25 % al 13,50 % i indica la Presidència
que es farà la tramitació adient per a donar compliment
a l'esmentada disposició que en definitiva beneficia
l'Ajuntament.

Acaba la reunió a les 11 hores i 15 minuts i de tot això
s'estén aquesta acta que signa l'il-lm. Sr. President
amb el Secretari que certifica.

Acta de la sessió del 8 de novembre de 1984,
aprovada el 21 de novembre de 1984.

Al Saló del Consolat de Mar de la Casa de la Ciutat,
a vuit de novembre de mil nou-cents vuitanta-quatre es
reuneix la Comissió informativa de Pressupostos i Re¬
gulació d'Exaccions sota la presidència de l'llim. Sr. Ti¬
nent d'Alcalde Joaquim de Nadal i Caparà.

Assisteixen el ll·lm. Sr. Regidor Vice-president Josep
Maria Serra i Martí, els ll·lms. Srs. Regidors Alexandre
Pedrós i Abelló, Antoni Satorras i Rojí i Jordi Conill i
Valls.

També assisteix l'Il·lm. Sr. Regidor no vocal Antoni
Fabregat i Fabregat.

Excusen la seva assistència els ll·lms. Srs. Pau Cer-
nuda i Barrios i Antoni Comas i Baldellou.

Estan presents l'Interventor municipal Sr. Martí Pa-
gonabarraga i Garro, el Coordinador de Serveis de Fi¬
nances Sr. Guillem Sánchez i Juliachs (Ingressos) i el
de Serveis Municipals Pau Verrié i Ainaud.

Actua de Secretari el Vice-secretari de l'Ajuntament,
Sr. Josep Balcells i Junyent.

Oberta la reunió per la Presidència a les 17 hores i
25 minuts, és llegida i aprovada l'acta de la reunió ante¬
rior celebrada el dia 5 del mes que som.

Resolució de les reclamacions presentades
a les Ordenances Fiscals per a 1985

Manifesta el Sr. Nadal que durant el període d'infor¬
mació pública, que va acabar el passat dia 30 d'octubre

es van presentar 78 reclamacions, que si bé són po¬
ques tenen contingut substanciós, i presenta a la Co¬
missió l'informe detallat de cada reclamació que han
elaborat l'Oficina de Pressupostos i l'Assessoria Jurí¬
dica, tot fent ressaltar la gran qualitat d'algunes al·lega¬
cions que han ajudat a corregir determinats aspectes
dels textos, constituint una positiva col·laboració en el
perfeccionament de les Ordenances.

La Presidència proposa i així s'acorda examinar se¬
paradament cada Ordenança Fiscal, les corresponents
reclamacions que s'han presentat i l'informe que en
cada cas s'ha elaborat, tal com figuren en la documen¬
tació adjunta que s'incorpora a aquesta Acta.

Ordenança fiscal general
Es proposa desestimar la bonificació del 90 % en tot

tipus de taxes que presenta l'Associació de Promotors
d'Edificis de Barcelona (APCE); les reclamacions dels
arts. 9; 11; 24; 30, 3r.; 31, 1, 2,; 32, 3; 35, 2, d); 130
(canvi de títol) i 137, presentades per la Cambra Oficial
de Comerç i Navegació (COCN); estimar totalment les
al·legacions de l'esmentada Cambra als arts. 19, 5; 30
(títol); 90, 2; 92,1 ; 129; 130 (error remissió); i 132; i es¬
timar parcialment les presentades per Catalana de Gas
i Electricitat (CGE a l'art. 133, 3) i les de la mencionada
Cambra de Comerç, als arts. 6, 7, 8, 10, 13, 14 i 92, 1.

O. F. núm. 1 . - Via pública
Quant als coeficients correctors de l'epígraf 13 fa no¬

tar el Sr. Nadal que el ventall d'increments és motivat
pel fet que han restat immodificats durant molt temps,
considera acceptar parcialment la reclamació de l'art.
15 sobre bestreta a compte de participació en els in¬
gressos bruts i explica l'augment produït en l'epígraf
10 (guals).

En aquesta Ordenança proposa la Tinència d'Alcal¬
dia desestimar la reclamació de la Cambra Oficial de

Comerç i ENHER sobre participació en els ingressos
bruts (art. 1 r.) la de l'ENHER a l'ep. 13, les de la Cam¬
bra Oficial de la Propietat Urbana i el Gremi de Garat¬
ges sobre l'epíg. 10 (guals) i la de l'APCE sobre l'ep. 5
(tanques i bastimentades); estimar totalment la
d'ENHER a l'ep. 13, i estimar parcialment l'al·legació
d'aquesta empresa a l'art. 15.

O. F. núm. 2. - Taxes per serveis generals i per
aprofitament de bens municipals

Es proposa d'estimar l'al·legació de la SPM d'Apar¬
caments, a l'ap. C. ep. 1r. Vehicles, perquè si no es
modifica gravaria injustament la persona que retirés el
vehicle amb major diligència.

O. F. núm. 7. - Servei de bombers
Es proposa d'estimar parcialment la reclamació de la

Cambra Oficial de Comerç sobre el substitut del contri¬
buent (art. 5è., 2) quant a la limitació del risc.

O. F. núm. 9. - Mercats
Es proposa desestimar totes les reclamacions pre¬

sentades, una de l'"Asociación Gremial de Empresa¬
rios Mayoristas de Frutas y Hortalizas de Barcelona y
su provincia", i una de la Cambra de Comerç i del Con¬
sell de Gremis de Barcelona.

El Sr. Serra i Martí dóna una explicado conjunta dels
informes desestimatoris, fent notar que en la reclama¬
ció sobre les transmisions "inter-vivos" es continua

aplicant el 15 % perquè no ho ha desvirtuat la sentèn-
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eia de 26 d'abril de 1983 del Tribunal contenciós-admi-
nistratiu, indicant també el Sr. Nadal que així es manté
la coherència amb l'any passat, posició que no és com¬
partida pel Sr. Fabregat, el qual manifesta que s'ha de
respectar la decissió del Tribunal aplicant solament el
10 %.

Sobre la taxa per la permuta de llocs de venda opina
el Sr. Fabregat que tal permuta no s'hauria de perme¬
tre perquè pot produir competències directes, i respon
el Sr. Serra i Martí que mai s'autoritzen permutes
sense acord unànime de la Junta del Mercat.

O. F núm. 10. - Llicències per a construccions
i instal·lacions

Explica el Sr. Nadal que l'augment en funció del cost
real que es proposa i que és objecte d'impugnació ten¬
deix a unificar els valors vigents en tots els municipis
de la Corporació Municipal Metropolitana.

Es proposa desestimar les reclamacions de l'Asso¬
ciació Promotora de Construcció d'Edificis de Barce¬
lona (tipus i bonificació 90 % VPO), de l'Associació
Empresarial Catalana de Publicitat (arts. 5è; 25, 1, 2;
27 1c) i 2 a); de Catalana de Gas i Electricitat (arts. 20
i 22) i d'Expoluz (arts. 5,1; 25) estimar parcikment la
de l'Associació Promotora de Construccions d'Edifics
de Barcelona (relació d'obres); la de la Cambra Ofi¬
cial de Comerç (tarifes); i la d'ENHER (obertura de ra¬
ses; i estimar la del Gremi de Mantenidors i Repara¬
dors (exempció); de la Cambra de Comerç (art. 8è. i
taxes per obertura de rases); la d'Expoluz (art. 18, g)
tarifes); i les de la Societat d'Aigües de Barcelona (arts.
20, 1, c) i 23,1).

O. F. núm. 12. - Neteja
Informen els Srs. Nadal i Sánchez i Juliachs indicant

que no es poden admetre reclamacions relatives a la
clàusula de salvaguarda com la formulada pel Gremi
de Garatges, i sí convé admetre les presentades per
les Associacions de Veïns del Bon Pastor i Trinitat Ve¬
lla suprimint l'augment del 10 % dels habitatges de la
categoria D.

Es proposa desestimar les reclamacions presenta¬
des pel Gremi d'Hotels de Barcelona (càlcul de la
taxa); Gremi de Restauració de Barcelona (volum de
deixalles); Gremi de Garatges de Barcelona (volum
deixalles i clàusula salvaguarda 10 % locals grup b 2)
i Grup municipal de Convergència i Unió (clàusula sal¬
vaguarda vivendes zona D); estimar parcialment les
del Gremi d'Hotels; Gremi de Restauradors i Gremi de
Garatges (increment demesurat); i estimar la de les As¬
sociacions de Veïns del Bon Pastor i Trinitat Vella (ha¬
bitatges zona D).

O. F. núm. 13.- Taxes de clavegueram i de depuració
i desguàs de les aigües residuals

Es proposa desestimar totes les reclamacions pre¬
sentades: de la Cambra Oficial de la Propietat Urbana
(fixació de tarifes i reducció 90 % VPO); de les Asso¬
ciacions de Veïns de la Trinitat Vella i del Bon Pastor; i
de 9 ciutadans residents al Districte Sarrià-Sant Ger-
vasi (5è.) (tarifes).

O. F. núm. 17. - Increment del valor dels terrenys
Explica el Sr. Nadal que totes les reclamacions es re¬

fereixen a l'elevació dels tipus impositius i diu que
d'acord amb l'informe cal desestimar-les per quant els
increments resten dins la legalitat.

Es proposa desestimar totes les reclamacions que
han presentat la Cambra Oficial de Comerç, la de la
Propietat Urbana, l'Associació Promotora de la Cons¬
trucció d'Edificis i les Associacions de Veïns de la Trini¬
tat Vella i del Bon Pastor.

O. F núm. 18. - Radicació
Comenta el Sr. Nadal els diversos aspectes de les

reclamacions proposant, d'acord amb l'informe tècnic,
l'estimació de les presentades pel Gremi de Tallers de
reparació d'automòbils de Barcelona sobre reducció
de la quota (art. 14) i la desestimació de totes les altres
que ha presentat "Indústries Polo Congregado, S. A." i
altres de la Zona Franca (arts. 7,2 i tracte discriminato¬
ri), i el Gremi de Garatges (superfícies no subjectes i
Disp. Transitòria).

O. F. núm. 19. - Impost municipal sobre circulació
Es proposa desestimar les reclamacions presenta¬

des per Transcalit que demana introduir sobre els tipus
impositius coeficients i factors de correcció i reducció
de la quantia de l'impost.

O. F. núm. 20. - Impost municipal sobre
les despeses sumptuàries

Es proposa estimar les reclamacions del Gremi de
Restauració sobre la responsabilitat de pagament de
les quotes (nou ap. art. 7) i desestimar la del Sr. Frede¬
ric Badia i Andreu sobre incrementar el mínim del valor
cadastral per gaudiment d'habitatges o rebaixar el ti¬
pus impositiu.

O. F. núm. 21. - Impost municipal sobre publicitat
D'acord amb l'informe tècnic es proposa desestimar

les reclamacions presentades per la Cambra Oficial de
Comerç (tarifes), Saba (publicitat interior/exterior); As¬
sociació Emp. Catalana de Publicitat (incompliment
dels terminis; art. 4,2; art. 7,1 ; zones no afectes a l'im¬
post; i tarifes); Expoluz (art. 4,2 i tarifes); i Ferran Mon¬
taner i Campos (tarifes); i s'estimen les de les Cambres
Oficials de Comerç i de la Propietat Urbana de Saba i
Expoluz (improcedència de l'art. 10 sobre responsabili¬
tat solidària i del Sr. Ferran Montaner (art. 14, 1 a).

Impost municipal sobre solars
Es proposa d'estimar la reclamació de la Cambra

Oficial de la Propietat sobre la gestió del tribut; estimar
parcialment la de la mateixa Cambra sobre el tipus im¬
positiu; i desestimar les altres presentades per l'Asso¬
ciació de Promotors de la Construcció d'Edificis (tipus
impositiu i bonificació VPO); de la Cambra de la Propie¬
tat Urbana (sobre nul·litat de l'O. F. i determinació del
fet imposable) i la Catalana de Gas i Electricitat (nul·litat
de l'O. F.).

Contribució territorial urbana per a 1985
El Sr. Nadal dóna compte de les reclamacions, totes

elles contra l'elevació del tipus de gravamen, presenta¬
des pels Grups municipals de Convergència i Unió i
Popular, i les Cambres Oficials de Comerç i de la Pro¬
pietat Urbana, Catalana de Gas i Electricitat, Associa¬
ció de Veïns de la Trinitat Vella i del Bon Pastor, Sr.
Frederic Badia i Andreu i 10 ciutadans del Districte de
Sarrià-Sant Gervasi; indica les motivacions de les al·le¬
gacions i explica el contingut de l'informe que proposa
desestimar-les, tot destacant la vigència de la Llei
24/1983, de 21 de desembre.
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El Sr. Pedrós manifesta que el seu Grup votarà con¬
tra la proposta considerant la inconstitucionalitat de
l'esmentada Llei 24/1983 i la inadequació amb la Llei
62/1978 de 26 de desembre, recordant també que vo¬
taren contra aquest augment en el Ple de 29 de setem¬
bre passat.

La Presidència sotmet a votació la proposta de reso¬
lució de les reclamacions a les Ordenances Fiscals per
a 1985 i s'informa favorablement la proposta de la Ti¬
nència d'Alcaldia amb els vots en contra dels Srs. Pe¬
drós i Satorras. No obstant el Sr. Pedrós fa constar que

el vot contrari del seu Grup no té caràcter global ja que
en aspectes concrets de la proposta hi està conforme
com indicarà a les sessions de la Comissió Municipal
Permanent i del Plenari.

Sotmesa a votació la proposta desestimatòria de les
reclamacions de la Contribució Territorial Urbana pel
1985, s'informa favorablement amb el vot en contra del
Srs. Pedrós i Satorras.

Acaba la reunió a les 20 hores i 5 minuts i de tot això
s'estén aquesta acta que signa l'Il·lm. Sr. President
amb el Secretari que certifica.



PERSONAL

Circulars de Secretaria General

NOMENAMENTS

Per a coneixement del personal d'aquest Ajunta¬
ment, la Secretaria General comunica que durant el
mes d'octubre de 1984, s'ha efectuat el següent nome¬
nament de càrrec directiu:

Àrea d'Ensenyament
Sr. Xavier Alegre i Buxeda, Director de l'Escola de

Formació Professional "Joan A. Parera".
Barcelona, 7 de novembre de 1984.
(Circular núm. 1.736.)

★ * ★

CURS GENERAL DE GESTIÓ

L'Ajuntament de Barcelona en el desenvolupament
d'una política de formació i perfeccionament del perso¬
nal, ha organitzat en col·laboració amb Esade, el 5è.
Curs General de Gestió per a Tècnics d'Administració
general i Tècnics Superiors d'Administració especial.

I. Objecte del curs

La finalitat d'aquest curs, consisteix en proporcionar
als funcionaris de l'Ajuntament que ocupen llocs direc¬
tius o que amb la categoria que ostenten, puguin exer¬
cir en el futur aquells coneixements i tècniques en ma¬
tèria d'organització i factor humà, gestió financera, co¬
municació i màrketing, dret municipal, programació i
control, etc. que es consideren convenients per a com¬
pletar la formació i exercir amb eficàcia la funció direc¬
tiva.

II. Característiques del curs

a) El curs serà impartit per Esade, amb la col·labo¬
ració d'alguns professors especialment proposats per
la Regidoría de Règim Interior i Protecció Ciutadana.

b) El nombre màxim d'alumnes d'aquest curs serà
de 25.

c) El curs s'iniciarà el 21 de novembre d'enguany i
finalitzarà el 28 de març de 1985 a raó de dues tardes
a la setmana (dimecres i dijous), amb quatre hores lec-
tives (16.30 a 21 hores).

d) Les classes seran impartides en els locals
d'Esade (av. de Pedralbes, 60-62).

e) L'assistència serà obligatòria pels inscrits en el
curs i controlada en la forma que acordin la Direcció
d'Esade i la Regidoría de Règim Interior i Protecció
Ciutadana.

f) Als funcionaris que tinguin horari de 8 hores, els
serà dispensada l'assistència a l'Ajuntament a les tar¬
des durant els dies de classe.

g) L'aprofitament dels alumnes serà avaluat pel
professorat en finalitzar el curs objecte de l'oportuna
qualificació global i per assignatures. Amb aquest mo¬
tiu podrà efectuar-se una prova o examen final. Per a
l'obtenció del Diploma serà necessari superar les qua¬
lificacions mínimes que s'estableixin i si més no, el 80
per 100 d'assistència efectiva a les classes.

h) Als alumnes que superin els esmentats mínims
d'aprofitament i assistència, se'ls concedirà el corres¬
ponent diploma acreditatiu lliurat conjuntament per
Esade i la representació municipal.

III. Participants

Participaran obligatòriament en els cursos els funcio¬
naris Tècnics d'Administració general ingressats en
l'última oposició lliure celebrada, i voluntàriament els
que ho sol·licitin i siguin seleccionats.

Sols podran sol·licitar la participació en el curs els
Tècnics d'Administració general i els Tècnics Supe¬
riors d'Administració Especial en qualsevol de les es¬
pecialitats de la plantilla, amb nomenament en pro¬
pietat.

IV. Selecció dels aspirants voluntaris

Els aspirants a participar en els cursos seran selec¬
cionats per una comissió constituïda a l'efecte i inte¬
grada pel Regidor de Règim Interior i Protecció Ciuta¬
dana, el Secretari General de la Corporació, el Coordi¬
nador de Serveis de Personal i el Cap de la Unitat Ope¬
rativa de Personal. La Comissió podrà designar, a més
a més, altres vocals en funció d'assessorament.

La Comissió efectuarà la selecció dels aspirants, te¬
nint en compte, en conjunt, els següents factors; 1r. el
lloc que ocupa en l'actualitat; 2n. el seu currículum a
l'Ajuntament; 3r. l'activitat professional fora de l'Ajunta¬
ment; 4t. els títols acadèmics i professionals que tingui;
5è. els altres coneixements especials i mèrits que es
puguin fer constar; i 6è. allò informat per la superio¬
ritat.
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Als admesos se'ls comunicarà personalment i opor¬
tuna la data i hora del començament del curs i la seva
programació definitiva.

V. Sol·licituds

a) Els aspirants voluntaris que sol·licitin prendre
part en els esmentats cursos, hauran de presentar
l'oportuna sol·licitud, a partir del dia de la data i fins al
proper dia 19 de novembre de 1984 a les 12 hores al
Negociat de Selecció, Formació i Promoció de Perso¬
nal d'aquest Ajuntament (c/ Ciutat, 4).

b) En les sol·licituds es farà constar:
Nom, cognoms, domicili i telèfon de l'interessat,

núm. de funcionari, la seva categoria oficial, lloc de tre¬
ball que ocupa, òrgan al que està adscrit; currículum a
l'Ajuntament; les característiques professionals adqui¬
rides fora de l'Ajuntament; idiomes i coneixements es¬
pecials que domini; i els altres mèrits que cregui opor¬
tuns.

c) La Comissió Seleccionadora comunicarà la seva
decisió als interessats el dia 20 de novembre de 1984.

Barcelona, 13 de novembre de 1984.
(Circular núm. 1.737.)

* * *

VACANCES NADAL

Amb motiu de les properes festes nadalenques, amb
independència dels dies festius, els funcionaris i el per¬
sonal que depèn d'aquesta Corporació tindrà 4 dies la¬
borables de vacances.

El primer torn, en el que lliurarà com a màxim el
90 %, gaudirà de festa els dies 24, 27, 28 i 31 de de¬
sembre, restant en els serveis un 10 % del personal o
percentatge inferior sempre que permeti atendre les ur¬
gències i les demandes del públic.

El personal que opti pel segon torn de vacances lliu¬
rarà els dies 31 de desembre, 2, 3 i 4 de gener de 1985.

Els Caps de les dependències comunicaran per tot
el proper dia 17 de desembre a la Unitat Operativa de
Personal la relació del personal mínim que per a garan¬
tir el servei haurà de prestar els seus serveis obligatò¬
riament el dia 31 de desembre, aquest personal tindrà
dret endemés dels tres dies laborables de festa assig¬
nats al torn escollit a lliurar el dia 21 de desembre de
1984 o el dia 7 de gener de 1985 segons estiguin aco¬
llits al primer o al segon torn respectivament.

La relació nominal del personal adscrit a cadascun
dels torns en la que haurà de figurar el número de ma¬
trícula dels funcionaris que la integrin, haurà de comu¬
nicar-se pels Caps de les Oficines delegades de Perso¬
nal en les respectives Àrees a la Unitat Operativa de
Personal per tot el proper dia 17 de desembre.

El personal de la Guàrdia Urbana, Servei d'Extinció
d'Incendis i Salvaments, IMAS i Ensenyament regularà

les vacancs mitjançant circular interna de la respectiva
Àrea que es publicarà oportunament.

(Circular núm. 1.738.)
* * *

PROVISIÓ DE LLOCS DE TREBALL

Amb la finalitat de proveir el lloc de treball de Cap
del Negociat del Medi Ambient de la Subàrea del Medi
Ambient, es convoca concurs entre funcionaris de
plantilla d'aquest Ajuntament que tinguin la categoria
de Tècnic d'Administració general o bé de Tècnic Su¬
perior d'Administració especial, amb subjecció a les
següents condicions.

Els Caps de les dependències la divulgaran per així
informar suficientment als funcionaris que hi puguin es¬
tar interessats.

Condicions del Concurs per a proveir el
lloc de treball de Cap del Negociat del
Medi Ambient de la Subàrea del Medi Ambient

1 r. Descripció del lloc de treball.
- Cap de Negociat operatiu.
- Nivell 5, classe 5.
- Funcions, les que apareixen descrites a l'organi¬

grama municipal vigent.
2n. Els aspirants han de ser funcionaris de plantilla

d'aquest Ajuntament i tenir la categoria de Tècnic d'Ad¬
ministració General o bé de Tècnic Superior d'Adminis¬
tració especial.

3r. Els aspirants hauran de presentar sol·licitud on
constaran els següents punts:
a) Lloc que ocupen actualment a l'Ajuntament.
b) Nomenament que ostenten en propietat.
c) Jornada laboral que realitzen.
d) "Currículim vitae" expressiu del càrrec i lloc de tre¬

ball ocupats dins i fora de l'Ajuntament.
4t. La selecció del personal serà discernida col·le-

giadament per l'Il-lm. Sr. Regidor de Règim Interior i
Protecció Ciutadana, l'Il-lm. Sr. Regidor de Sanitat o
persones en qui deleguin, el Coordinador del Medi Am¬
bient, el Coordinador de Serveis de Personal i el Cap
de la Unitat Operativa de Personal, actuant com a Se¬
cretari el de la Corporació.

5è. L'adscripció a aquest lloc de treball, s'inclou
dins les facultats de la Corporació contemplades en
l'art. 88 del Reial Decret 3046/1977 de 6 d'octubre i no

suposa la seva adquisició en propietat ni genera cap al¬
tre dret quan es produeixi cessament.

6è. Els interessats que reuneixin les condicions
exigides podran presentar les sol·licituds en el Negociat
de Selecció, Formació i Promoció de Personal (c/ Ciu¬
tat, 4 baixos) fins el dia 15 de desembre inclusiu.

Barcelona, 27 de novembre de 1984.
(Circular núm. 1.739.)



ANUNCIS

Anuncis publicats en els Butlletins Ofi¬
cials de la Província, números 278 al 286 dels dies
20 al 29 de novembre.

Subhastes
Alienació de vehicles ingressats al dipòsit municipal

i relació dels esmentats vehicles.

(Dia 28.)

Cancel·lació de les
garanties donades per:
- "Mecalux, S. A." pel subministrament i instal·lació

d'estanteries metàl·liques al magatzem de l'Hospital
de la Mare de Déu de l'Esperança.

- "Hispano Alemana de Construcciones, S. A." per les
obres de construcció de 41 habitatges i locals a la
Gran Via de les Corts Catalanes número 1135.
(Patronat Municipal de l'Habitatge.)
(Dia 20.)

- "Pavimentos y Construcciones, S. A." per les obres
de pavimentació i clavegueram als carrers Campo
Arriaza, passatge Casa Oliva i carrer Menorca i
obres de conservació general a diversos carrers de
la Ciutat.

- "Pavimentos y Construcciones, S. A." per les obres
de pavimentació i construcció d'escales al carrer

Lugo entre Tremp i Calderón de la Barca.
- "Elenpunt, S. A." per la prestació de servei de buga¬

deria als Hospitals de la Mare de Déu del Mar i Mare
de Déu de l'Esperança.
(Dia 21.)

- "J. Olivella Paulí, S. L." per la construcció i recons¬
trucció de voreres a les vies públiques de la Ciutat
durant els anys 1976, 1977 i 1978?

- "Construcciones e Instalaciones Rin, S. A." per les
obres d'adaptació de les plantes 2a., 3a. i 4a. de
l'Hospital General de la Mare de Déu de l'Espe¬
rança.
(Dia 23.)

- "Construcciones Liper, S. A." per les obres de pavi¬
mentació i instal·lació de tanques al camp de bàs¬
quet del Col·legi Les Corts.
(Dia 27.

- Francesc Closa i Alegret per les obres del Museu Mi¬
litar de Montjuïc, Museu Picasso, masia Can Calopa
de Dalt i masia Torre Llobeta.

- "Equiro, S. A." pel subministrament i col·locació de
1.044 elements de suport de propaganda elec¬
toral.

- Francesc Closa i Alegret per les obres de l'umbracle
de la muntanya de Montjuïc i renovació de vàlvules
al parc de Montjuïc.
(Dia 28.)

Informació pública
- De l'expedient relatiu a l'adjudicació d'una parcel·la

sobrant de la via pública de 13 m2 de superfície si¬
tuada al Torrent Dragó llindant amb la finca propietat
d'Antoni Cuadrado i Guisado.

- Delimitació de l'aplicació del sistema d'expropiació
forçosa a les finques afectades per l'obertura del
carrer de Nicaragua entre els carrers d'Infanta Car¬
lota Joaquima i Berlín, segons acord de la Comissió
Municipal Permanent de l'11 d'octubre de 1984.
(Dia 20.)

- D'unes relacions certificades de subjectes passius
que no van pagar les seves quotes en període vo¬
luntari de cobrança i la seva pròrroga.
(Dies 20, 21 i 23.)

- Acord municipal de 26 d'octubre de 1984 pel que
s'aprova inicialment l'estudi de detall d'ordenació de
volums de l'equipament existent a la finca situada
als carrers Setantí, Duquessa d'Orleans i Carme
Karr.

- Acord de 6 de novembre de 1984 d'anul·lació d'obli¬
gacions contretes que figuren en el Pressupost d'In¬
versions de 1984 per un import de 71.236.506 ptes.
(Dia 21.)

- Aprovació pel Consell Plenari del 29 de setembre de
1984 d'unes transferències en el Pressupost d'In¬
versions de 1984.

(Dia 29.)

Notificacions
- A "Cooperativa de Viviendas Encarnación" per l'ex¬

pedient que li segueix el Negociat de Neteja sobre
denúncia per l'estat de brutedat del solar situat al
carrer d'Aragó núms. 651 i 653.

- A Manuel Mohna per l'expedient que li segueix el
Negociat de Neteja sobre denúncia per l'estat de
brutedat del solar situat al carrer Murtra núms. 168
al 174.

(Dia 28.)



 


